
روزنامه

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد :

مجوزی برای برگزاری مراسم 
در تالارها صادر نشده است
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باغات  از  تعدادی  پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت:  مدیرعامل سازمان 
سطح شهر در مناطق مختلف ازجمله باغ بهاءالدینی در منطقه چهار شناسایی شده 
و در مرحله توافق با مالکین هستیم. پیام جوادیان با بیان اینکه تملکات شهرداری 
به دو روش انجام می شود که یکی به این صورت بوده که سالانه برای آن اعتبار قرار 
می دهند و بخشی نیز به فضای سبز مربوط می شود اظهار کرد: یک حالت تخصیص 
این اعتبار بر اساس نیاز و ضرورت است، به عنوان مثال در بافت فرسوده قطعات 
ریزدانه خریداری شده و تبدیل به فضای سبز می شود که پروسه زمان بری است و 

استاندار قم گفت: درحال حاضر از ۷۶ واحد تولیدی صنعتی تحت تملک بانک ها در 
قم ۷۲ واحد را تعیین تکلیف کردیم، و بقیه نیز در دستور کار مَحاکم قضایی قرار دارد. 
بهرام سرمست روز سه شنبه در آیین افتتاح یک واحد تولیدی صنعتی در شهرک 
صنعتی محمودآباد قم افزود: برای فعالیت این واحدها نیاز است که در سطح ستاد 
ملی تسهیل و رفع موانع تولید حمایت هایی شود. استاندار قم در ادامه بیان داشت: 
بر اساس هدف گذاری که داشتیم در سال های ۹۸ و ۹۹ که به نام رونق تولید و جهش 
تولید نامگذاری شده بود؛ باید ۵۰ واحد راکد را به مدار برمی گرداندیم که ۶۰ واحد و 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:
ادامه روند تملک باغات شهر برای تبدیل به بوستان

استاندار قم خبرداد:
احداث و فعال سازی ۴۵۰ واحد تولیدی درسال گذشته 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد که هیچ 
گونه مجوزی برای برگزاری مراسم در تالارها در سطح استان قم 
صادر نشده است.  سیامک محبی معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی قم در جلسه کمیته صیانت از حقوق مردم در 

سلامت و امنیت غذایی که در سالن امام جواد )ع( استانداری 
قم، گفت: پیکره بهداشت و درمان ضربه خورده است و باید 
همه دست به دست هم داده تا از این شرایط خارج شویم.  وی 
ادامه داد: میزان رعایت دستورات بهداشتی به شدت کاهش 
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رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم اعلام کرد:

شهرک شکوهیه جزو 10 شهرک صنعتی برتر کشور

مخالف هر اقدامی مغایر با سلامت مردم هستیم
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قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

حضور مردم در صحنه های مختلف
پشتوانه امنیت ملی بوده است

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس: 

تعطیل کردن کشور راه حل نیست 
واکسن بزنید

عضو کمیســیون امنیــت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس با تاکید 
بر لزوم تســریع در واکسیناسیون 
مــردم گفــت: بــه جــای تعطیلی 
و قفــل کــردن کشــور بایــد روند 
واکسیناسیون را سرعت بخشید 
که این کار از طریق تولید و واردات 
واکســن میسر می شــود پس هر 
2چه زودتر به مردم واکســن بزنید. 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

طراحان طرح صیانت به اهداف 
مدنظر نمی رسند

آیت الله بیات زنجانی:

شخصیت ها و جریان های سیاسی
 با طالبان مرزبندی کنند

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
طرح  نویس  پیش  ضرر  گفت: 
مجازی  فضای  کاربران  از  صیانت 
زیاد  بسیار  است،  میز  روی  که 
اهداف  به  آن  طراحان  و  است 
نمی رسند.امیدوارم آنچه  مدنظر 
ملت  سود  به  شود  می  تصویب 
باشد. محمد جواد آذری جهرمی 
در گفت وگویی درباره فعالیت های 

آیت الله اسدالله بیات زنجانی 
پیامی  در  تقلید  مراجع  از 
نسبت به آنچه تطهیر طالبان 
و عواقب خطرناک آن توسط 
برخی جریانات و شخصیت ها 
به  داد.   هشدار  کرد،  اعلام 
دفتر  شنبه  سه  روز  گزارش 
وی  زنجانی،  بیات  الله  آیت 
است:  آورده  پیام  این  2در  1

رهبر معظم انقلاب درمراسم تنفیذ ریاست جمهوری سیزدهم: 

مظهر وفاق ملی باشید و با مردم صادقانه حرف بزنید
شرایط کشور اقتضا نمی کند که تشکیل دولت به تأخیر بیفتد 

حضور افراد جدید با اراده های تازه و ابتکارات نو 
شعار»دولت مردمی« در واقعیت محقق شود

باید با فساد و مفسد بی امان مبارزه کنیم
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آیت الله اسدالله بیات زنجانی از مراجع تقلید در پیامی نسبت به آنچه تطهیر طالبان 
و عواقب خطرناک آن توسط برخی جریانات و شخصیت ها اعلام کرد، هشدار داد. 
به گزارش روز سه شنبه دفتر آیت الله بیات زنجانی، وی در این پیام آورده است: 
قدرت گرفتن دوباره جریان طالبان در افغانستان هم هشدار است و هم آزمون. 
هشداری است برای آن که یادمان نرود جریان خشونت، تحجر و ترور در دینداران 
قشری مسلک هنوز زنده است و خودش را بازتولید می کند و فقط پرچم و نام خود را 
عوض می کند. لذا مبارزه فکری و عملی با آن، تکلیفی است که تعطیل بردار نیست.
وی افزوده است: اما قدرت گرفتن این جریان یک امتحان هم هست برای همۀ 
ما اعم از سنتی و نوگرا، اصلاح طلب و اصول گرا و حتی مسلمان و غیرمسلمان. 
امتحانی فکری تا محک و معیاری باشد برای سنجش و شناخت سه صنف از 
دینداری و مسلمانی در روزگار ما. بیات زنجانی تاکید کرده است: اول: آنهایی که 
با ظهور مجدد طالبان گویی همزاد و همذات خود را دوباره یافته اند و با هفت آب 
می خواهند آنها را تطهیر کنند؛ دوم: آنهایی که در برابر این جریان سکوت کرده اند 
و التفاتی به خطرات آن ندارند و سوم هم آنهایی که موضع گیری علیه طالبان و 
مرزبندی شفاف با آنها را تکلیف عقیدتی و فکری خود می شمارند. این امتحان و 
آزمونی است که روزگار کنونی دارد از ما و از نوع دینداری مسلمانانۀ ما می گیرد و 

خواسته یا ناخواسته در حال شرکت در این امتحان هستیم.
وی افزوده است: "بر این اساس اینجانب یک توصیه به علمای حوزه و دانشگاه 
و حوزه های علمیه و صاحبان خطبه و منبر دارم و یک توصیه هم به عموم برادران و 
خواهران دینی. توصیه ام به علمای حوزه و دانشگاه، فعالان اجتماعی و جریان های 
سیاسی آن است که به طور آشکار و علنی مرز خود را با این جریان تندرو، خشن و 
تروریست بیان و ابراز کنند و دیگران را هم به این کار تشویق کنند و همچنین نقد آن 

را از لابه لای گفتار و متون متقدم و معاصر بازگو و تبیین کنند..."
 بیات زنجانی آورده است: اما توصیه ام به عموم خواهران و برادران مسلمان، به ویژه 

در ایران، آن است که همان قدر که بر اهتمام فرزندان و خانوادۀ خود به انجام واجبات 
دینی و فضائل اخلاقی همچون نماز و روزه و انفاق و نوع دوستی، شوق و رغبت 
دارید، بر تقویت فکری و عقیدتی آنها در پرتو اسلام عقلانی، رحمانی و انسانی 
هم همت کنید. کمک کنید که نسل های بعد و بعدتر بدانند و یادشان نرود که فرق 
اسلام ناب و اصیل محمدی و علوی با اسلام داعش و طالبان این است که در اسلام 
اصیل آیۀ »لا إکراه فی الدین« همان مفهومی را دارد که در نگاه نخست و در ترجمۀ 

ساده و سلیس و ظاهر آن به هر زبانی از آن فهمیده می شود و تفسیربردار نیست.
وی افزوده است: مسلمان شدن وابسته به تحقیق فردی و شخصی است و تقلید 
در آن ممنوع، مذموم و نارواست و هر کس جز این بخواهد، در پی قدرت و مطامع 
دنیوی خویش است. پدران و مادران عزیز! در روزگاری که برخی منابر و مواعظ 
آلوده به مطامع قدرت و ثروت شده اند، خودتان کمک کنید و حساس باشید که 
فرزندان تان یادشان نرود که اسلام، خادم انسان است و آمده تا او را رفعت مقام 
ببخشد و هر فکر، نهاد و دستگاهی که گفتار و رفتارش با قداست، حرمت و آزادی 

خدادادی انسانها منافات داشته باشد خارج از اسلام بوده و اسلام خوارج است.
وی تاکید کرده است: بارها گفته ام که آزادی انسان، حق نیست بلکه فوق حق 
است، چون مبنای بعث انبیای الهی آزادی انسان است و اگر بشر آزاد نبود، اصولا 
بعثت و دعوت انبیا هم بی معنا بود. به فرزندانتان بیاموزید که اگر آزادی انسان را 
برداریم، قیامت و حساب و کتاب پس از مرگ هم بی معنا و لغو است و این چیزی 

است که مع الأسف این تندروهای داخلی و خارجی آن را نفهمیده اند.
استاد حوزه علمیه قم افزوده است: طالبان و داعش نه فقط یک جریان سیاسی 
و اجتماعی و نظامی، بلکه یک فکر بی مرز است که منحصر به افغانستان و عراق و 
سوریه و پاکستان و کشورهای عربی نیست. مگر می شود اطراف ما باشند و در میان 
ما نباشند؟ این تفکر در ایران ما هم هست ولی هنوز متحد نشده و اضلاع آن به 
همدیگر متصل نشده اند. وی ادامه داده است: اگر مراجع آزاده و مستقل، وعاظ 
اندیشمند و دردمند، دانشگاهیان انسان ساز، فعالان اجتماعی و عموم خانواده ها و 
پدران و مادران آگاه دست به دست هم بدهند و بر آگاهی عمومی نسبت به اسلام 
عقلانی و رحمانی و انسانی بیفزایند و اسلام طالبانی و داعشی را محکوم کنند، این 
تفکر هیچگاه در ایران ما قدرت نخواهد گرفت و مناسبات اجتماعی و سیاسی ما 
هم طالبانی و داعشی نخواهد شد، اما اگر خدای ناکرده نسبت به قرائت های خشن 
و غیرانسانی از اسلام بی اعتنا باشیم، از آنجا که اسلام به هر حال اسماً یا رسماً 
در این سرزمین هست و خواهد بود، همین قرائت خشن و غیرانسانی مقتضیات 
متحجرانۀ خود را بر زندگی همۀ ما تحمیل خواهد کرد و زمام همه امور دنیوی و 
معنوی مردم را در دست خواهد گرفت. آیت الله بیات زنجانی در پایان آورده است: 
لذا در عین احترام به تلاش های اجتماعی، سیاسی و بین المللی برای محکومیت 
و تضعیف طالبان، معتقدم که توسعۀ اسلام عقلانی، رحمانی و انسانی در شرایط 
کنونی همچنان بهترین و ماندگارترین وسیله و رقیب برای مواجهه با اسلام داعشی و 
نا و لا مَبلَغَ  طالبانی است. اللهم لا تجعل مُصیبَتنا فی دینِنا و لا تَجعل الدنیا أکبر هَمِّ

ط علینا من لا یَرحَمنا برحمتک یا ارحم الراحمین. عِلمِنا و لا تُسلِّ

آیت الله بیات زنجانی:

شخصیت ها و جریان های سیاسی با طالبان مرزبندی کنند اقتصاد، پاشنه آشیل 
ایران در منطقه

 ایران یکی از قطب های قدرت و یکی از بازیگران اصلی در 
منطقه غرب آسیاست. این کشور یکی از اضلاع ساختار قدرت 

مثلثی )سه گانه(، متشکل از جمهوری اسلامی ایران، عربستان و ترکیه را تشکیل می دهد. 
فشارهای اقتصادی فزاینده ای که به دلیل تحریم ها به ویژه در چند سال اخیر بر جمهوری اسلامی 
ایران، تحمیل شده، سبب شده است که با تضعیف بیش ازپیش وضعیت اقتصادی ایران، از میان 
ابزارها یا بازوهای چندگانه قدرت، آنچه بیش از همه از سوی ایران جلوه گر و برجسته شده، قدرت 
نظامی باشد. البته این امر درنتیجه ظهور داعش و برجسته شدن مسئله امنیت نظامی در منطقه 
نیز بوده است. توجه به مسائل امنیتی و نظامی مختص ایران نبوده و از سوی دو قطب دیگر قدرت 
در منطقه یعنی ترکیه، به واسطه مداخله نظامی در عراق و سوریه و عربستان، به واسطه مداخله 
در یمن نیز مطرح بوده است. اما تفاوت این دو کشور با ایران در آن است که آنها بر خلاف ایران 
با تحریم های حداکثری، مشابه آنچه بر ایران می گذرد، مواجه نیستند و اقتصاد آنها تحت فشار 
نیست. اما با مرور رویدادها و اتفاقاتی که در سطح منطقه به ویژه از سوی دو قطب دیگر منطقه ای 
در جریان است، مسیر ذهنی، نگارنده را به این سو هدایت می کند که گویا آهسته و پیوسته شیفت 

و تغییری از مسائل امنیتی- نظامی به سوی مسائل اقتصادی در منطقه در جریان است.
ازجمله این رویدادها می توان به موارد ذیل اشاره کرد؛

•    عادی سازی روابط کشورها با اسرائیل )غیرامنیتی کردن اسرائیل و تبدیل آن به یک کشور 
شریک(؛

•    گفتگوی رسمی )تلفنی( میان رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه و »اسحاق 
هرتسوگ«، رئیس جمهور اسرائیل حول مسائل اقتصادی، انرژی، گردشگری، فناوری و ثبات و 

امنیت در خاورمیانه؛
•    عادی سازی روابط ترکیه با اعضای ائتلاف سابق تحریم کننده قطر یعنی عربستان، مصر، 

بحرین و امارات؛
•    مطرح شدن طرح هایی مانند »طرح سرزمین جدید شام مثل اتحادیه اروپا« میان عراق، 

مصر و اردن و پروژه خط لوله انتقال نفت دقوم میان عربستان و عمان؛
•    افزایش مناسبات اقتصادی عربستان با کشورهایی که با ایران روابط نزدیک داشته اند، یعنی 

قطر، عراق و عمان.
وقوع این رویدادها اولًا عمدتاً مبتنی بر مسائل اقتصادی است و ثانیاً شیفت تدریجی از مسائل 
امنیتی-نظامی به سوی مسائل اقتصادی در سطح منطقه را در آینده نه چندان دور نشان 
می دهد. وقوع این وضعیت می تواند تحت تأثیر عواملی نظیر خروج آمریکا از منطقه، افزایش 
ارتباطات کشورهای منطقه غرب آسیا با چین و ناموفق ماندن تمرکز بیش ازحد بر مسائل 
امنیتی باشد. بنابراین نتایج حاصله در نوع بازی بر حسب اولویت یافتن مسائل اقتصادی، برای 
بازیگران مطلوب تر است. به نظر می رسد که دو رقیب منطقه ای ایران یعنی ترکیه و عربستان به 
دنبال آن هستند که با تغییر اولویت مسائل از امنیتی- نظامی به مسائل اقتصادی و با فراهم 
ساختن متحدان بیشتر و شبکه گسترده ای از روابط با کشورها در سطح منطقه، از طریق پیوند 
زدن مسائل اقتصادی خود با کشورهای دیگر، چینش و نظمی نوین را در منطقه ایجاد کنند که 
ماهیت آن بیش از آنکه بر اساس هویت های متناقض و متضاد مبتنی بر ارزش و هنجار شناخته 
شود، مبتنی بر منافع مشترک مادی باشد، به گونه ای که بتوانند در نهایت غلظت آنارشی را 
حداقل در زیرسیستم منطقه ای خود کاهش دهند. البته این بدان معنی نیست که برای مثال 
ترکیه از عراق و سوریه و یا عربستان از یمن به صورت کامل عقب نشینی کنند. بلکه صرفاً جای 
اولویت ها تغییر می کند و شیفت به سوی مسیر متفاوت خواهند داشت و یا به شکل واضح تر 

مباحث اقتصادی به اندازه مباحث نظامی دارای وزن و اهمیت می شود.
اما اگر چنین اتفاقی رخ دهد، چه اتفاقی برای جایگاه و موقعیت ایران در منطقه رخ می دهد؟ 
در پاسخ باید گفت زمانی که ایران تمرکز خود را بر مسائل نظامی گذاشته و به دلیل تحریم ها با 
مشکلات اقتصادی بی شماری روبه روست، بنابراین ناگزیر در مسیری متفاوت از دیگر قطب های 
منطقه حرکت می کند. در این صورت اقدامات ایران که ناشی از تمرکز بیش از اندازه بر مسائل 
نظامی و امنیتی است، می تواند از سوی دیگر قطب ها و بازیگران منطقه نه تنها ضربه زننده به 
امنیت منطقه بلکه ضربه زننده به منافع اقتصادی همه کشورهای منطقه تفسیر شود و ایران را 
بازیگری ناسازگار، نامتعارف و بر هم زننده نظم جلوه دهند. در این صورت این کشورها تلاش 
می کنند تا در مجامع بین المللی بر ایران و بازوها و ابزارهای قدرت آن در منطقه، یعنی حزب الله، 
انصارالله، حشد الشعبی و.... فشار بیشتری وارد آورند تا در نهایت »ابزارهای قدرت ایران« را از 
این کشور بگیرند و به دنبال منزوی کردن ایران در منطقه باشند. در واقع در این مسیر، کشورها و 
قطب های قدرت به دنبال آن هستند که با پیوند زدن منافع مادی کشورها در سطح منطقه همه 
مسائل در سطح منطقه را به گونه ای حل نمایند تا جمهوری اسلامی ایران را به مسئله و مشکله 
اصلی در سطح منطقه تبدیل کنند.  در این صورت تصمیم گیران و سیاست گذاران جمهوری 
اسلامی ایران باید آگاه باشند که رفع نکردن تحریم ها و مشکلات اقتصادی کشور، به عبارتی دور 
ماندن از بهره های اقتصادی و تأکید بیش از اندازه بر مسائل نظامی- امنیتی از طریق باز کردن 
صحنه بازی های جدید مثلًا در افغانستان، نمی تواند نفع بلندمدتی را نصیب ایران کند و قطعاً 

بازیگری مثبت و نظم ساز ایران در سطح منطقه را تضعیف خواهد کرد.  
کارشناس مسائل خاورمیانه

نجیمه پوراسمعیلی*
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رییس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس:

رییس جمهوری روز تحلیف وزیران خود 
را به مجلس معرفی کند

رییس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس ابراز امیدواری کرد رییس 
جمهوری اعضای کابینه خود را در روز تحلیف اعلام کند و گفت: وزیرانی که به مجلس 
معرفی می شوند باید از افراد میدانی و باتجربه انتخاب شده و با کف جامعه و مردم ارتباط 
داشته باشند.  محمدصالح جوکار در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا با اشاره به بیانات 
رهبر معظم انقلاب در مراسم تنفیذ رییس جمهوری درباره سرعت عمل در تشکیل دولت 
گفت: رهبر انقلاب اسلامی به دلیل شرایط خاص کرونایی و مسائل و مشکلات در حوزه 
اقتصاد و معیشت مردم در جلسه تنفیذ رییس جمهوری تاکید داشتند که معرفی اعضای 

کابینه دولت هر چه سریع تر صورت گیرد که وقفه ای در کار مردم پیش نیاید.
رییس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس افزود: امیدواریم آقای رییسی در 
روزی که تحلیف انجام می شود وزیران خود را به مجلس معرفی کنند و انتقال مسئولیت باید 

به شکلی صورت بگیرد که دولت هر چه سریع تر تشکیل شود.
جوکاری خاطرنشان کرد: براساس قانون از زمانی که تحلیف رییس جمهوری انجام 

می شود تا زمان معرفی کابینه به مجلس، ۲ هفته به دولت مهلت داده شده است.
وی درباره ویژگی های اعضای کابینه دولت سیزدهم گفت: در بحث معرفی وزیران 
موضوع مهم این است که باید افراد میدانی، باتجربه و با توجه به سوابق کاری و تعهدات 
آنها نسبت به انجام امورات معوقه را در دولت داشته باشیم، نه اینکه وزیران بیشتر جنبه 
ستادی داشته باشند و خبری از قاعده کار کف جامعه و مردم نباشد. نماینده مردم یزد و 
اشکذر در مجلس یازدهم تصریح کرد: مشکلاتی که ما در این چند وقت به آنها ورود کردیم 
نشان دهنده این بود که وزیران کمتر با مردم ارتباط داشتند که این موضوع خود موجب بروز 
مشکلاتی می شد. جوکار با اشاره به بروز بحران  آب در خوزستان اظهار کرد: نباید بحران 
آب خوزستان به این مرحله می رسید. اگر ما قبلا بازدیدهایی انجام می دادیم و از نزدیک 
مشکلات را دیده بودیم یا حتی اگر مدیران میانی و مدیران پایین دستی وقت گذاشته و 
گزارشاتی ارائه کرده بودند اکنون با مشکلات کمتری مواجه بودیم. وی عنوان کرد: وزیران 
باید از افرادی انتخاب شوند که در کار میدانی موفق بوده و بتوانند امورات وزارتخانه را در 

مسائل مختلفی که به آنها محول شده،به خوبی جلو ببرند.
 

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

حضور مردم در صحنه های مختلف، 
پشتوانه امنیت ملی بوده است

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با بیان اینکه حضور مردم در صحنه های 
مختلف، پشتوانه امنیت ملی بوده است، گفت: امر تبلیغ با ریشه قرآنی مهمترین ماموریت 

این نهاد است.
نصرت الله لطفی بعد از ظهر سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران ضمن گرامیداشت سالروز 
تأسیس این نهاد در سال ۱۳۵۹ و با بیان اینکه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی به 
عنوان یک نهاد عمومیِ مردمی و غیر دولتی در عرصه های تبلیغی فعالیت دارد، گفت: 
امر تبلیغ با ریشه قرآنی مهمترین مأموریت مشخص شده این نهاد توسط امام خمینی )ره( 
بود. قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور با اشاره به اینکه شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی در برهه های مختلف با بسیج مردم و امکانات و ارگان ها در راستای 
هماهنگی و انسجام بخشی به فعالیت های تبلیغی و انقلابی حرکت کرده است، افزود: 
این نهاد تنها نهادی است که با حکم قانون حداقل ۲۵ دستگاه اجرایی تشکیل دهنده آن 
هستند. وی با تاکید بر اینکه خرد جمعی و هم افزایی در راستای پشتوانه امنیت ملی و به 
نمایش گذاشتن تجلی مردم با هرگونه امکانات از ظرفیت های این نهاد است، ادامه داد: 
از ابتدا تا به حال دستاوردهای زیادی داشته ایم و الحمدلله پشتوانه این دستاوردها مردم 

همیشه حاضر در صحنه ایران عزیز بوده اند.
لطفی سیاستگذاری، برنامه ریزی، نظارت راهبردی و مدیریت مراسم های عمومی و ایام 
الله را بخشی دیگر از مأموریت های شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی دانست و گفت: 
ورود به مناسبت های مذهبی و ایام الله مختلف در کشور از نمونه فعالیت هایی است که با 

حضور مردم انقلابی در صحنه های مختلف پشتوانه امنیت ملی بوده است.
وی با اشاره به حضور باشکوه مردم در بیست و دوم بهمن ماه هر سال گفت: نظام معاند 
هر سال سعی در متفرق کردن مردم دارند؛ اما مردم با اخلاص و با ایمان هر سال حضور 
خود را باشکوه تر می کنند و در دیگر ایام الله نیز مثل روز قدس، ۹ دی، ۱۳ آبان و … مشتی 

محکم بر دهان آنها می کوبند.

خانگی  مشاغل  توسعه  ملی  طرح  اجرایی  مدیر 
استان قم بابیان اینکه حرکت به سمت کارآفرینی و 
فعالیت های اقتصادی و رشد مشاغل خرد و خانگی 
است،  خانگی  مشاغل  توسعه  ملی  طرح  اهداف  از 
گفت: حدود 19.7 در صد از ثبت نامی های سامانه 
طرح مشاغل خانگی را آقایان و 80.3 درصد را بانوان 
به خود اختصاص داده اند که این آمار نمایانگر برنامه 
ریزی و توجه ویژه به توانمندسازی اقتصادی بانوان 
اینکه  به  اشاره  با  یاسر شریفی  این حوزه است.   در 
سال  مهرماه  در  خانگی  مشاغل  توسعه  ملی  طرح 
۹۹ شروع به فعالیت کرد، عنوان کرد: این طرح به 
کارفرمایی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و با اجرای 

جهاددانشگاهی در ۳۱ استان در در سه فاز اجرایی 
شامل شناسایی مزیت های شغلی و ارزیابی و مشاوره، 
آموزش و توانمندسازی متقاضیان و اتصال به بازار در 
حال اجرا است. شریفی بیان کرد: تعداد ۱۷۱۹ نفر 
در سامانه  inhb.ir در این طرح در استان قم ثبت نام 
کردند درحالی که سهمیه استان ۱۵۰۰ نفر است و 
درصدی اضافه بر سهمیه استان جذب طرح شدند. 
مدیر اجرایی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان 
قم گفت: حدود ۱۹.۷ در صد از ثبت نامی های سامانه 
طرح مشاغل خانگی را آقایان و ۸۰.۳ درصد را بانوان 
به خود اختصاص داده اند که این آمار نمایانگر برنامه 
ریزی و توجه ویژه به توانمندسازی اقتصادی بانوان 

در این حوزه است. وی افزود: همچنین تعداد ۱۷۱۹ 
نفر در این طرح توسط ارزیاب های موردنظر ارزیابی و 
استعدادسنجی در زمینه های فروش، خلاقیت، انگیزه 
و پشتکار، کار تیمی و ارزیای فنی و مهارتی متقاضیان 
پیشران های  و  متقاضیان  بیان کرد:  انجام شد. وی 
طرح با استفاده از مشاورین خبره و فعالین حوزه کسب 
وکار در زمینه های مختلف از جمله تأمین مالی، فروش 
برندسازی  محصولات،  سازی  استاندارد  بازاریابی،  و 
وکار،  کسب  مجوزات  اخذ  نحوه  حقوقی،  محصول، 
نحوه اخذ تسهیلات بانکی، نحوه توسعه کسب وکار، 
تأمین مواد اولیه و تجهیزات، تبلیغات و بازاریابی و... 

دریافت کرده اند.

مدیر اجرایی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان قم خبرداد:

استقبال گسترده بانوان قمی از طرح مشاغل خانگی 
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وزیر کشور :

تعطیلی دو هفته ای فعلا منتفی است

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با بیان اینکه 
حضور مردم در صحنه های مختلف، پشتوانه امنیت ملی بوده 
است، گفت: امر تبلیغ با ریشه قرآنی مهمترین ماموریت این 

نهاد است. نصرت الله لطفی بعد از ظهر سه شنبه در گفتگو 
با خبرنگاران ضمن گرامیداشت سالروز تأسیس این نهاد در 
سال ۱۳۵۹ و با بیان اینکه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
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عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس: 

تعطیل کردن کشور راه حل نیست
واکسن بزنید

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تاکید بر لزوم تسریع 
روند  باید  کشور  کردن  قفل  و  تعطیلی  جای  به  گفت:  مردم  واکسیناسیون  در 
واکسیناسیون را سرعت بخشید که این کار از طریق تولید و واردات واکسن میسر می 
شود پس هر چه زودتر به مردم واکسن بزنید. فداحسین مالکی در گفت وگویی، در 
خصوص آخرین وضعیت سیستان و بلوچستان از لحاظ شیوع کرونا، گفت: بعد از 
مباحث رد و بدل شده بین بنده و آقای نمکی در زاهدان مشخص شد که آمارها و 
کمبودهای مطرح شده درباره استان سیستان و بلوچستان صحت دارد؛ لذا موضوع 
مورد توجه مقامات کشوری قرار گرفت و شاهد حضور پر رنگ سپاه، ارتش، ستاد 
اجرایی و هلال احمر و گروه های جهادی در استان و خارج از این استان بودیم که 
به کمک مردم نجیب سیستان و بلوچستان آمدند. وی افزود: واقعیات و کمبودها 
شفاف شد. مشخص شد که چقدر کادر درمان علی رغم این کمبودها تلاش کردند. 
در حال حاضر با وجود اینکه شرایط در استان سیستان و بلوچستان به سمت مهار 
بیماری کرونا می رود ولی باز هم مشکلات پابرجاست که مهمترین آن مسئله واکسن 
است. فراموش نکنیم که در مقطعی بیشترین فوتی های کرونا در استان سیستان و 
بلوچستان وجود داشت. این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با اشاره به پیشنهاد وزیر بهداشت مبنی بر تعطیلی دو هفته ای کشور جهت کنترل 
کرونا گفت: بجای این که آقای نمکی پیشنهاد کند که کشور را دو هفته تعطیل کرده 
و همه چیز را قفل کنید روند واکسیناسیون را سرعت بخشند نه اینکه کار و زندگی 
مردم را تعطیل کنند. واکسن تولید کنید و بیشتر از قبل وارد کنید. چون مشکل 
اساسی در کشور واکسیناسیون و کمبود دستگاه های اکسیژن ساز است. وی ادامه 
داد: در استان هایی همچون سیستان و بلوچستان و کرمان به دلیل داشتن وسعت 
زیاد باید هر چه سریعتر واکسینه شوند چون شرایط در آنجا بحرانی است. می توان از 
ظرفیت بخش خصوصی برای واردات واکسن استفاده کرد تا نگرانی مردم را برطرف 
نمود. وقتی می گویید همه جا را تعطیل کنید به فکر تامین معاش قشر آسیب پذیر به 
خصوص جامعه کارگری هستید که با تعطیلات می خواهند از کجا امرار معاش کنند 
یا قشری همچون رانندگان تاکسی که روزانه درآمد دارند. پس باز هم می گویم تعطیل 
و قفل کردن کشور راه حل نیست. هر چه سریعتر مردم را واکسینه کنید و واکسن 

بزنید تا آرامش به مردم داده شود.
  

یزدی خواه نماینده تهران:

دولت رئیسی اهل تعامل و گفتگو
 با جهان است

 نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت آینده اهل تعامل و 
گفتگو با کشورهای دنیاست اما باید خطوط قرمز نظام جمهوری اسلامی در مذاکرات 
حفظ شود. سید علی یزدی خواه  درباره رویکرد دولت سیزدهم در عرصه سیاست 
خارجی، گفت: قطعاً دولت آینده به دنبال مشارکت در امنیت و صلح جهانی و 
منطقه ای خواهد بود. وی بیان کرد: دولت بعدی قطعاً با رعایت مصالح ملی و حقوق 
مردم، اهل تعامل، گفتگو و پیشبرد اسناد و همکاری های مشترکی است که بین ایران 
و سایر کشورهای دنیا امضا شده است. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: موید این مسئله آن است که رئیس جمهور منتخب در اولین نشست 
مطبوعاتی خود گفت که ما اهل تعامل با دنیا و به دنبال کاهش اختلافات و تنش ها در 
سطح منطقه و جهان هستیم. یزدی خواه تاکید کرد: دولت مردمی حتماً در مذاکرات، 
عزت و مصلحت جمهوری اسلامی ایران را مورد توجه قرار می دهد و جزو پیش نیازهای 
هر مذاکره ای این است که عزت و مصالح ملی در نظر گرفته شود. وی اظهار داشت: 
از گفتگوهای سازنده دولت جدید با طرف های مقابل استقبال می کنیم چرا که ما در 
یک جامعه جهانی زندگی می کنیم و ناچار به ارتباط با دیگران هستیم اما باید خطوط 

قرمز نظام جمهوری اسلامی در مذاکرات حفظ شود و مورد توجه قرار گیرد.
  

وزیر ارتباطات :

طراحان طرح صیانت به اهداف
 مدنظر نمی رسند

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ضرر پیش نویس طرح صیانت از کاربران 
فضای مجازی که روی میز است، بسیار زیاد است و طراحان آن به اهداف مدنظر 

نمی رسند.امیدوارم آنچه تصویب می شود به سود ملت باشد.
محمد جواد آذری جهرمی در گفت وگویی درباره فعالیت های این وزارتخانه گفت: 
برای ما همین بس بود که توفیق داشتیم در شرایطی که کرونا دنیا را تحت تاثیر خود 
قرار داده و مشکلات زیادی ایجاد کرده بود، فضای مجازی کورسوی امیدی برای 
فعالیت های ۱۴ میلیون معلم و دانش آموز و ۴ میلیون استاد و دانشجو، بسیاری 
از کسب و کارها، مدافعان سلامت و مبلغان دینی فراهم آورد تا خلاءهای ناشی از 
فراگیری کرونا را در کشور پر کند. وی افزود: با وجود همه ایرادهایی که می گیرند، 
این زیرساخت ارتباطی فراهم شد؛  البته ایرادات را روی چشم می گذاریم و امیدواریم 
مسائل حل شود اما نمی توان از تحولات بزرگ و اتفاقاتی که در زمینه ارتباطات و 

فضای مجازی روی داده و خدماتی که برای مردم فراهم کرد، چشم پوشی کرد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به سوالی درباره طرح صیانت از کاربران 
فضای مجازی گفت: من نظراتم را درباره این طرح به طور کاملا شفاف در فضای 
مجازی نوشتم و نظر وزارتخانه را منعکس کردم. ضرر این پیش نویسی که روی میز 
است، بسیار زیاد است و طراحان آن به اهداف مدنظر نخواهند رسید. امیدوارم آنچه 

در نهایت تصویب می شود به سود ملت باشد.
 

 رییس جمعیت هلال احمر تاکید کرد:

آمادگی هلال احمر برای برپایی 
نقاهتگاه های مقابله با کرونا

 رئیس جمعیت هلال احمر از آماده باش این جمعیت برای برپایی نقاهتگاه های 
موقت و دائمی خود برای مقابله با کرونا خبر داد.

کریم همتی درمورد آمادگی این جمعیت در راستای کاهش آلام مردم در این 
روزهای سخت کرونایی گفت: جمعیت هلال احمر در این برهه زمانی که کشور با 
سختی های پیک پنجم کرونا مواجه شده این آمادگی را دارد تا در صورت درخواست 
وزارت بهداشت، در عرصه های مختلف به کمک شتافته و ظرفیت های خود را در 
راستای کمک رسانی به مردم بسیج کند. وی افزود: یکی از ظرفیت های جمعیت 
هلال احمر با توجه به این که میزان بستری بیماران در بیمارستان ها به بالاترین 
سطح خود رسیده، نقاهتگاه های موقت و دائمی است که می تواند در اختیار 
بیماران کرونایی قرار دهد تا باری از روی دوش بیمارستان ها برداشته و شهروندان با 
خیالی آسوده تر خدمات پزشکی را در سراسر کشور دریافت کنند. همتی با بیان این 
که جمعیت هلال احمر بالغ بر ۱۱ میلیون و ۵۰۰ هزار دز واکسن وارد کشور کرده، 
اظهار کرد: امروز ضرورت دارد تا با توجه به تحریم های ظالمانه استکبار جهانی علیه 
کشورمان، توان خود را بر تولید داخلی معطوف کرده و در تمامی عرصه ها به سمت 
خودکفایی گام برداریم و در این میان تلاش های خوبی نیز در راستای تولید واکسن 

در داخل کشور صورت گرفته که قابل تحسین است.
 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران تأکید کرد:

ضرورت تسریع واکسیناسیون ایثارگران 
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با تأکید بر ضرورت تسریع واکسیناسیون ایثارگران 
گفت: با شیوع موج جدید کرونا و نوع جدید این ویروس شاهد افزایش میزان سرایت آن 
هستیم و لازم است پیگیری های لازم برای افزایش سرعت واکسیناسیون ایثارگران عزیز 
در برابر این بیماری انجام شود. سعید اوحدی روز سه شنبه در جلسه شورای معاونین 
بنیاد شهید و امور ایثارگران تأکید کرد: مشکلات و مسائل مربوط به ایثارگران باید در 
حوزه های تخصصی نیز تفکیک شوند و به عنوان مثال مشکلات خانم های ایثارگر باید 

به صورت مجزا احصا و مورد بررسی قرار بگیرند تا با سرعت بهتری برطرف شوند.

سرانجام گفتگوهای 
برجامی چه می شود؟

دولت  آمدن  کار  روی  و  دوازدهم  دولت  پایان  با 
سیزدهم مهمترین سوال پیش رو این است که آیا 

گفتگوها بر اساس توافقات قبلی پیگیری خواهد شد یا اینکه طرفین به نقطه 
صفر بازخواهند گشت.

در خصوص به نتیجه نرسیدن مذاکرات ایران و ایالات متحده آمریکا، نماینده 
ایران در سازمان های بین المللی به هفت محور اشاره کرده است. در این بین 
توضیح رئیس هیأت مذاکره کننده ایران یعنی آقای عراقچی، نماینده روسیه در 
سازمان های بین المللی، تحلیل نشریات و روزنامه های مختلف نیز نشان می 
داد که دو طرف علاوه بر توافق در خصوص مواردی، هنوز مسائل حل نشده ای 

برای توافق داشتند.
پیش نویس مواردی که طرفین بر سر آنها به توافق رسیده بودند منتشر نشده 
و جزئیات آن مشخص نیست. اما به طور اجمالی طرفین در سه کمیته مختلف 
بر سر موضوعاتی به رایزنی با یکدیگر پرداختند: در کمیته اول مذاکره بر سر 
نحوه لغو تحریم های آمریکا، در کمیته دوم درباره مسائل حقوقی پیرامون نحوه 
بازگشت آمریکا به برجام و در کمیته سوم در خصوص موضوع بازگشت ایران به 

تعهداتش ذیل برجام.
در بحث کمیته اول درخواست ایران این بود که با توجه به خروج آمریکا از 
توافق، این دولت آمریکا است که باید ابتدا به توافق بپیوندد و با گذشت زمان، 
مساله بررسی لغو تحریم ها از سوی ایران مورد راستی آزمایی قرار گیرد. از همین 
رو درخواست ایران این بود که تنها با این شرط و اثبات این موارد، به تعهداتش 
در برجام باز می گردد. اما خواسته آمریکایی ها بازگشت تدریجی و گام به گام 
به توافق بود. یکی دیگر از خواسته های ایران رفع تحریم تمامی افراد و سازمان 
هایی بود که بهانه های مختلف تحت تحریم قرار گرفته بودند. موضوعی که 
آمریکایی ها نسبت به انجام آن ابراز ناتوانی کردند و عنوان کردند که فقط در 
چارچوب مسائل هسته ای باید گفتگو شود؛ موضوعی که ایران نیز پیش تر 
تاکید ویژه داشت. البته دولت بایدن با موانعی مانند جلب رضایت کنگره نیز روبرو 
است که در موضوع تضمین برای عدم خروج نیازمند دو سوم آرای نمایندگان 

کنگره است.
در بحث کمیته دوم یعنی نحوه بازگشت آمریکا به برجام و مسائل حقوقی مربوط 
به آن این بحث مطرح شد که واشنگتن با تضمین خود مانع از به وجود آمدن 
شرایط مجدد در دوران ترامپ شود. خروج آمریکا از توافق هسته ای خسارت 
های سنگینی به ایران وارد کرده که به طور طبیعی باید میزان این خسارات معین 
شود یا حداقل در آینده در صورت تکرار این اتفاق محل تأمین خسارت های آن 

معین شود اما این موضوعی نیست که آمریکایی ها زیر بار آن بروند.
در بحث کمیته سوم قرار بر این شد تا ایران مجاز به انجام غنی سازی %۳.۶۷ 
و تولید آب سنگین بر اساس توافق صورت گرفته شود. اما ایران طبق ۵ مرحله 
کاهش تعهدات برجامی را در برنامه خود قرار داد و برخی تعهدات را به حالت 
تعلیق درآورد. بر همین اساس تهران تصمیم بر آن گرفت که تا از سانتریفیوژهای 
پیشرفته آی آر IR۹( ۹( استفاده کند و میزان غنی سازی را به ۶۰% افزایش دهد. 
ضمن آنکه میزان سقف تولید آب سنگین را نیز افزایش و تحقیقات بر سر آن را 
تداوم بخشید. اگرچه غرب اصرار بر آن داشت که ایران باید به تعهدات خود در 
برجام بازگردد اما باید توجه داشت که این کشورها قادر به آن نیستند که دانش 
و تکنولوژی استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای را از ایران بگیرند. موضوعی 
بر سر  اتمی  انرژی  المللی  آژانس بین  و  ایران  بروز اختلافاتی بین  که باعث 
موضوعاتی چون نظارت ها، سانتریفیوژها و غیره نیز شد. بر این اساس و طبق 
مصوبه مجلس شورای اسلامی ابتدا قرار بر این شد تا دوربین های نظارتی آژانس 
به مدت سه ماه با کنترل ایران به کار خود ادامه دهد و در صورت توافق فیلم آن 
در اختیار آژانس قرار گیرد و در غیر اینصورت فیلم ها امحا شود. در ادامه توافق 
موقت بین ایران و آژانس به مدت یکماه تمدید شد اما در نهایت این موضوع نیز 

بلاتکلیف باقی ماند.
موارد مذکور از جمله اختلافات ایران و آمریکا در این مدت بود. البته آمریکایی 
ها گام های بسیار محدودی برداشتند و به دو کشور کره جنوبی و ژاپن اختیار 
دادند تا پول های بلوکه شده ایران را برای خرید دارو و یا واکسن آزاد کنند. سئول 
هم در این راستا بخشی از بدهکاری ایران به سازمان ملل را پرداخت کرد و ژاپن 
نیز محموله هایی را روانه ایران کرد. حتی در ادامه بحث تبادل زندانیان به منظور 

اثبات حسن نیت نیز مطرح شد که سرانجام بی نتیجه ماند.
با توقف مذاکرات برجامی در وین و پایان دولت روحانی همه چیز به دولت 
رئیسی بستگی خواهد داشت. با تشکیل کابینه دولت سیزدهم می توان انتظار 
داشت که تا اوایل شهریور ماه دولت جدید کار خود را آغاز کند. تا زمان توافق با 
۱+۴ و بررسی سایر مسائل کار تا نیمه شهریورماه به طول خواهد انجامید. البته 
گمانه زنی هایی نیز در این رابطه بوده و آن این است که آیا دولت رئیسی برای 
مبنای مذاکرات قبلی و توافقات بدست آمده گفتگوها را ادامه خواهد داد یا اینکه 

گفتگوها از صفر شروع خواهد شد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

افزایش میزان مطالعه از دغدغه های
 اصلی است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه همواره افزایش میزان و فضای 
مطالعه کتاب از دغدغه های اصلی ما بوده است، تاکید کرد: باید علاقه به مطالعه 

از کودکی و نوجوانی در افراد تقویت و نهادینه شود.
سید عباس صالحی عصر سه شنبه در آیین اختتامیه پنجمین دوره جام 
باشگاه های کتابخوانی کودک و نوجوان ضمن تبریک دهه امامت و ولایت، 
گفت: اهمیت کتاب و کتابخوانی بر هیچ اهل فضیلتی پوشیده نیست و در ایران 
اسلامی ما یکی از دغدغه های ما همین بوده که چطور می توانیم فضای مطالعه 

کتاب را بالا ببریم.
وی ادامه داد: از ابتدای طرح این دغدغه پاسخ این بود که کشش تقاضا را باید 
بالا برده و در این حوزه تمرکز کنیم تا اگر حوزه کتاب کانون هایی را برای جذب 
تقاضا دارد، بالا بردن این تقاضا مورد توجه قرار گیرد از این رو باید روی کشش 

تقاضا در این حوزه کار کرد.
صالحی تصریح کرد: در سال نخست اجرای دوره جام باشگاه های کتابخوانی 
کودک و نوجوان  ۶۰۰ روستا و در سال پایانی حدود ۲۰۰۰ روستا در این طرح 
حضور داشتند. بر اساس هدف ما هر روستایی که به دوستداری کتاب اضافه می 

شد، افزایشی بر تقاضای برای کتاب بود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی یادآور شد: رویکرد دوم ما توجه به شهرهای 
غیرکلان شهر بود؛ و چند اقدام در این زمینه صورت گرفت که یکی از آنها ایجاد 
پایتخت کتاب ایران بود که در آغاز با ۶۴ شهر آغاز و در سال آخر ۱۷۱ شهر در آن 

حضور داشتند؛ در این طرح تلاش شد تا بر داشته ها و بر ایده ها تمرکز شود.
به گفته وی، همچنان که شاهد بودیم شهرهایی چون نیشابور، کاشان و بوشهر 
در دوره اول جزو برگزیده ها بودند که این اهمیت یافتن شهرهای غیرکلان شهر 
در این اقدامات بود؛ که موفق شدند یک فضای رقابتی بین شهرهای درحال 

توسعه یافته با شهرهای توسعه یافته را ایجاد کنند.
وی افزود: در نتیجه توجه به فضای شهرهای غیرکلان شهری و جدی گرفتن 

این شهرها راهبرد دیگر ما بود که در این راستا تلاش کردیم.
وی تصریح کرد :توجه به کتابفروشی ها یکی دیگر از اهداف ما بود که در این 
راستا تلاش شد که این خط اتصال تولید کننده  مصرف کننده که کتابفروشی 
بود، تقویت شود. بر این اساس حوزه های حمایتی ای چون تخفیف آب و برق 
و گاز و طرح های فصلانه و ... فرصتی را برای ادامه حیات کتابفروشی ها ایجاد 
کرد. صالحی تصریح کرد: مورد نهایی در اقدامات مهم ما در این حوزه توجه به 
حوزه کودک و نوجوان بود؛ اگر بخواهیم فرد در بزرگسالی از کتاب جدا نشود و 
مزه کتابخوانی را همواره همراه خود داشته باشد باید این علاقه را از کودکی و 
نوجوانی در افراد تقویت کنیم. کانون اصلی آینده جامعه ساز کشور نباید مورد 

فراموشی واقع شوند.

اخبار

 
رهبر معظم انقلاب اسلامی با تنفیذ رأی ملت، حجت الاسلام سید ابراهیم 

رئیسی را به ریاست جمهوری اسلامی ایران منصوب کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی، روز سه شنبه 12 مردادماه 
لوح متن حکم تنفیذ ریاست جمهوری سیزدهم را به حجت الاسلام والمسلمین 

»ابراهیم رییسی« رییس جمهوری منتخب مردم اعطا کردند.
از  ریاست جمهوری پس  اساسی، »امضای حکم  قانون  بر اساس اصل ۱۱۰ 
انتخاب مردم«، از جمله »وظایف و اختیارات رهبری« است و طبق قانون انتخابات 
ریاست جمهوری »دوره  ریاست جمهوری اسلامی ایران چهار سال است و از تاریخ 

تنفیذِ اعتبارنامه به وسیله  مقام رهبری آغاز می شود«.
میهن عزیزمان تشنه خدمت و آماده حرکت جهشی در همه عرصه هاست

رهبر معظم انقلاب در حکم تنفیذ رییس جمهوری تاکید کردند: امروز میهن 
عزیزمان، تشنه  خدمت و آماده  حرکت جهشی در همه  عرصه ها، و نیازمند مدیریتی 
با کفایت و جهادی و دانا و شجاع است که بتواند توانمندی های ملت، بویژه جوانان 

را بسیج کرده و حرکت کشور به سمت جایگاه شایسته اش را شتاب بخشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در حکم تنفیذ، حضور پر معنا و عزت آفرین مردم در 
انتخابات و انتخاب شخصیتی مردمی، پرهیزگار و دارای سوابق درخشان مدیریت را 
نشانه عزم راسخ ملت بر پیمودن مسیر نورانی انقلاب یعنی مسیر عدالت، پیشرفت 
و آزادی دانستند و با اشاره به آمادگی کشور برای حرکت جهشی در همه عرصه ها، 
بر رفع موانع تولید، تقویت پول ملی، توانمندسازی قشرهای متوسط و پایین جامعه 

و حرکت پر شتاب به سمت جایگاه شایسته کشور تأکید کردند.
متن حکم تنفیذ که حجت الاسلام والمسلمین محمدی گلپایگانی آن را قرائت 

کرد، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

والحمد لله رب العالمین و صلی الله علی محمّد و آله الطاهرین سیما بقیة الله 
فی الارضین

خداوند علیم و قدیر را سپاس میگویم که با فضل و عنایت خود، ایران را بار دیگر 
در آزمون سیاسی و اجتماعی انتخابات، سرافراز فرمود، و ملت عظیم الشأن، در 
شرایطی پیچیده و دشوار، با حضور پر معنا و عزّت آفرین خود، حاکمیت رأی مردم 
بر اداره ی امور کشور را نمایان ساخت، و با انتخاب شخصیتی مردمی و عالیقدر، 
از تبار سیادت و علم، و مزیّن به پرهیزگاری و خردمندی، و دارای سوابق درخشان 
مدیریت، عزم راسخ خود را بر پیمودن مسیر نورانی انقلاب که مسیر عدالت و 

پیشرفت و آزادی و عزّت است، نشان داد.
امروز میهن عزیزمان، تشنه  خدمت و آماده  حرکت جهشی در همه ی عرصه ها، و 
نیازمند مدیریتی با کفایت و جهادی و دانا و شجاع است که بتواند توانمندی های 
آشکار و نهفته  ملت، بویژه جوانان را که بسیار فراتر از مشکلات است، بسیج کرده و 

به میدان کار و تلاش سازنده آورد؛ موانع را از سر راه تولید بردارد؛ سیاست تقویت 
پول ملّی را بجِدّ دنبال کند، و قشرهای متوسط و پایین جامعه را که سنگینی 
مشکلات اقتصادی بر دوش آنها است، توانمند سازد؛ مدیریتی که با مشی فرهنگی 
خردمندانه، مسیر اعتلای مادی و معنوی ملت ایران را هموار کرده، حرکت کشور به 
سمت جایگاه شایسته اش را شتاب بخشد. اکنون با تشکر از مردم عزیز و با پیروی 
از گزینش آنان، رأی به عالم فرزانه و خستگی ناپذیر و کارآزموده و مردمی، جناب 
حجةالاسلام آقای سیدابراهیم رئیسی را تنفیذ و ایشان را به ریاست جمهوری 
اسلامی ایران منصوب می کنم و از خداوند متعال توفیق و سربلندی ایشان و 
همکارانشان را مسألت مینمایم و یادآوری می کنم که رأی ملت و تنفیذ اینجانب 
تا هنگامی است که مشی همیشگی ایشان در پیمودن صراط مستقیم اسلام و 

انقلاب ادامه داشته باشد که به فضل الهی چنین خواهد بود ان شاءالله.
و السلام علی عباد الله الصالحین
سیّدعلی خامنه ای
۱۲ مرداد ۱۴۰۰

طی مراسمی ؛

رهبر انقلاب حکم تنفیذ حجت الاسلام رییسی را اعطا کردند

 نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی گفت: من با 
اکثر  و  نیستم  با جرایم سایبری مخالف  و مبارزه  ساماندهی فضای مجازی 
کشورها از جمله ایران قوانین خود را تعریف کردند اما طرح فعلی صیانت از 
فضای مجازی مشکلات فنی و حقوقی زیادی دارد که اتفاقا مبارزه با جرایم 

سایبری را ندیده است.
ذبیح الله اعظمی افزود: پیش نویس قانون جامع مبارزه با جرایم سایبری و 
اینترنتی می تواند توسط دولت یا از طریق کمیسیون ها مربوط به مجلس برای 

بررسی و تصویب تقدیم شود. 
وی اظهار داشت: بر این اعتقاد هستم که باید پیش نویس قانون جامع مبارزه 

نهادهای  دولتی،  بخش  ذینفعان،  مشارکت  با  اینترنتی  و  سایبری  جرایم  با 
حاکمیتی، بخش خصوصی، اساتید و حقوق دانان تهیه و تدوین شود.

طرحی که با اینترنت ماهواره ای بی اثر است
در مجلس شورای اسلامی گفت: طرح  عنبرآباد  و  مردم جیرفت  نماینده 
صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی با توجه به اجرایی شدن اینترنت ماهواره 

ای بی اثر است.
وی مخالفت صریح خود را با این طرح اعلام کرد و افزود: تجربه مقابله با 
نوارکاست، ویدئو و ماهواره نشان داده که همواره فیلترینگ با شکست مواجه 

شده از این رو فیلترینگ پیام رسان های خارجی به شکست منتهی می شود.

یک نماینده مجلس: 
طرح فعلی صیانت، مشکلات فنی و حقوقی زیادی دارد

مشکلات  حل  رهبری،  خبرگان  مجلس  عضو 
را دو چالش بزرگ پیش روی  اقتصادی و مهار کرونا 
دولت سیزدهم عنوان کرد و گفت: باید اعضای کابینه 
سیزدهم  دولت  از  صدا  یک  و  کنند  عمل  هماهنگ 

شنیده شود.
والمسلمین جواد مجتهدشبستری  حجت الاسلام 
درباره الزامات سیاست خارجی دولت سیزدهم گفت: 
همانطور که رهبر معظم انقلاب هم فرمودند، سیاست 
خارجی ما باید براساس عزت، حکمت و مصلحت باشد 
و مصالح عالی کشور براساس حکمت، مدیریت شود و 
از جاده عزت خارج نشویم و غیر از روابط با کشورهای 
متخاصم چون رژیم صهیونیستی و آمریکا، با هر کشور 

دیگری می توان براساس  این اصول ارتباط برقرار کرد.
نماینده آذربایجان غربی در مجلس خبرگان رهبری، 
کشور  خارجی  سیاست  در  محتمل  تغییرات  درباره 
در دولت سیزدهم، افزود: اینکه آقای رییسی چقدر 
می تواند در روابط خارجی تغییر ایجاد کند بستگی 
به گذشت زمان و آینده دارد ولی با رویکردی که قابل 
حدس زدن و پیش بینی است که اولویت در ارتباط با 

کشورهای همسایه و در نگاه به شرق است.طبیعی 
است امید  داشته باشیم که در روابط خارجی مخصوصاً 
با کشورهای همسایه و بلوک شرق مثل چین و روسیه، 

شاهد پیشرفت و تغییرات مثبتی باشیم.
مجتهدشبستری درباره مذاکرات هسته ای در دولت 
و  شد  خواهد  چه  نمی دانم  کرد:  خاطرنشان  آینده 
نمی توانم پیش بینی کنم اما این را می توانم بگویم که 
تا اینجا هرگاه ما بر اصول خویش پافشاری و با قدرت 
و قوّت از حقوق ملت دفاع کردیم، طرف های مقابل 

عقب نشینی کردند.
وی ادامه داد: امروز هم همین طور است. یعنی اگر 
تیم مذاکره کننده و عزیزانی که به نمایندگی از ایران 
در این تیم خواهند بود، با قدرت و قاطعیت از حقوق 
ملت دفاع کنند، موفق خواهیم شد و دشمن عقب 
خواهد نشست در غیر این صورت هر جا که بخواهیم 
عقب نشینی کنیم و از حقوق اساسی ملت کوتاه بیاییم، 

طبیعی است که دشمن یک گام جلو خواهد آمد.
نماینده مردم آذربایجان غربی در مجلس خبرگان 
مردم  معیشت  وضع  امروز  گفت:  همچنین  رهبری 

باید  اول  در درجه  این وضعیت  و  نگران کننده است 
و  بالا  نقدینگی  تورم،  بیکاری،  شود.  ساماندهی 
مشکلات فرهنگی اقداماتی است که توقع می رود که 

در دستور کار دولت سیزدهم قرار بگیرد.
شیوع  و  اقتصادی  مشکلات  مجتهدشبستری، 
ویروس کرونا را دو چالش بزرگ دولت سیزدهم عنوان 
کرد و درباره ترکیب کابینه سیزدهم بیان کرد: امیدواریم 
که افراد متخصص و متعهد، توانمند، مکتبی، ولایی، 

خدمتگزار و ضدفساد در کابینه حضور داشته باشند.
تیم های  داد:  ادامه  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و امنیتی که طبیعتاً در 
موضوعات  محور  حول  وزارتخانه  چند  کابینه ای  هر 
سیاسی، فرهنگی و اقتصادی است که اگر هماهنگ 

عمل کنند یک صدا از دولت شنیده می شود.  
مجتهدشبستری یادآور شد: اگر اختلاف نظری هم 
در بعضی مسائل وجود دارد در درون جلسات حل شود 
و به نقطه نظر واحد برسند تا هماهنگ عمل کنند. 
امیدوارم که سید ابراهیم رییسی بتواند نقش خوبی در 

هماهنگی میان اعضای کابینه ایفا کند.

عضو مجلس خبرگان رهبری:

باید اعضای کابینه هماهنگ عمل کنند و یک صدا از دولت سیزدهم شنیده شود  

دستیار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا گفت: با بکارگیری مدیران کارآمد 
با روحیه مردمی، جهادی و انقلابی و نگاه به داخل کشور و استفاده از پتانسیل های 

داخلی برای حل مشکلات مردم، موفقیت دولت تضمین خواهد شد.
سردار سرلشکر پاسدار سید یحیی رحیم  صفوی ، به دعوت رئیس سازمان حفاظت 
اطلاعات سپاه در اختتامیه جشنواره مالک اشتر  این سازمان به تشریح رویدادها 
و روندها و راهبردهای جهان حاضر پرداخت و گفت: رویدادهای جهانی، منطقه 
ای و ملی با موضوع مسائل امنیتی، دفاعی و حفاظت از  اطلاعات با سرعت بسیار 
بالا تحت تأثیر عوامل  بسیاری  در حال تغیر و تحول است و یکی از این  مهمترین 
رویدادها ، ارتقاء نو آوری ها و  فناوری های پیچیده  و توسعه ماهواره های سرویس 
دهنده  دیتا  در همه زمینه های دفاعی، امنیتی، اجتماعی، اقتصادی  و رسانه ای 
است، بصورتیکه هم اکنون تعداد ماهواره های موجود در فضا به بیش از چند هزار 
رسیده که هم اطلاعات و دادهای رسانه ای– اقتصادی، اطلاعاتی، جاسوسی و... 
را را درکوتاه ترین زمان منتقل و یا مدیریت می کنند و بر همین اساس سامانه های 

هوشمند اطلاعاتی و مدیریتی  جدید بوجود آمده است.
وی افزود: در هم تنیدگی و پیوستگی موضوعات سیاسی، فرهنگی، اقتصادی و 
اجتماعی و امنیتی و قدرت با یکدیگر نیز از مهمترین رویدادهای عصر حاضر  است. 
روابط این مفاهیم بر یکدیگر تأثیر گذار است. مثلًا مفهوم امنیت ملی بطور قطع با 
سیاست، اقتصاد، قدرت و فرهنگ در تعامل است،بطوریکه گفته میشود در قرن 

حاضر مبنای قدرت فرهنگ، اقتصاد و فناوری های جدید است.
سرلشکر صفوی با تبیین آینده پژوهی روندهای فعلی جهانی گفت: روندهای 
فعلی  نشان میدهد که نظم سیاسی قدرتهای سابق رو به افول و نزول است. اتحاد 
جماهیر شوروی از هم پاشید و شکل گیری خاورمیانه جدید یا خاورمیانه بزرگ 
آمریکایها با شکست مواجه شد و آمریکائیها مجبور به ترک یا فرار از غرب آسیا هستند 

و  آرزوی صهیونیستها از نیل تا فرات برا ی همیشه نابود شده است .
 دستیار و مشاور عالی مقام معظم رهبری در بیان راهبردهای جهان فعلی ادامه 
داد:راهبرد تک قطبی سازی جهان آمریکائیها یا قدرت هِژِمون و بلامنازع آمریکائیها 
شکست خورد ه است و  آمریکائیها در دهه های گذشته دچار غفلت استراتژیک 
شدند و به حول و قوه الهی قدرت جهان اسلام تا پایان قرن حاضر)شمسی( بروز 

و ظهور خواهد کرد.

مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به روی کار آمدن دولت جدید به 
ریاست آیت الله  دکتر رئیسی به ارائه  پیشنهاداتی برای  موفقیت ایشان در شرایط 
تا سطح  و مدیران  کابینه دولت  در مجموعه  و گفت:اگر  پرداخت  فعلی  سخت 
شهرستان ها،  مدیرانی  کار آمد، دست پاک و باروحیه مردمی و جهادی و انقلابی 
بکارگیری شوند موفقیت دولت تضمین خواهد شد، البته دولت جدید برای استقرار 

و حل مشکلات نیازمند فرصت است.
وی افزود: دولت جدید برای آمایش سرزمین و اداره جامعه بصورت بهینه برای 
برنامه های هفتم که از سال آینده بمدت ۵ سال شروع می شود و حتی برنامه هشتم 
تا سطح شهرستان ها باید توسط سازمان برنامه و بودجه و همه وزارتخانه ها ی 
مربوطه و حتی تا سطح استانداری ها  برنامه ریزی داشته باشد و برنامه های مرتبط 

را آماده کند.
سرلشکر صفوی با بیان ضرورت توجه به پتانسیل داخل کشور در اداره امور و 
حل مشکلات گفت: به نظر می رسد اولویت های رئیس جمهور جدید یکی نگاه 
به داخل  کشور و استفاده از پتانسیل های داخلی برای حل مشکلات مردم و جامعه 
و ساماندهی اقتصاد مقاومتی و  نگاه دوم نگاه به همسایگان و  نگاه سوم  نگاه  به 
شرق و قاره آسیا ) هند ،ژاپن اندونزی ،چین و روسیه و..( ونگاه بعدی به ۵۷  کشور 
جهان اسلام و سپس  نگاه به سایر کشورها همچون اروپا و قاره آمریکا باشد تا  بتواند   

موفقیت دولت را تضمین کند.
وی افزود: انتخاب تیم اقتصادی در دولت جدید و اداره امور اقتصادی از مهم ترین 
اولویت های ایشان است ،  متاسفانه در ساختار اقتصادی کشور ۷۰ درصد اقتصاد 
،دولتی است. دولت بایستی برای اداره بهتر اقتصادی کشور با رویکرد  اقتصاد 
مقاومتی افزایش تولید ملی و تامین نیازمندیهای اساسی مردم  و بعد با رویکرد 
صادرات و اقتصاد دریا محور تغییر جهت دهد و بازارهای ۱۵ کشورهمسایه  را  در 

اولویت خود قرار دهد .
سرلشکر صفوی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به رژه بزرگ دریایی 
روسیه در بندر سن پترزبورگ که با حضور مقتدرانه ناوگروه نیروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران همراه بود گفت:ورود نیروی دریایی ارتش به اقیانوس 
اطلس و بندر سن پترزبورگ روسیه به رغم تمام کارشکنی های آمریکا در طول مسیر 

یک افتخار بزرگ برای ایران بود.

سرلشکر صفوی:
 نگاه رئیس جمهور جدید به داخل کشور باشد

سید جلال سادتیان*
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سلامت 

10 تأثیر افسردگی بر سلامت جسم نیمه شب از خواب بیدار می شوید؟
 این راه حل را بخوانید

احتمالًا برای شما هم پیش آمده است که نیمه شب از خواب عمیق بیدار 
شوید. این مسئله ی ناخوشایند وقتی عذاب آورتر می شود که بیداری های 

نیمه شب پرتکرار و طولانی شود.
در طول شب چند بار بیدار شدن طبیعی است، زیرا مغز از طریق مراحل 
مختلف بین خواب عمیق تر و سبک تر در نوسان است. افراد مسن نیز معمولًا 
مجبور می شوند در طول شب یکی دو بار دستشویی بروند. بیدار شدن از 
خواب شبانه معمولًا بی ضرر است. بیشتر افراد مشکلی برای خوابیدن ندارند 

و حتی ممکن است بیداری شبانه خود را در صبح روز بعد به خاطر نیاورند.
اما اگر مرتباً در نیمه های شب بیدار می شوید و دوباره برای خوابیدن تلاش 
می کنید، یک مشکل اساسی وجود دارد. اگر این مشکل حداقل سه بار در 
هفته در یک دوره حداقل سه ماهه رخ دهد، این می تواند نشانۀ بی خوابی 

مزمن باشد.
دو عامل اصلی بی خوابی استرس و اضطراب هستند. اگر از خواب بیدار 
شوید، به ساعت نگاه  کنید و نگران باشید که صبح کارهای زیادی دارید، 
سیستم عصبی شما فعال می شود و با بالا بردن سطح آدرنالین، هورمون 
استرس، ضربان قلب بالاتر می رود و به همین خاطر دوباره خوابیدن مشکل 

می شود.
 کارشناسان توصیه می کنند از رختخواب بلند شوید و یک فعالیت آرام که 
ذهن شما را آرام می کند یا هر چیزی که بتواند استرس شما را کاهش دهد 
انجام دهید. کشش های ملایم یا تمرینات تنفسی ممکن است کمک کند. 
همچنین تحقیقات نشان داده است که مراقبه برای درمان بی خوابی مزمن 
مفید است. ممکن است روی کاناپه بنشینید و یا در نور کم کتاب یا مجله 
تلفن هوشمند خود  به  نگاه کردن  بخوانید. کارشناسان توصیه می کنند 
اجتناب کنید، زیرا نور آبی که این دستگاه ها منتشر می کنند می تواند تولید 

ملاتونین، هورمونی را که باعث خواب آلودگی ما می شود، را سرکوب کند.
هنگامی که احساس خستگی می کنید، دوباره به رختخواب بروید و سعی 
کنید چرت بزنید. سپس، روز بعد، عادت های بهداشتی زیر را پیاده کنید تا 

احتمال خواب آرام در طول شب افزایش یابد.
مصرف الکل قبل از خواب شاید خواب را تسریع کند اما خواب را بی کیفیت 
می کند و موجب بیداری در نیمه شب  می شود. بعد از ساعت ۲ بعد از ظهر از 
مصرف هرگونه کافئین خودداری کنید. زیرا می تواند تا عصر در بدن شما باقی 
بماند. اگر در ساعت ۳:۳۰ بعد از ظهر یک فنجان قهوه بنوشید، حدود یک 
چهارم کافئین هنوز هم می تواند ۱۲ ساعت بعد در سیستم شما باقی بماند.

از چرت زدن در اواخر روز خودداری کنید، زیرا این امر باعث می شود شب 
دیرتر به خواب بروید. اگر می خواهید در طول روز چرت بزنید، اطمینان 
حاصل کنید که این کار را صبح یا اوایل بعد از ظهر انجام دهید و آن را کوتاه 

کنید، حدود ۳۰ دقیقه.
 یک برنامه دقیق خواب داشته باشید. بیدار شدن و رفتن به رختخواب در 
زمان های نامنظم می تواند ضرباهنگ شبانه روزی بدن شما را دچار مشکل 
کند. سعی کنید هر روز صبح در یک ساعت مشخص بیدار شوید )هدف شما 
این است که حداقل ۱۵ دقیقه از نور آفتاب صبحگاهی استفاده کنید، که 
باعث می شود تولید ملاتونین متوقف شود( و اگر عصرها هم می خوابید در 

یک ساعت مشخص بخوابید و بیدار شوید. 
مطالعات نشان می دهد افرادی که برنامه نامنظمی برای خواب دارند، بیشتر 

علائم بی خوابی را تجربه می کنند.
اگر مرتباً برای استفاده از سرویس بهداشتی بیدار می شوید، سعی کنید 
از خواب  یا چهار ساعت قبل  را که عصر دو  مایعات دیگری  یا  مقدار آب 

می نوشید را محدود کنید.
اگر این اقدامات کمکی نکنند، یک متخصص خواب می تواند ارزیابی کند 
که آیا شما ممکن است مشکل اساسی دیگری مانند وقفه تنفسی در خواب 
یا سندرم پای بی قرار داشته باشید که نیاز به درمان دارویی دارند. کلینیک 
خواب می تواند شما را به درمانگر رفتاری-شناختی متصل کند تا رفتارهایی 

خاص که باعث بی خوابی مزمن شما می شود را شناسایی و برطرف کنید.

طبیعی است که بعد از فعالیت بدنی یا بعضی از مواقع، اشتهایتان بیشتر 
شود؛ اما اگر اشتهای شما طی یک دوره ی طولانی، افزایش چشمگیری داشته 
است، می تواند علامت یک بیماری جدی مانند دیابت یا پُرکاری تیروئید باشد.

اگر میل دارید به دفعات بیشتر یا حجم بیشتری نسبت به قبل غذا بخورید، 
پس اشتهایتان بیشتر شده است. اما اگر بیشتر از نیاز بدنتان می خورید، باعث 

افزایش وزن خواهد شد.
طبیعی است که بعد از فعالیت بدنی یا بعضی از مواقع، اشتهایتان بیشتر 
شود؛ اما اگر اشتهای شما طی یک دوره ی طولانی، افزایش چشمگیری داشته 
است، می تواند علامت یک بیماری جدی مانند دیابت یا پُرکاری تیروئید باشد.

عوارض روحی و روانی مانند افسردگی و استرس هم می توانند تغییراتی در 
اشتها ایجاد کرده و باعث پرخوری شوند. اگر مدام در حالت گرسنگی بیش از 

حد هستید، به پزشک مراجعه کنید.
پزشک ممکن است افزایش اشتهای شما را به عنوان هایپرفاژیا یا پلی فاژیا 

تشخیص بدهد. درمان نیز بتگی به علت اصلی عارضه دارد.
علت های افزایش اشتها

شاید بعد از فعالیت های ورزشی که اخیراً داشته اید اشتهایتان بیشتر شده 
باشد؛ این طبیعی است. اما اگر این افزایش اشتها ادامه پیدا کند ممکن است 

علامت یک عارضه ی پنهان یا مشکلی دیگر باشد. مثلًا:
. استرس

. اضطراب
. افسردگی

. سندرم پیش از قاعدگی، علائم فیزیکی و هیجانی که پیش از قاعدگی رخ 
می دهد

ضدافسردگی های  کورتیکواستروئیدها،  مانند  داروها  از  برخی  مصرف   .
تری سیکلیک و سیپروهپادین

. بارداری
. بولیمیا، یک اختلال خوردن که در آن فرد پرخوری کرده و سپس استفراغ 

می کند یا از ملین برای پیشگیری از افزایش وزن استفاده می کند.
. پرکاری تیروئید

. بیماری گریوز، یک بیماری خود ایمنی که در آن غده تیروئید مقدار زیادی 
هورمون تیروئید تولید می کند.

. هایپوگلیسیمیا یا پایین بودن قند خون
. دیابت، یک عارضه مزمن که در آن بدن برای تنظیم سطح قند خون مشکل 

دارد.
تشخیص علت افزایش اشتها

اگر اشتهای شما به میزان قابل توجهی بیشتر شده و این حالت پیوسته ادامه 
دارد، با پزشک مشورت کنید. خیلی مهم است که اگر تغییرات اشتهای شما با 

دیگر علائم همراه است به پزشک مراجعه نمایید.

پزشک از شما معاینه ای به عمل می آورد و وزنتان را بررسی می کند. او احتمالًا 
سؤال هایی از شما خواهد پرسید. مثلًا:

. آیا در رژیم هستید؟
. وزن قابل توجهی از دست داده اید یا به دست آورده اید؟

. آیا عادت های غذایی تان پیش از افزایش اشتها تغییر کرده بودند؟
. رژیم غذایی روزانه تان معمولًا چگونه است؟

. روتین ورزشی تان معمولًا چگونه است؟
. آیا قبلًا بیماری مزمنی برای شما تشخیص داده شده است؟

. چه داروها یا مکمل هایی مصرف می کنید؟
. آیا الگوی افزایش گرسنگی و اشتهای شما منطبق با سیکل قاعدگی تان 

است؟
. آیا متوجه افزایش ادرارتان هم شده اید؟

. آیا بیشتر از حد نرمال احساس تشنگی می کنید؟
. آیا مکرراً استفراغ می کنید، چه عمدی و خواسته و یا غیرعمدی و ناخواسته؟

. آیا احساس افسردگی و استرس و اضطراب دارید؟
. آیا از الکل یا مواد استفاده می کنید؟

. آیا علامت فیزیکی دیگری دارید؟
. آیا اخیراً مریض شده اید؟

پزشک طبق علائم و سابقه پزشکی تان، یکی دو تست تشخیصی برایتان 
تجویز می کند. مثلًا ممکن است یک آزمایش خون و تست عملکرد تیروئید 

توصیه کند تا سطح هورمون های تیروئیدتان را بسنجد.
اگر پزشک نتواند علت فیزیکی برای افزایش اشتهای شما پیدا کند، یک 
ارزیابی روانشناسی به شما توصیه می کند که باید توسط متخصص اعصاب و 

روان انجام شود.
افزایش اشتها و یائسگی

نیز  آن  دلیل  و  کند  پیدا  افزایش  می تواند  نیز  یائسگی  سنین  در  اشتها 
هورمون ها هستند.

چه هورمون هایی شما را گرسنه می کنند؟
هورمون ها، یائسگی و اشتها تعاملاتی با هم دارند:

. افزایش گرلین، کاهش لپتین: در سنین پیش از یائسگی، سطح هورمون 
گرلین که افزایش دهنده اشتهاست بیشتر می شود و به همین دلیل است که 
خانم ها طی این دوره، بیشتر از قبل گرسنه می شوند. سطح هورمون لپتین نیز 
که افزایش دهنده احساس سیری است نیز در سنین پیش از یائسگی و بعد از 

یائسگی کاهش می یابد.
. افزایش کورتیزول: استرس مداوم در خیلی از افراد موجب پرخوری می شود 
و اغلب در این موقعیت، انتخاب های غذایی سالم نیستند. بنابراین در سنین 
پیش از یائسگی و یائسگی که کورتیزول به دلیل کاهش اثرات استروژن بالا 

می رود، اشتهای عصبی افزایش می یابد.
. کاهش استروژن: استروژن هم مانند لپتین، سرکوب گر اشتهاست. یکی 
از فرم های استروژن، استرادیول است که به تنظیم سوخت و ساز بدن و وزن 
کمک می کند. با افت استروژن در سال های پیش از یائسگی و یائسگی، اشتها 

افزایش می یابد.
خوردن  هم  به  یائسگی،  و  یائسگی  از  پیش  دوران  طی  ناکافی:  خواب   .
هورمون ها می تواند بر خواب هم اثر بگذارد. خواب ناکافی و بی کیفیت هم 

احساس گرسنگی را افزایش می دهد.

پلی فاژیا و آنچه باید در مورد آن بدانید؛

متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری :افزایش اشتها چه دلایلی می تواند داشته باشد؟

آیا تزریق واکسن کرونا برای کودکان 
ضروری است؟

متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری گفت: ضرورت تزریق واکسن کرونا 
برای کودکان مستلزم مطالعه و بررسی و تکمیل تحقیقات پزشکی است، اما در 
برخی نقاط دنیا این واکسیناسیون برای سنین پایین هم انجام و تاکنون عارضه 

خاصی گزارش نشده است.
عاصفه عباس زاده  افزود: ضرورت واکسیناسیون کرونا برای گروه های جمعیتی 
در سنین پایین نیازمند تکمیل داده های پزشکی است. در حال حاضر همچنین 
نمی توان پاسخ دقیقی برای این پرسش که »تزریق کدام نوع واکسن برای کودکان 

بهتر است« ارائه کرد.
وی توضیح داد: هر یک از مطالب علمی در این خصوص باید با احتیاط بیان 
شود، زیرا احتمالا به دنبال تکمیل اطلاعات تغییر خواهد کرد. اما در حال حاضر 
برخی کشورها واکسیناسیون کرونا برای کودکان و نوجوانان را نیز آغاز کرده  و 

گزارشی مبنی بر بروز عارضه ای خاص ارائه نشده است. 
عباس زاده همچنین در خصوص تاخیر در تزریق دز دوم واکسن کرونا در گروه  
سنی بزرگسالان گفت: این موضوع هم در سراسر دنیا به طور کامل و دقیق مورد 
بررسی قرار نگرفته است، اما با توجه به تعیین بازه زمانی برای تزریق دو دز توسط 
دانشمندان پزشکی، بدون شک زمان ایده آل برای اثربخشی واکسن این بازه 

است. 
واکسن  و  روزه   ۲۱ فاصله  با  فایزر  واکسن  مثال،  عنوان  به  کرد:  اضافه  وی 
آسترازنکا با فاصله زمانی ۱۲ هفته ای باید تزریق شود. تعیین این فاصله حاکی 
از تعیین بهترین زمان برای تقویت کارایی این واکسن بوده و در صورت دسترسی، 

شهروندان دز دوم را در زمان مشخص شده تزریق کنند.
ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ از اواخر سال ۲۰۱۹ در شهر ووهان چین 
مشاهده و در مدت کوتاهی در همه جهان منتشر شد؛ به طوری که سازمان 
بهداشت جهانی در اسفند ۹۸ )فوریه ۲۰۲۰( بروز پاندمی )همه گیری جهانی( 

این بیماری را تأیید کرد.
از  تا کنون ۹۰ هزار و ۹۹۶ نفر  از ابتدای شیوع کرونا در کشور)اسفند ۹۸( 

هموطنان جان خود را از دست داده اند.
تا کنون نیز ۹ میلیون و ۹۲۵ هزار و ۶۰۳ نفر دُز اول واکسن کرونا و دو میلیون و 
۷۴۱ هزار و ۹۷۹ نفر دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 

در کشور به ۱۲ میلیون و ۶۶۷ هزار و ۵۸۲ دُز رسید.
کرونا تا کنون سه جهش ژنتیکی خطرناک شامل آلفا، بتا و گاما داشته و دلتا 

جدیدترین نسخه جهش یافته این ویروس است.
سویه مرگبار کرونا موسوم به »دلتا« که به اذعان متخصصان ۵۰ تا ۶۰ درصد 

نسبت به سویه های قبلی مسری تر است.
به گفته متخصصان سویه دلتا کرونا دربرگیری بیشتری بین کودکان دارد و  دکتر 
آینا ریاحی متخصص کودکان بیمارستان حضرت رسول اکرم)ص( در گفت وگو با 
ایرنا تصریح کرد: آمار بستری کودکان مبتلا به ویروس دلتا کرونا رو به افزایش است 

و باید خانواده ها مراقبت بیشتری با رعایت پروتکل های بهداشتی کنند.

استاد بیماری های عفونی کودکان مطرح کرد :

بیماری خاص کودکان!
کودکان،  در  روزئولا  بیماری  به  اشاره  با  کودکان  عفونی  بیماری های  استاد 
گفت:روزئولا ویروسی است که معمولا در سنین ۶ تا ۱۸ ماه در کودکان بروز 
می کند؛ تب بسیار شدیدی داشته و علائمی همچون بی قراری، بی اشتهایی و 

بی حالی دارد.
صدیقه رفیعی طباطبایی، فوق تخصص بیماری های عفونی کودکان و استاد 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی  در پاسخ به این پرسش که روزئولا  چه نوع 
بیماری است؟«، گفت: روزئولا ویروسی است که معمولا در سنین ۶ تا ۱۸ ماه در 

کودکان بروز می کند.
وی ادامه داد: این کودکان تب بسیار شدیدی می کنند؛ به طوری که میزان 
درجه آن ۳۹ تا ۴۰ درجه است و علائمی همچون بی قراری، بی اشتهایی و بی 

حالی دارد.
این استاد بیماری های عفونی ابراز داشت:بعد از گذشت چند روز تب کاهش 
پیدا می کند و راش و بثورات جلدی یعنی دانه هایی قرمز و پراکنده از سرو گردن 

شروع شده و در بدن پخش می شود.
طباطبایی تصریح کرد:انتظار این است با بروز بثورات، تب قطع شود؛ضمن 
اینکه بیماری ویروسی است و به درمان آنتی بیوتک نیاز ندارد؛به طوری که دوره 

بیماری که طی شود، علائم برطرف می شود.
 

به داد گوش هایتان برسید
فناوری سیستم  های پخش صوت قابل حمل مانند گوشی های هوشمند یا 
تبلت ها، می توانند به دلیل استفاده غیراصولی برخی از کاربران باعث آسیب های 

جدی به سیستم شنوایی شوند.
گوش دادن به موسیقی از علاقه مندی هایی است که این روزها دیگر محدود به 
ضبط صوت نیست و اغلب مردم با یک هدفون موسیقی موردعلاقه خود را با هر 
میزان صدایی که بخواهند گوش می دهند و دیگر اطرافیان گوشزد نمی کنند که 
صدا را کم یا زیاد کنند. بهتر است بدانید سقف قرارگیری گوش  در معرض سروصدا 
حدوداً ۸۵ دسی بل است اما شدت صوت در حال گوش کردن موسیقی با هدفون، 

ممکن است تا ۱۲۰ دسی بل هم بالا برود و سلامت گوش را به خطر بیندازد.
اگر می خواهید گوش هایی همیشه شنوا داشته باشید به این چهار توصیه 

کلیدی عمل کنید.
به  نسبت  می گیرند  قرار  گوش  داخل  که  کوچکی  هدفون های  اینکه  اول 
هدفون های بزرگ که کل گوش را می پوشانند فشار بیشتری به پرده گوش وارد 
می کنند و باعث آسیب بیشتری به گوش می شوند. پس هدفون های بزرگ انتخاب 

بهتری برای شما هستند.
دوم اینکه هدفون را یک وسیله شخصی بدانید و از اشتراک گذاری آن با دیگران 
خودداری کنید. هدفون های مشترک باعث انتقال میکروب بین افراد مختلف 

می شود.
سوم اینکه قانون ۶۰۶۰ را رعایت کنید؛ یعنی حداکثر ۶۰ دقیقه استفاده ممتد 
با ۶۰درصد توان هدفون. البته هرقدر که زمان استفاده طولانی تر باشد صدای 

هدفون هم باید پایین تر باشد. 
یکنواخت  به طور  از ۱۵دقیقه  بیشتر  هیچ وقت  که  است  این  چهارم  توصیه 

موسیقی را با صدای بلند گوش نکنید و به گوش هایتان استراحت بدهید.
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رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم اعلام کرد:

شهرک شکوهیه جزو 10 شهرک صنعتی 
برتر کشور

ایمان :رضا ملکی
رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت :این شهرک صنعتی در 
چند سال اخیر یکی از ۱۰ شهرک برتر کشور شناخته شده است که از مهمترین 
وجوه امتیاز آن قرار گرفتن در محور مواصلاتی ۱۷ استان و نزدیک بودن به فرودگاه 
بین المللی است. حمیدرضا عالمی در نشست صمیمی با اصحاب رسانه که به 
مناسبت روزخبرنگاردردفتر هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه برگزار شد،  با 
اشاره به نقش موثرخبرنگاران درایجاد ارتباط بین مردم و مسئولان گفت بدون شک 
شما خبرنگاران زبان گویای مردم هستید و بی احترامی به خبرنگار بی احترامی 
به جامعه است. وی افزود: خبرنگاران امین و امانت دار مردم هستند و میبایست 
بدون محافظه کاری مطالبات را  تا حصول به نتیجه از مسئولان پیگیری نمایند.

رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم جایگاه رفیع شهدای خبرنگار را 
در جامعه بسیار بالا توصیف کرد و گفت بدون شک راهی که این عزیزان رفتند افق 

های روشنی را ازاین  قشرزحمتکش درمیان آحادجامعه متصور ساختند.
تنگ نظری ها مانع ورودم به عرصه فوتبال شد

دکترعالمی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه عاشقانه ورزش را 
دوست دارم وهمواره بعنوان اسپانسر در خدمت ورزش قم بوده ام گفت :با توجه 
به این علاقمندی با توصیه دوستان و پیشکسوتان ارزنده فوتبال قم با مطالعه و 
بررسی ظرفیت های این رشته ورزشی تصمیم گرفتم درانتخابات هیئت فوتبال قم 
ورود کنم.وی تصریح کرد :احساس کردم با توجه به پتانسیل بالای جوانان برومند 
این رشته در قم می توانیم حرکت رو به جلو و پیشرفتی موثر در این رشته داشته 
باشیم.دکترعالمی خاطرنشان کرد :تصمیم داشتم با بهره گیری از ظرفیت های 
مالی مدیران صنعتی و پتاسیل پیشکسوتان فوتبال قم را توسعه ودر مسیر پیشرفت 
هرچه بیشتر قرار دهیم. وی خاطرنشان کرد :متاسفانه برخی تنگ نظری ها و 
دست اندازی که بوجود آمد باعث شد علی رغم میل باطنی عطای کار را به  لقایش 
ببخشم و فرصت را به دیگرعزیزان علاقمند به کمک به فوتبال بدهم تا با قرار گرفتن 

بر مسند ریاست کمک شایانی به این رشته ورزشی پر طرفدار بنمایند.
    زمین برای واگذاری به متقاضیان در شهرک شکوهیه وجود ندارد

گفت  قم  شکوهیه  صنعتی  شهرک  فعلی  موفعیت  به  اشاره  با  عالمی  دکتر 
خوشبختانه جزو ۱۰ شهرک برتر صنعتی کشور هستیم در حال حاضر ۱۶۰۰ 
واحد تولیدی – صنعتی در این مکان مشغول به کار هستند. رئیس هیئت مدیره 
شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت :این شهرک صنعتی در چند سال اخیر یکی 
از ۱۰ شهرک برتر کشور شناخته شده است که از مهمترین وجوه امتیاز آن قرار 
گرفتن در محور مواصلاتی ۱۷ استان و نزدیک بودن به فرودگاه بین المللی است. 
وی با بیان اینکه هزار و ۶۰۰ واحد صنعتی در شهرک شکوهیه استقرار دارند و 
در راستای اجرای طرح توسعه به بیش از ۲ هزار واحد هم در سال آینده خواهد 
رسید.بیان داشت:با توجه موقعیت مکانی و به زیر ساخت های مناسب که در این 
شهر ک ایجاد شده است متقاضیان زیادی علاقمند به سرمایه گذاری هستند 
ولی متاسفانه درحال حاضر زمین برای واگذاری و فروش وجود ندارد. عضو هیئت 
مدیره شهرک صنعتی شکوهیه با اشاره به دیگر مشکلی که گریبانگیر واحدهای 
صنعتی شده است، خاطرنشان کرد: قطعی برق یکی از مشکلاتی است که این 
روزها بر مشکلات واحدهای تولیدی افزوده است و همین موضوع باعث شده 
است که واحد های صنعتی با کاهش نیرو مواجه شوند.وی با بیان اینکه قطعی 
مکرر برق موجب بیکار شدن نیروی انسانی واحدهای صنعتی شده است،گفت: با 
شرایط موجود حفظ نیرو در واحدهای صنعتی بسیار مشکل است زیرا که با قطعی 
مکرر برق کارخانه ها از روند تولید باز خواهند ماند و در نتیجه مجبور به تعدیل 

نیرو می شوند.
 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم :

تشکل های مردمی هوشمندسازی
 شهر قم را مطالبه گری نمایند

راستای  در  گری  مطالبه  لزوم  بر  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
هوشمندسازی شهر قم به کمک نهادها و تشکل های مردمی تأکید کرد.

غلامرضا جان قربان در نشست با مسئول انجمن مردم نهاد شهر با اشاره به اینکه 
یکی از نیازهای اصلی جامعه و شهر امروز، حرکت به سمت هوشمندسازی است 
تا بتوان شهر را به درستی مدیریت کرد، اظهار کرد: ما در شهرداری به دنبال این 
هدف هستیم و بر اساس آن باید برنامه ها و راهبردهای خرد و کلان داشته باشیم 
و اعتقاد داریم، هوشمندسازی به عنوان یک ضرورت برای تسریع در تصمیم 
سازی ها و رسیدن به منطق درست در شهر و مدیریت شهری مطرح است و چه در 
حال حاضر این جریان شروع شود و چه در آینده، از اهمیت موضوع نمی کاهد، 
منتهای مراتب باید از طریق نهادها و تشکل های مردمی مثل انجمن شهر، این 
مسأله از مسؤولان شهر و استان، مطالبه شود. وی افزود: آن چه قابل توجه است 
اینکه نهادهای عمومی و حاکمیتی مثل شورا و شهرداری در کنار تشکل های 
مردمی بتوانند دغدغه شهر هوشمند را دامن زنند و زمینه و بستر مناسب برای 
بروز و ظهور آن را ایجاد کنند تا بتوانند در فرآیندی مناسب به سرانجام مطلوب 
برسانند. سیده شبنم فاطمی، مسؤول انجمن مردم نهاد شهر نیز با بیان اینکه 
هوشمندسازی شهر به عنوان یک ضرورت در دنیای امروز می بایست مورد توجه و 
عنایت مدیریت شهری باشد، گفت: واقعیت آن است که دنیا در مقطع کنونی به 
سمت هوشمندسازی رفته و شهرهای ما نیز باید به این سمت بروند تا بتوانند در 
ارتباط با شهروندان به وظیفه خود به درستی عمل کنند. این کارشناس مسایل 
شهری همچنین گفت: واقعیت این است که ما در شهر قم نیازمند ایجاد و فعالیت 
موثر نهادهای مردمی برای به ثمرنشستن این مطالبه هستیم و طبعاً دستگاه های 
حاکمیتی نیز باید نقش خود را در تحقق این امر به درستی ایفا کنند. وی بیان 
کرد: همچنین بنا داریم که از تجربه کلانشهرهایی چون تهران، تبریز و صاحب 
نظرانی که سال ها در زمینه هوشمندسازی شهر فعالیت داشته اند، استفاده کنیم 
تا به یاری حق تعالی بتوانیم زمینه و بستر شکل گیری یک جریان همگانی برای 

هوشمندسازی در شهر قم را برای افزایش مطلوبیت زندگی فراهم کنیم.

معاون میراث فرهنگی قم  خبرداد:

تعیین حریم تپه باستانی قلی درویش 
معاون میراث فرهنگی قم از تعیین حریم ضلع جنوبی تپه باستانی قلی درویش 

در این استان خبر داد.
عمار کاوسی اظهار کرد: عملیات گمانه زنی تپه هفت هزار ساله قلی درویش 
توسط استاد سیامک سرلک به عنوان سرپرست هیئت باستان شناسی و به منظور 
تدقیق عرصه و پیشنهاد حریم ضلع جنوبی محوطه باستانی قلی درویش و با مجوز 

کتبی پژوهشکده باستان شناسی انجام شد.
معاون میراث فرهنگی قم ادامه داد: تعیین حریم آثار تاریخی علاوه بر اهمیتی 
که به لحاظ الزامات قانونی برای بناها و محوطه های تاریخی دارند، برای اطمینان 

از مدیریت بهتر و صیانت از آنها نیز ضروری به نظر می رسد.

رییس بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

رشد 42درصدی ارزش صادرات قم 
رییس اداره بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: صادرات قم 

از ابتدای امسال تا تیرماه از نظر ارزشی ۴۲ درصد رشد کرده است.
سیدمجتبی فرهادی اظهارداشت: کشور های هدف صادراتی قم نیز در این مدت 

با اضافه شدن ۱۵ کشور جدید از ۲۵ کشور به ۴۰ کشور رسیده است.
او ادامه داد: در این مدت صادرات قم از ۲۹ هزار تن به ۶۳ هزار تن رسیده که رشد 

۱۱۵ برابری نسبت به مدت میانگین سال گذشته داشته است.
رییس اداره بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: همچنین 
طی این مدت تعداد کد تعرفه های صادراتی نیز با اضافه شدن یک کالای جدید از 
۴۵ کدتعرفه به ۴۶ کدتعرفه افزایش یافته است. فرهادی بیان کرد: سال ۹۹ تا پایان 
تیرماه در مجموع ۱۲۰ کارت بازرگانی تمدید و یا صادر شده بود که این تعداد در مدت 
مشابه امسال به ۱۳۰ کارت افزایش پیدا کرده است. رییس بازرگانی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم با اشاره به ۱۰ کالای اول صادراتی قم، افزود: مواد پلاستیکی، 
محصولات فلزی، هیدرکربن های سبک و سنگین، محصولات لبنی، مفتول مس، 
کفش و دمپاییف الیاف مصنوعی، آلمینیوم و صنایع وابسته، ماشین آلات و مصنوعات 
روی مهمترین محصولات صادراتی قم هستند. فرهادی اضافه کرد: کشور های مانند 
بلغارستان، سوریه، کنیا، کویت، رومانی، ایتالیا، لبنان، تاجیکستان، مقدونیه، اسپانیا، 
قطر و ساحل عاج از امسال به بازار های هدف صادراتی قم اضافه شده اند. رییس اداره 
بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت قم ادامه داد: کشور های عراق، افغانستان، 
پاکستان، امارات، آلمان، هند، ترکیه، روسیه، ازبکستان و آذربایجان به ترتیب مهمترین 
بازار های صادراتی استان قم است. او ابراز کرد: صادرکنندگان قمی می توانند تعهدات 
ارزی خود را در قالب فروش اسکناس به سامانه سنا، رفع بدهی های ارزی، فروش 
ارز به سیستم بانکی و واردات در مقابل صادرات جبران کنند. به گفته فرهادی، بر 
همین اساس صادرکنندگان سال ۹۸ تا پایان مردادماه امسال، صادرکنندگان سال 
۹۹ تا پایان شهریورماه امسال و صادرکنندگان سال ۱۴۰۰ نیز ۴ ماه بعد از صادرات 
می توانند نسبت به بازگشت ارز به سیستم بانکی اقدام کنند. فرهادی در خصوص 
تمدید مهلت بازگشت ارز به سیستم اقتصادی کشور برای صادرکنندگان سال ۹۸، 
گفت: این افراد تا پایان مردادماه امسال باید نسبت به رفع تعهدات ارزی قم اقدام 
نمایند. حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحد های صنعتی قم فراتر از ۷۳ هزار 
میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود ۲ هزار 
و ۴۰۰ واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از ۶۰ هزار تَن فرصت اشتغال 
ایجادشده است. قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، 
سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار 
ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آن ها موقعیت 

ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارند.
 

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم مطرح کرد؛

تاسیس مرکز تخصصی آسیب های اجتماعی
معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم با اشاره به تاسیس مرکز تخصصی 
آسیب های اجتماعی گفت:به دلیل کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی در سطح 

مرکز تخصصی آسیب های اجتماعی تاسیس شد.
علی حسینی پیش از ظهر سه شنبه درگفت وگویی اظهارداشت: از دستاوردهای 
معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی در سال های اخیر می توان به افزایش مشارکت 
دانشجویان، ارتقای روحیه خودباوری و عزت نفس در دانشجویان، مشارکت در 
گسترش فرهنگ اسلامی و ایرانی در دانشگاه ها و افزایش تعامل با دانشگاه های 
استان و مراکز فرهنگی استان قم اشاره کرد. معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان 
قم با اشاره به حضور پررنگ جهاد دانشگاهی در حوزه آسیب های اجتماعی تصریح 
کرد: مرکز تخصصی آسیب های اجتماعی به دلیل کنترل و کاهش آسیب های 

اجتماعی و گسترش فعالیت های اجتماعی در سطح جامعه شکل گرفت.
وی حضور معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم در ۷ دانشگاه دولتی 
و نیز همکاری با سایر دانشگاه های استان را مهم دانست و افزود: افزایش تعامل 
در  مشترک  همکاری های  فرهنگی،  حوزه  با  مرتبط  دستگاه های  با  همکاری  و 
برنامه های فرهنگی و اجتماعی در سطح استان، انعقاد تفاهم نامه های همکاری 
و اجرای برنامه های مشترک علمی، فرهنگی و اجتماعی با دانشگاه ها، برگزاری 
نشست های تخصصی ملی و بین المللی و جشنواره های استانی و ملی همواره از 
اولویت های جهاد دانشگاهی بوده است. حسینی ادامه داد: حضور در گروه های 
کاری، کارگروه ها، شوراهای مختلف و شوراهای فرهنگی استان قم باعث افزایش 
تعامل و همکاری های معاونت فرهنگی استان قم در بخش های مختلف جهاد 
با اشاره به  دانشگاهی شده است. معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم 
برنامه ریزی های جهاد دانشگاهی که همیشه در مسیر انقلاب اسلامی جهت حفظ 
و گسترش ارزش های والای نظام بوده است، گفت: همه باید در جهاد دانشگاهی 
تلاش کنیم تا همکاری بسیار نزدیکی با دولت منتخب آینده داشته باشیم و بتوانیم 
با طرح ها و برنامه های آینده معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی پاسخگوی نیازهای 
سطح جامعه باشیم. وی افزود: از برنامه های آینده جهاد دانشگاهی می توان به 
توسعه ساختاری معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی قم، راه اندازی پردیس فناوری 
صنایع خلاق فرهنگی، راه اندازی مرکز تخصصی نوآوری های اجتماعی، ایجاد 
باشگاه دانشجویان در دانشگاه های استان، افزایش سطح تعاملات و هم افزایی با 
کلیه دانشگاه ها و دستگاه های متولی فرهنگی و مؤسسات فرهنگی استان قم اشاره 
کرد. وی در پایان با اشاره به ظرفیت نیروی انسانی قوی و ظرفیت های ساختاری، 
علمی، آموزشی و خدماتی این نهاد انقلابی در قم، تصریح کرد: جهاد دانشگاهی 
همیشه آمادگی کامل برای خدمت رسانی به استان قم و حل مشکلات را دارد و 
امیدواریم در این زمینه مسئولان استان نیز با نگاه دقیق به این ظرفیت ها فضای 

مطلوب همکاری را فراهم کنند.

مدیر روابط عمومی شرکت برق استان قم:

صرفه جویی در مصرف برق
مانع خاموشی می شود

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: با توجه به مدیریتی 
که در پیک بار مصرف برق استان اعمال می شود، در صورت صرفه جویی مردم در 
مصرف برق،  ماه های مرداد و شهریور خاموشی در استان نخواهیم داشت.  سهیل 
کیانی پور افزود: در یک هفته گذشته نیز هیچ خاموشی در بخش های مختلف استان 
از جمله مسکونی، صنعتی و کشاورزی اعمال نشده است. وی اضافه کرد: به دلیل 
قطعی هایی که امسال به دلیل کمبود نیروی برق پیش آمد از شهروندان عذرخواهی 
می کنیم و اکنون خوشحال هستیم که پس از تلاش های بسیار، مدیریت خوبی در این 
عرصه انجام می شود. وی ادامه داد: امسال به دلیل خشک سالی بی سابقه و کاهش 
حجم مفید سدها، کاهش انرژی تولیدی نیروگاه های برق آبی و حرارتی و شروع به کار 
زودهنگام الکتروپمپ های چاه های کشاورزی و افزایش بی سابقه دما که باعث افت 
تولید واحدهای حرارتی تا یک هزار مگاوات شد، مصرف برق بیش از ۲۰ درصد افزایش 
و از سوی دیگر تولید این انرژی کاهش یافت. کیانی پور از شهروندان درخواست کرد: 
همچنان در مصرف برق صرفه جویی کرده و با کاهش حداقل ۱۰ درصدی، شرکت 
توزیع نیروی برق را در تامین انرژی برق یاری نمایند. در حال  حاضر حدود ۶۰۰ هزار 
مشترک برق در استان قم وجود دارد؛ ۱۳ درصد برق قم در بخش کشاورزی، ۲۸.۴ 
درصد در بخش صنعت، ۳۶.۵۵ درصد در بخش خانگی، ۱۰.۴ درصد در بخش 
عمومی، ۹.۷۸ درصد سایر مصارف و ۱.۸۳ در بخش روشنایی معابر مصرف می شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد: 

تزریق واکسن به 2400 نفر از فرهنگیان قم 
از  نفر  و ۴۰۰  به ۲ هزار  واکسن  تزریق  از  قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
فرهنگیان خبر داد.  حمیدرضا شیخ الاسلام در جلسه شورای معاونین آموزش 
و پرورش استان قم گفت: نخستین مرحله واکسیناسیون همکاران فرهنگی با 
توجه به پیش بینی های انجام شده ۱۶ روز ادامه خواهد داشت که در این زمینه 

اطلاع رسانی های کامل نیز انجام شده است.

رسیدن  هم  به  اول  روزهای  وصال،  شیرینی   
قدر  آن  متأهلی،  دنیای  به  ورود  های  جذابیت  و 
دلنشین است که خاطراتش، سال ها در ذهن زوج 
های جوان تکرار می شود و تداعی آن، لبخند را به 
لبشان هدیه می دهد. اما همین روزهای ابتدایی 
می تواند نقش تعیین کننده ای در بنا نهادن پایه 

های زندگی مشترک داشته باشد.
از اطرافیان نقل قول هایی درباره خانواده  بارها 
و  نامناسب  ارتباط  ایم.  شنیده  همسرشان 
به  منجر  تفاهم،  سوء  خاطر  به  که  برخوردهایی 
برداشت های غلطی می  شود و ناراحتی کوچک را به 
کینه ای عمیق تبدیل کند؛ مواردی هستند که لزوم 
یادگیری مهارت های مدیریت احساسات و ارتباط را 
گوشزد می کند. برای آنکه  ارتباط مناسب با خانواده 
همسر و راهکارهای داشتن یک زندگی پر از آرامش 
را بشناسیم با »سجاد کریمان مجد« روانشناس و 

مشاور تخصصی خانواده گفت وگو کردیم.
نقش و اهمیت خانواده های دختر و پسر در هنگام 
باید چقدر  برای زندگی مشترک  انتخاب یکدیگر 

باشد و چقدر باید به این نقش و جایگاه بها داد؟
صورت  به  همدیگر  به  نفر  دو  رسیدن  ازدواج 
انحصاری نیست. چرا که دو خانواده با هم نزدیک تر 
می شوند و زوج جوان نماینده ای از خانواده هایشان 
هم  چقدر  هر  هستند.  دیگر  خانواده  مقابل  در 
که زوج دارای سلامت روانی و رفتاری باشند اگر 
خانواده ها تناسب مناسب را نداشته باشند باز هم 

دچار چالش خواهند شد. 
یکی از چالش های جدی، عدم تناسب خانواده ها 
برای ازدواج است. معمولًا این موضوع زمانی اتفاق 
می افتد که ازدواج به طرق مختلف به خانواده ها 
نقش  آنکه  جای  به  خانواده ها  می شود.  تحمیل 
آینده  شریک  انتخاب  برای  تعیین کننده ای 
در  آخر  افراد  عنوان  به  باشند  داشته  فرزندشان 
تصمیم گیری از تصمیم فرزندشان مطلع می شوند. 
این موضوع باعث می شود که خانواده ها احساس 
آینده  همسر  انتخاب  در  شایسته  حد  به  کنند 
فرزندانشان تعیین کننده نیستند و مشورتی هم که 
از آنها گرفته می شود، یک مشورت فرمایشی است. 
از همان ابتدا اولین مشکل به وجود می آید و پس 

از آن هم به مرور زمان چالش ها جدی تر می شود.
طی جلسات مشاوره با مادرانی برخورد داشتم که 
احساس می کنند عروس شان به اصطلاح پسرشان 
را از آنها دزدیده  است و پسری که پیش از ازدواج 
اهل ارتباط نبوده است از آنها خواسته است که به 
خواستگاری دختری برود که به آن علاقه مند است.
این اتفاق مربوط به سبک ازدواج های مدرن و مدل 
آشنایی دختر و پسر قبل از آشنایی خانواده هاست؟
با سبک  ازدواج های  به  این موضوع فقط  اتفاقاً 
مدرن مربوط نمی شود و حتی در ازدواج های سنتی 
که پدر و مادر برای ازدواج فرزندشان اقدام می کنند 
نیز وجود دارد. برخی از این خانواده ها پس از مدتی 
متوجه می شوند که آن حد از احترام و ادبی که از 
عروس یا دامادشان انتظار داشتند برای آنها اعمال 
نمی  شود. لذا می توان گفت این چالش همیشه 
وجود داشته و علت آن هم حضور یک فرد جدید در 
خانواده است که با عنوان حقوقی و جدیدی به اسم 
عروس و داماد به افراد خانواده اضافه می شود. این 
فرد محدودیت هایی را برای خانواده ایجاد می کند 
و انتظاراتی هم شکل می گیرد که اگر این انتظارات 
برآورده نشود چه در سبک سنتی و چه در غیر آن 

ازدواج مشکلاتی را فراهم می کند.
البته می توان گفت اگر ازدواج به صورت غیرسنتی 
محقق شود امکان گسترش مشکلات ارتباطی با 
خانواده همسر می تواند بیشتر باشد و یا این عامل 

تقویت کننده این مشکلات باشد. 
از  مختلفی  مدل های  ازدواج  جدید  سبک  در 
تأثیرات چالش ارتباطی اضافه شده است. پیش از 
این تنها انتظاراتی که خانواده ها از میزان احترام 
و ادب عضو جدید خانواده داشتند مشکلاتی را 
فراهم می کرد؛ اما در حال حاضر و در سبک جدید 
خانواده ها  نبودن  تعیین کننده  احساس  ازدواج، 

برای انتخاب همسر نیز اضافه شده است.
چه عامل هایی بر تشدید چالش ها بین 

خانواده و عضو جدید دخیل است؟
 عامل جدی که امروز بیش از گذشته به آن گرفتار 
هستیم انتخاب دختر و پسر به صورت مستقل و 
سپس مطلع کردن پدر و مادرها است. این اتفاق 
تبعات زیادی دارد که حتی تا سال ها بعد از ازدواج 
نیز ادامه خواهد داشت. چرا که احساس نادیده 
گرفته شدن و به اصطلاح دور خوردن در والدین به 

راحتی از بین نمی رود.
یکی دیگر از مواردی که پس از آغاز زندگی مشترک 
می تواند به مشکلات ارتباطی بین خانواده ها و زوج 
جوان منجر شود این است که با کمترین فاصله 
مکانی در کنار خانواده هایشان زندگی مشترک را 
آغاز کنند. حتی سکونت در دو واحد در کنار هم و یا 
در یک خانه نیز به مشکلات ارتباطی دامن می زند. 
فرض کنیم دختر و پسری بنا به سبک زندگی 
خود قبل از اطلاع خانواده با هم آشنا شده و 
این  کرده  اند.  انتخاب  ازدواج  برای  را  همدیگر 
زوج باید چه کار کنند تا کمتر با خانواده همسر 

آینده خود به مشکل بخورند؟
قبل از اینکه عروس و داماد وارد زندگی مشترک 
شوند باید دو نکته را حتماً رعایت کنند. اولین نکته 
گفت وگوی مداوم و مستقیم با والدین همسرشان 
و نکته دوم احترام حداکثری نسبت به پدر و مادر 
همسر است. این دو عامل باعث می شود که بتوانند 
بیمه کنند.  را  آن  و خانواده  با همسرشان  ارتباط 
متأسفانه هنوز این باور قدیمی وجود دارد که در 
دوران نامزدی و عقد باید طوری رفتار کرد که گربه را 
دم حجله کشت! هنوز هم این باور وجود دارد که با 
این کار یک عمر می توان به راحتی با خانواده همسر 
زندگی کرد. اعتقاد به این کلیشه ها و باورهای غلط، 
موجب انجام رفتارهایی می شود که خانواده همسر 
را دچار سوءتفاهم کرده و دوری بیشتری را حاصل 

می کند. بنابراین اگر به صورت مستقیم گفت  وگو 
شکل بگیرد و به سلطه گری در گفت وگو منجر نشود 

می توان نتیجه مطلوب را از گفت وگو گرفت.
نکته دیگر اینکه هیچوقت نباید همسر را  واسطه 
شما  داد.همسر  قرار  خانواده اش  با  گفت وگو 
. هیچ وقت همسرتان  موکل رفتار خودش است 
او  ندهید.  قرار  خانواده اش  با  گفت وگو  واسطه  را 
پاسخگوی رفتار پدر و مادرش نیست و اگر والدین 
همسر  دادند  نشان  خود  از  نابسامانی  رفتار  او 
شما نباید پاسخ دهنده رفتار آنها باشد. همچنین 
نباید منتقل کننده گله های شما به آنها باشد. اگر 
گلایه ای وجود دارد باید خود فرد با آموزش مهارت 
ارتباط مؤثر با خانواده  همسرش در میان بگذارد. 
با این کار می تواند ارتباط خود را با خانواده همسر 

مدیریت کند.
مستقیم  صحبت  همین  والدین  از  بسیاری  اما 
را  رفتار  برای اصلاح  داماد  و  و درخواست عروس 

بی ادبی و توهین به خود تلقی می کنند.
در بین خانواده های سنتی که در رنج سنی بالای 
70 سال قرار دارند صحبت کردن مستقیم می تواند 
آسیب زننده باشد. اما اگر عروس یا داماد به معنای 
واقعی مهارت ارتباط مؤثر را یاد گرفته باشند دچار 
این آفت نمی شوند که سوءتفاهم در گفت وگو به 
وجود بیاید. اگر فرد آموخته باشد که چه زمانی و 
چگونه گفت وگو کند و از چه مباحثی گفت وگو را 
شروع کرده و چطور آن را به پایان برساند می توان 
این امید را داشت که حتی با والدین سنتی و مسن 

هم گفت وگو ثمربخش باشد.
از طرف دیگر وقتی این موضوع مطرح می شود 
به  فرد  گله های  منتقل کننده  نباید  همسر  که 
خانواده اش باشد؛ منظور این نیست که اتفاقاتی 
که والدین همسر به وجود آورده را نباید در قالب 
زوجین  برای  حق  این  کرد.  مطرح  دردودل 
وجود دارد که همسرشان را مطلع کنند که رفتار 
والدین شان ناراحت کننده بوده است. اما این حق 
وجود ندارد که انتظار داشته باشیم فرد واسطه بین 
پدر و مادرش و همسرش باشد و مشکل را به آنها 
منتقل کند. چون با این کار او را وارد یک دو راهی 
می کنید. حتی اگر حق را هم به همسرش بدهد باز 
هم مجبور می شود با پدر و مادرش رفتار نامناسبی 
خواهد  زیادی  عوارض  کار  این  که  باشد  داشته 
داشت. اما اگر با مهارت های ارتباط مؤثر گفت وگو 
خانواده  با  رابطه  خودش،  وارد،  تازه  شود،عضو 

همسرش را ترمیم می کند. 
مهارت ارتباط موثر چه طور به وجود می آید؟

دارد که شامل 4  مؤثر 10 شرط  ارتباط  مهارت 
مقدمه و 6 مرحله است. اولین نکته این است که 
با چه زبانی  باید بدحالی خودش را چطور و  فرد 
مطرح کند که بتواند نتیجه مطلوب را بگیرد. این 
مراحل تکنیک و فن های زیادی دارد که نه تنها در 
ارتباط با خانواده همسر بلکه می تواند در شرایط 
مشابه بسیاری از بدحالی ها را مرتفع کند. تکنیک 
این  برای  من  که  است  نامی  کامل  پاسخگویی 

مراحل گذاشتم.
در اولین مرحله باید از فرد مقابل تقاضای وقت 
گذاشتن داشته باشید و یا حتی از وی اجازه بگیرید 
تا مطمئن شوید زمان مناسبی را برای سخن گفتن 
با وی انتخاب کرده اید. این موضوع به معنی ارزش 
قائل شدن برای حرف خودتان و طرف مقابل تان 

است.
نکته دوم اینکه حتماً باید تماس چشمی وجود 
داشته باشد و به هیچ وجه در تلفن یا پیامک این کار 
انجام نشود. متأسفانه بسیاری از دعواهای عروس و 
مادر شوهر به خاطر این است که با تلفن و پیامک با 
یکدیگر گفت وگو می کنند. این یک اصل است که ما 
هیچ وقت در پیامک و تلفن گفت وگوهای این چنینی 
را انجام نمی دهیم و گفت وگو باید به صورت حضوری 
باشد.  نکته سوم اینکه باید همه موانع را از اطراف 
خودمان دور کنیم. تنها و بدون  حضور هیچ شخص 
ثالثی باید این گفت وگو انجام شود. چرا که حضور 
هر فردی در این گفت وگو می تواند موجب شود تا 
طرف مقابل در موضع دفاع از خود قرار بگیرد و او را 
از حق طلبی دور کند. همچنین موانعی مانند تلفن 

همراه و یا شلوغی و ازدحام نیز باید برطرف شود.
نکته چهارم از والدین همسرمان بخواهیم که در 
ابتدا به تمامی صحبت های ما گوش کند و پس 
از اینکه سخنان ما کامل شد شروع به پاسخگویی 

کند. 
6 مرحله بعدی مربوط به مسیر گفت وگو است 
که برای شروع گفت وگو باید یک جمله درکی به 
طرف مقابل بگوییم. به طور مثال به طرف مقابل 
بگویید که من درک می کنم که موارد زیادی بوده 
است که شما حواستان به زندگی ما بوده است تا 
دچار مشکل نشویم. و یا متوجه هستم که شما به 
همسرم توصیه می کنید تا بیشتر مراعات کند. با 
مقابل  طرف  دفاعی  موضع  درکی  جملات  بیان 
باز می شود و می تواند بهتر سخنان شما را بشنود. 
و  قضاوت  بدون  را  موضوع  اصل  باید  همچنین 

برچسب اطلاع دهیم و اتفاقی که افتاده را توضیح 
دهیم. سخن گفتن درباره برداشت ها و احساسات 
قرار  تحت الشعاع  را  موضوع  اتفاق ها  درباره  ما 
می دهد. لذا باید تنها اصل اتفاق را در این بخش 
توضیح دهیم. در مرحله سوم می توانیم احساس 
و فکرمان را جداگانه توضیح دهیم. پس از  آن باید 
مسؤولیت این احساسات را بپذیریم. به طور مثال 
بعد از گفتن آنچه اتفاق افتاده و آنچه که احساس 
احساس  این  شاید  که  کنیم  اعلام  باید  کرده ایم 

اشتباه بوده و امکان خطا وجود دارد. 
این است که  نکته پنجم که نکته مهمی است 
حتماً خواسته مان را برای طرف مقابل روشن بیان 
کنیم و اگر بتوانیم این خواسته را به صورت مثبت 
بیان کنیم بهتر است. معمولًا افراد بعد از اینکه گله 
خود را بیان کردند خواسته خود را نمی گویند و با 
پایان باز این گفت وگو را به اتمام می رسانند و توقع 
این موضوع وجود دارد که طرف مقابل به قدری 
چه  که  شود  متوجه  خودش  که  باشد  هوشمند 
اشتباهاتی در رفتارش وجود داشته و چه توقعی از 

وی می رود.
باید از طرف مقابل برای صبر و  در مرحله آخر 
به طور  کنیم.  تشکر  به سخنان مان  گوش کردن 
قطع اگر فرد مقابل از لحاظ روانی و شخصیتی سالم 
باشد و خشم مزمن قدیمی از طرف مقابل نداشته 
باشد این مهارت نتیجه بخش خواهد بود. خشمی 
که سال ها و یا از قبل در ذهن فرد نگه داشته شده 
از این  باشد، می تواند باعث شود نتیجه مطلوب 
فرد  بودن  سالم  صورت  در  اما  نشود.  حاصل  کار 
شاید خواسته ما را در مرحله اول اعمال نکند، ولی 
حس بدحالی و یا بی احترامی به فرد مقابل دست 

نمی دهد.
این مهارت ها به همین صورت می تواند در 
بیان دلخوری برای همسر هم کاربرد داشته 

باشد؟
مهارت  به  نیاز  هم  همسر،  برای  دلخوری  بیان 
خوب صحبت کردن و مهارت خوب شنیدن دارد. 
بین دردودل و گلایه فرق زیادی وجود دارد. گلایه 
یعنی بیان بدحالی با انتظار پاسخ از طرف مقابل. 
در حالی که دردودل به معنای بیان صرف بدحالی 
است و انتظار درک از طرف مقابل در دردودل وجود 
ندارد. طرف مقابل اگر بخواهددر موضع دردودل  
راهکار بدهد و یا پاسخی درباره صحبت ها داشته 
باشد دردودل را محکوم به دعوا می کند. برای همین 
انتظار این است که وقتی می خواهیم با همسرمان 
درد و دل کنیم به شریک عاطفی مان بگوییم که 
آنچه که در دلم است را برای تو بازگو می کنم و فقط 
می خواهم دردودل کنم و به دنبال راهکار و راه چاره 
نیستم. پژوهش ها ثابت کردند حدود 50 درصد از 

بدحالی آدم ها با گوش دادن خوب از بین می رود. 
گاهی درد و دل به حاشیه رفته و یا حتی به بحث 
و فحاشی منجر می شود. این کار باعث می شود که 
درد و دل تبدیل به فرایندی شود که نشان دهنده 
به  را  دل  و  درد  که  فردی  است.  فرد  ثبات  عدم 
چنین رفتارهایی می رساند نشان می دهد که هنوز 
هیجانات فعال دارد و باید تکنیک هایی را برای بهتر 

شدن حالش بیاموزد.
»خودکنترلی«  که  است  این  توجه  قابل  نکته 
یک  و  ندارد  خانواده همسر  با  ارتباط  در  انحصار 
خصیصه است که نیاز به نهادینه شدن در وجود 
فرد دارد و باید پیش از آنکه ازدواج کند، این مهارت 
را کسب کند.  خودکنترلی در زندگی شخصی و 
مدیریت هیجانات و ارتباطات اهمیت ویژه ای دارد 
از تکنیک های آن در لحظه زندگی کردن  و یکی 
و  باشد  داشته  فکری  نشخوار  نباید  افراد  است. 
دائم نگران آینده باشد و یا در گذشته زندگی کند و 
افکار به هم ریخته قدیمی داشته باشد، ذهن آرام به 
خودکنترلی کمک می کند. احترام حداکثری و ادب 
و احترام از جنس احترامی که در خانواده همسر 
وجود دارد اهمیت ویژه ای دارد. شاید در خانواده 
فرد بلند نشدن در مقابل پدر بی حرمتی محسوب 
بی احترامی  این  همسرش  خانواده  در  اما  نشود 
است لذا باید این قواعد را رعایت کند. هیچ وقت 
همسر را در موقعیت بین خودمان و خانواده اش قرار 
ندهیم این موضوع موجب رفتار نامناسب می شود 
که در هر صورت ما بازی را باخته ایم. در گفت وگو ها 
واسطه ها را حذف کنیم و نگذاریم همسرمان وکیل 

خانواده اش برای ما تلقی شود.
حدود و ثغور رفت وآمدهایمان را مشخص کنیم. 
تعداد روزهایی که به خانواده خودمان و به خانواده 
همسرمان سر می زنیم باید مشخص شود و حتی 
با خانواده مان و حضور در جمع  ارتباط خودمان 
اعضای خانواده خودمان نیز باید تعیین شده باشد 

تا از سوءتفاهم ها در رابطه جلوگیری کنند.
واقع بین باشیم که پدر و مادر همسرمان نمی توانند 
پدر و مادر خودمان باشند و ما نیز نمی توانیم نقش 
دختر یا پسر خانواده همسرمان را بازی کنیم. هر 
کدام جایگاه خودمان را داریم. این هم یک قانون 

مهم است که باید رعایت شود.

با خانواده همسرم چگونه رفتار کنم؟

 راهکارهای ارتباط مناسب با خانواده همسر
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یک فعال حوزه کار  پاسخ می دهد؛

دستمزد 1400 به معیشت کارگران 
کمک کرد؟

یک فعال حوزه کار می گوید: امروز اگر کسی بخواهد مسیر کارآفرینی را دنبال 
کند بروکراسی های دست و پا گیر اداری مانع ادامه راهش می شوند و چندین ماه 
برای گرفتن مجوز باید دوندگی کند اما در نهایت تصمیم می گیرد که پول و سرمایه 

اش را در بانک بگذارد تا با بهره آن به راحتی زندگی کند.
ناصر چمنی در گفت و گویی ، عدم ثبات اقتصادی و نابسامانی بازار را در معیشت 
خانوارهای کارگری موثر خواند و گفت: از مدتها قبل پیش بینی کرده بودیم که اگر 
از وضعیتی که به لحاظ تحریم ها و گرانی ها در چند ماه گذشته تجربه کردیم خارج 
نشویم به تدریج وارد رکود خواهیم شد و این مسأله موجب کاهش قدرت معیشت 

خانوارها شده و بر بخشهای تولیدی اثر خواهد گذاشت.
وی ادامه داد: زمانی بود که هیچکدام از تولیدکنندگان کشور تبلیغ نمی کردند 
ولی امروز به دلیل اینکه قدرت خرید مردم به شدت پایین آمده و انبارها از کالا 

اشباع شده است به تبلیغ محصولات خود روی آورده اند.
به اعتقاد این فعال کارگری بسیاری از محصولات همچون لوازم خانگی به دلیل 
قدرت خرید پایین مردم روی دست تولیدکننده باقی مانده و تغییر قیمت اقلام و 

کالاها در چنین شرایطی به سود تولیدکنندگان نیست.
چمنی افزود: در بخش کارگری امسال تلاش شد تا قدرت معیشت کارگران بالا 
برود و افزایش حداقل مزد ۳۹ درصد تصویب شد ولی آیا با تغییرات قیمتی که در 
بسیاری از اقلام و خوراکی ها طی این چند ماه روبرو بودیم دستمزد به معیشت 
کارگران کمک کرد؟ انتظار داشتیم با افزایش دستمزدها، هزینه ها ثابت بماند و 

قیمتها کنترل شود ولی عملا این اتفاق نیفتاد.
وی دلیل این امر را ناشی از نبود اقتصادی پویا و فعال و وابستگی اقتصاد به نفت 
دانست و گفت: اگر ما روزی در شرایطی قرار گرفتیم که نتوانستیم نفت بفروشیم 
چگونه مملکت را اداره خواهیم کرد و آیا به این مسأله فکر کرده ایم که حقوق 

کارمندان و کارگران و بازنشستگان را از کجا تامین خواهیم کرد؟
این فعال کارگری با بیان اینکه مشکل ما تنها نفت نیست بلکه نبود مدیریت 
است، اظهار کرد: در جنگ جهانی دوم آمریکا هیروشیمای ژاپن را با بمب اتم 
بمباران کرد و اقتصاد کشور آلمان از هم فروپاشید اما با مدیریت بحرانی که این 

کشورها انجام دادند امروز می بینیم که در چه جایگاهی قرار گرفته اند.
چمنی در عین حال با اشاره به سرمایه گذاری کشورهای دنیا در زمینه مهارت 
اظهار کرد: در کشورهای دیگر از پایه روی آموزش کار می شود و دانش آموزان خود 
را از سنین پایین خلاق و کارآفرین بار می آورند ولی آیا آموزش های ما در چهار دهه 
گذشته با پیشرفتی که آموزش در سطح دنیا داشته برابری می کند؟  آنها فرهنگ 
کار را از ابتدا در آموزشهای خود نهادینه کرده اند ولی ما تا رسیدن به چنین نظام 

آموزشی فاصله داریم.
وی در پایان تاکید کرد: امروز اگر کسی بخواهد مسیر کارآفرینی را در کشور 
دنبال کند بروکراسی های دست و پا گیر اداری مانع ادامه راهش می شوند و 
چندین ماه برای گرفتن مجوز باید دوندگی کند امت در نهایت تصمیم می گیرد که 

پولش را در بانک بگذارد تا با بهره آن به راحتی زندگی کند.

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی خبرداد:

2هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه 
در انتظار مشاغل خانگی

تومان  میلیارد   ۲۰۰۰ پرداخت  تصویب  از  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون  وزیر 
تسهیلات قرض الحسنه به مشاغل خانگی از سوی بانک مرکزی خبر داد و آن را 

کمک بزرگی به توسعه کسب و کارهای خانگی دانست.
بر اساس آمارها سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور ۴ تا ۶ درصد است 
و بیش از سه میلیون نفر به طور رسمی تولید کننده محصولات مشاغل خانگی 
هستند. به اعتقاد کارشناسان مشاغل خانگی، یکی از بهترین شیوه های کسب 
و کار برای افراد به ویژه زنان و جوانان جویای کار در قالب خوداشتغالی در منازل 
است که ضمن ایجاد فرصتهای شغلی جدید زمینه رشد و توسعه اقتصادی و 

اجتماعی و کاهش بیکاری در کشور را فراهم می کند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به سهم سه درصدی مشاغل خانگی 
تومان  میلیارد  پرداخت ۲۰۰۰  مرکزی  بانک  گوید:  می  کشور  اشتغال  کل  از 
تسهیلات قرض الحسنه سالانه به مشاغل خانگی را تصویب کرد که منتظر ابلاغ 
و تخصیص آن هستیم. آنطور که شریعتمداری می گوید ۳۰ درصد از این منابع 
در اختیار ستاد توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی کشور و ۷۰ درصد بر اساس 
سهمیه استانی تخصیص می یابد. به گفته وی، اگرچه این موضوع به بانک مرکزی 
فشار وارد می کند و باید از منابع قرض الحسنه پرداخت شود اما کمک بزرگی به 
توسعه مشاغل خانگی است. بر اساس اعلام دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت 
از مشاغل خانگی از آغاز شیوع ویروس کرونا تا پایان سال گذشته ۲۲ هزار نفر از 
 ـرییس  فعالان مشاغل خانگی تسهیلات کرونایی دریافت کردند. مهناز امامدادی 
از مشاغل خانگی، تسهیلات پرداختی  دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت 
به این افراد را حدود هزار و ۷۵ میلیارد ریال ذکر کرد و گفت: با همکاری دفتر 
عمران سازمان ملل متحد، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی 
شناسایی و حمایت از ۱۷۰۰ کسب و کار آسیب دیده از کرونا در استان تهران و 
شهرستان ملارد صورت گرفت. وی ضمن اشاره به تسهیلات اشتغال روستایی و 
عشایری گفت: بر اساس بند یک ماده ۱۳ دستورالعمل آیین نامه اجرایی قانون 
حمایت از توسعه ایجاد اشتغال پایدار مناطق روستایی و عشایری تا سقف ۱۰ 

درصد از تسهیلات اشتغال روستایی به مشاغل خرد و خانگی اختصاص دارد.
به گفته امامدادی، از محل تسهیلات فوق تا پایان سال گذشته ۲۶ هزار و ۲۰۴ 
نفر از متقاضیان مشاغل خانگی موفق به دریافت ۶ میلیارد و ۷۴۰ میلیون ریال 
شدند. برابر آمارها در فاصله سالهای ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۹ نزدیک به سه میلیون نفر 
متقاضی ثبت نام مشاغل خانگی بودند که از این تعداد یک میلیون و ۶۵۰ هزار نفر 
موفق به دریافت مجوز شدند؛  همچنین از میان افرادی که مجوز فعالیت در حوزه 
مشاغل خانگی داشتند ۷۷۲ هزار نفر تسهیلات دریافت کردند که برای ۸۵۲ هزار 

نفر فرصت شغلی ایجاد شده است.

برندگان و بازندگان طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی 
و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی، پیش از تصویب طرح و تأیید 
آن در شورای نگهبان مشخص شده اند. گروهی که از ناآگاهی مردم 
و ابهام های این طرح به  نفع خود استفاده می کنند و به  نام اینترنت 

ماهواره ای در حال کلاهبرداری هستند.
در روزهایی که مردم فضای مجازی را به محلی برای هم افزایی درباره 
یک دغدغه محیط زیستی یعنی تنش آبی در کشور تبدیل کرده  و به 
مطالبه گری برای رسیدگی به وضعیت ساکنان استان خوزستان مشغول 
بودند، خبر رسید که طرح »صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی 
و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی« به شیوه ای متفاوت در مجلس 

شورای اسلامی به تصویب رسیده است.
ساماندهی  و  مجازی  فضای  در  کاربران  حقوق  از  »صیانت  طرح 
پیام رسان های اجتماعی« که در بین مردم با عنوان »طرح صیانت« 
مجلس  در  که  بود  طرح هایی  نخستین  از  یکی  می شود،  شناخته 
سیزدهم مورد بحث و بررسی نمایندگان قرار گرفت. در اواخر تابستان 

سال گذشته، اظهار نظرهای موافقان این طرح، خبرساز شده بود.
به عنوان نمونه فاطمه محمدبیگی نماینده قزوین در مجلس، در آن 
زمان گفته بود که مقاصد فردی که از ۱۲ شب تا ۶ صبح از اینترنت 
استفاده می کند، با مقاصد کاربران ۶ صبح تا ۱۲ شب متفاوت است 
و همه این ها باید توسط مسئولان کشور تقسیم بندی شده و در اختیار 

کاربران قرار داده شود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی همچنین به ضرورت استفاده 
دانش آموزان از گوشی های هوشمند برای دسترسی به اپلیکیشن شاد 
و پیگیری برنامه های درسی خود در دوران کرونا و آموزش آنلاین اشاره 
کرده و گفته بود: نگرانم که نکند فرزند من در فضای اندروید وارد اینترنت 

شود و محتوای مستهجن ببیند.
اینترنت امن برای کودکان

نگرانی ها بابت حضور کودکان در فضای مجازی پیش از این نیز با اظهار 
نظرهای جنجالی مانند اغفال یک دختر دانش آموز به وسیله اینترنت 
رایگان هدیه اپراتورها در نخستین فعال سازی سیم کارت، پررنگ شده 
بود. صیانت از کودکان به عنوان بخشی از کاربران فضای مجازی در 
حالی مطرح می شود که در بسیاری از کشورها این موضوع را با آموزش 
به کودکان، آگاهی بخشی به خانواده ها و ارائه سرویس های ویژه به آنها، 
حل کرده اند و حتی قوانینی که در این حوزه وضع شده، همه کاربران 

فضای مجازی را محدود نمی کند.
اینترنت  بسته های  انگلستان،  در  اپراتورها  از  برخی  مثال  به عنوان 
کودکان یعنی افراد کمتر از ۱۸ سال را ارائه می دهند و استفاده کنندگان 
از این بسته ها، فقط امکان دسترسی به محتوای طراحی شده برای این 

گروه سنی را دارند.

علاوه بر این، در بسیاری از کشورها، به والدین پیشنهاد می شود از 
اپلیکیشن هایی استفاده کنند که سطح دسترسی کودکان را در هنگام 
پذیرفت  نمی توان  بنابراین  می کند.  تعیین  همراه،  تلفن  از  استفاده 
خانواده ها برندگان تصویب طرحی باشند که به  نام صیانت و حمایت 
از کودکان و فراهم کردن اینترنت امن برای آنها، کسب وکار، آموزش و 
سایر جنبه های زندگی شان را با پیامدهای منفی خود، تحت تأثیر قرار 
می دهد. حال پرسش اینجاست که طرح صیانت چیست و چرا موجب 

نگرانی قشرهای گوناگون جامعه شده است؟
چرا طرح صیانت نگران کننده است؟

طرح صیانت از ابتدای فعالیت مجلس سیزدهم مورد توجه نمایندگان 
بود و در میانه رقابت های انتخابات ریاست جمهوری، بار دیگر توجه 
آن جلب شد.  به  نمایندگان مجلس  از  با مصاحبه یکی  عموم مردم 
همزمان با رقابت های انتخابات ریاست جمهوری، رضا تقی پور نماینده 
تهران در مجلس شورای اسلامی و وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
دولت دوم محمود احمدی نژاد، در مصاحبه ای با خبرگزاری تسنیم که 
البته مدتی پس از انتشار حذف شد، از بررسی این طرح در کمیسیون 

فرهنگی و پس از آن صحن علنی مجلس خبر داده بود.
واکنش ستاد  بود که  تا جایی  این طرح  درباره  بازخوردهای منفی 
انتخاباتی سید ابراهیم رئیسی را در پی داشت و هر گونه فعالیت تقی پور 

در ستاد انتخاباتی رئیسی تکذیب شد.
بررسی ماده ها و تبصره های طرح صیانت نشان می دهد در صورت 
تصویب و اجرای این طرح، همه فعالیت های رسانه ای، تبلیغاتی، مالی، 
تجاری، ارتباطی و... که بر بستر پیام رسان ها انجام شود، مشمول قوانین 
موضوعه خاص آن فعالیت ها از قبیل قانون تجارت الکترونیک خواهد 
در  فعال  به کسب وکارهای  بانکی  و  پولی  ارائه خدمات  و هرگونه  بود 

پیام رسان های اجتماعی خارجی ممنوع خواهد شد.
همچنین یکی از وظایف هیأت ساماندهی و نظارت »جلوگیری از هر 
شکل و نوع انحصار پیام رسان داخلی و خارجی در کشور« تعیین  شده 
که در نهایت به ایجاد انحصار برای پیام رسان های داخلی منجر می شود. 
به  عنوان نمونه بر اساس این طرح، قیمت پهنای باند داخلی در نظام 
باند  پهنای  قیمت  سوم  یک  حداکثر  باید  حال  هر  در  قیمت گذاری 
بین المللی باشد و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مکلف می شود تا 
پهنای باند مورد نیاز کاربران پیام رسان های داخلی حداقل دو برابر پهنای 

باند مورد نیاز پیام رسان های خارجی باشد.
این شیوه حمایتی ممکن است در نگاه اول اقدامی مثبت به  نظر 
برسد، اما تجربه این گونه حمایت ها نشان دهنده نتیجه معکوس آن ها 
است. ایرناپلاس پیش از این در گزارشی با عنوان »ضربه »مردانه« به 
کسب وکارهای فعال در فضای مجازی«، پیامدهای مخرب این طرح 
را بر کسب وکارهای داخلی که حتی در مواردی موجب توقف فعالیت 

بومی  پیام رسان های  و  کسب وکارهای داخلی، شبکه های اجتماعی 
می شود، بررسی کرده است.

انتقاد به شیوه تصویب طرح
مجلس  نمایندگان  صیانت،  طرح  بر  شده  وارد  انتقادهای  وجود  با 
به بررسی طرح صیانت براساس اصل ۸۵ قانون اساسی رأی موافق 
موارد ضروری  اساسی، مجلس در  قانون  بر اساس اصل ۸۵  دادند. 
می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل هفتاد و دوم به 
کمیسیون های داخلی خود تفویض کند، در این صورت این قوانین 
در مدتی که مجلس تعیین می کند به صورت آزمایشی اجرا می شود و 

تصویب نهایی آنها با مجلس خواهد بود.
بر این اساس صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی در کمیسیون 
به صحن علنی مجلس  ارجاع  بدون  و  بررسی خواهد شد  فرهنگی 
به شورای نگهبان ارسال و در صورت تأیید، به صورت آزمایشی اجرا 

می شود.
شیوه بررسی این طرح در مجلس و اظهار نظری منتسب به روح الله 
مؤمن نسب کارشناس فضای مجازی که گفته می شود در تدوین طرح 
صیانت مشارکت داشته و مشاور آن بوده، واکنش سخنگوی شورای 
نگهبان را به دنبال داشته است. با این حال مؤمن نسب در یک برنامه 

رادیویی، این نقل قول را تکذیب کرد.
کسب وکارهای فعال اینترنتی در واکنش به طرح صیانت، با انتشار 
بیانه ای، مخالفت خود را با این طرح اعلام کردند. ۵۰ شرکت اینترنتی در 
این بیانیه اعلام کردند محدودسازی سرویس دهندگان خارجی و مسدود 
کردن آن ها به هیچ وجه به کسب وکارهای ایرانی کمک نمی کند. رشد 
در فضای رقابت ایجاد می شود و کیفیت خدمات با تنوع انتخاب های 
کاربران بالا می رود. ما با تکیه بر نیروی توانمند انسانی و شناخت بهتر 
از سلیقه هموطنان، بخت رقابت و جذب اعتماد کاربران را داریم و بدون 
نیاز به مداخلات سلبی نیز می توانیم به رشد خود ادامه دهیم. مهم ترین 
حمایتی که دولت و نهادهای سیاست گذار می توانند از کسب وکارهای 
ایرانی داشته  باشند، کاهش دخالت ها و رفع چندین مجوز و محدودیت 

غیرضروری است که هر روز بر ما تحمیل می شود.
کاربران همچنین با امضای نامه ای خطاب به رئیس مجلس، به کارزار 
»مخالفت با طرح های محدودکننده اینترنت بین المللی و فیلترینگ 
شبکه های اجتماعی« پیوسته اند. تا زمان تنظیم این گزارش، تعداد 
امضاکنندگان این نامه به بیش از ۸۸۳ هزار نفر رسیده است که نشان از 

نگرانی بالای کاربران در رابطه با تصویب طرح یاد شده دارد.
کدام خدمات اینترنتی از دسترسی کاربران ایرانی

 خارج می شود؟
رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در پس از واکنش هایی که از طرف 
گروه های مختلف در رابطه با این طرح ابراز شد، در توئیتی نوشت: 
مسدودسازی اینستاگرام و واتس اپ برنامه مجلس نیست و طرح در 

خصوص این پلتفرم های پرکاربرد باید اصلاح شود.
با اینکه پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی پر مخاطب با توجه به 
جمعیت بالای کاربران به فضایی برای شکل گیری انواع کسب وکارها از 
جمله کسب وکارهای کوچک و خانگی تبدیل شده اند، اما بخش دیگری 
از دغدغه ها مربوط به دیگر خدماتی است که با عنوان خدمات پایه 
کاربردی و به دلایلی مانند »لزوم معرفی نماینده قانونی و پذیرش تعهدات 
ابلاغی کمیسیون برای عرضه و فعالیت خدمات پایه کاربردی خارجی« 

احتمال می رود از دسترس کسب وکارهای ایرانی خارج شوند.
یکی از دلایل این احتمال، وجود تحریم هایی است که در عمل، امکان 
حضور شرکت های ارائه دهنده این خدمات را در کشور به شدت کاهش 
می دهد و دیگر اینکه حتی اگر امکان حضور این شرکت ها در کشور 
فراهم شود، آیا آنها خط مشی های خود را با توجه به قوانین ایران تغییر 
خواهند داد؟ ما از کسب وکارهایی مانند توئیتر صحبت می کنیم که 
حساب کاربری رئیس جمهوری آمریکا را به دلیل نقض قوانین »شرکت« 

از دسترسی خارج کرد.
حکمرانی فضای مجازی، فراهم کردن محیط کسب وکار برای انجام 
موضوع هایی  کودکان،  برای  امن  اینترنت  و  اقتصادی  فعالیت های 
هستند که مردم، فعالان این حوزه و نیز قانون گذار، به خوبی از اهمیت 
آنها آگاهند. با این حال، تفاوت دیدگاه بین این سه  گروه، چالش هایی را 
به  همراه دارد که می توان با بحث و گفت وگوی کارشناسی که در آن هر 

سه گروه مشارکت دارند، به جمع بندی مناسبی رسید.
در شرایط کنونی و با وجود پرسش های بی پاسخی که درباره طرح 
صیانت وجود دارد، برندگان گروه هایی هستند که حتی پیش از تأیید 
این قانون در شورای نگهبان و ابلاغ و اجرای آن، در حال کلاهبرداری 
با نام اینترنت ماهواره ای از افرادی هستند که تنها دغدغه شان، حفظ 

کسب وکارها و معیشتشان است.

برندگان و بازندگان طرح صیانت؛

چرا طرح صیانت نگران کننده است؟

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت مهندسی سعادت توان صادق سهامی خاص 

به شماره ثبت ۴۵۲۴ و شناسه ملی ۱۰۸۶۰۹۹۳۱۶۱ به استناد صورتجلسه 
هیئت مدیره مورخ ۳۱/۰۳/۱۴۰۰ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : اختیارات 
مندرج دربند ۱۳ماده۴۰ اساسنامه به مدیرعامل آقای وحید شیرخوانی 

بشماره ملی ۰۰۷۰۸۰۶۳۵۷ با حق توکیل به غیرتفویض گردید.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غیرتجاری قم )۱۱۷۳۳۱۴(

---------------------------------
آگهی تغییرات 

به  خاص  سهامی  ایرانیان  خضرا  رنگدانه  پارس  شرکت  تغییرات  آگهی 
شماره ثبت ۱۳۰۶۱ و شناسه ملی ۱۴۰۰۴۳۸۵۸۶۰ به استناد صورتجلسه 
هیئت مدیره مورخ ۱۰/۰۴/۱۴۰۰ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- آقایان 
سید محسن مصطفوی صرمی به شماره ملی۰۳۸۲۴۰۱۶۹۷ به سمت 
شماره  به  صرمی  مصطفوی  محمدصادق  سید   ، مدیره  هیئت  رئیس 
اعظم  خانم   ، مدیره  هیئت  رئیس  نایب  سمت  به  ملی۰۳۷۱۰۸۴۵۷۱ 
و  مدیره  عضوهیئت  سمت  به  ملی۰۳۸۲۸۱۰۲۴۴  شماره  به  عسکریان 
محمدعسکریان به شماره ملی۰۳۷۰۰۰۷۰۵۰به سمت مدیرعامل)خارج 
ازاعضاء هیئت مدیره( برای بقیه مدت ماموریت انتخاب شدند کلیه اوراق 
با امضاء مدیرعامل آقای  واسناد تعهدآوروبانکی ونامه های عادی واداری 
محمدعسکریان منفرداً وبا مهرشرکت معتبرمی باشد. ۲- کلیه اختیارات 
مندرج درماده۴۰اساسنامه به مدیرعامل آقای محمدعسکریان بشماره ملی 

۰۳۷۰۰۰۷۰۵۰ باحق توکیل به غیرتفویض گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غیرتجاری قم )۱۱۷۳۳۲۳(

یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه مسیر حرکت 
بورس در بلند مدت، صعودی است، گفت: سهامداران 
نباید به صورت هیجانی وارد بازار شوند و باید این موضوع 
را مدنظر قرار دهند که با وجود رشد مکرر شاخص بورس، 

ارزش معاملات از رشد چندان بالایی برخوردار نیست.
»سهیل کلاهچی« روند معاملات بورس را در چند وقت 
اخیر مورد ارزیابی قرار داد و افزود: رشد چند روز اخیر بازار 
سرمایه را باید به افزایش نرخ ارز مرتبط دانست که به لحاظ 
روانی تاثیراتی را بر فعالان حاضر در بازار گذاشت تا ارتباط 
مستقیمی را که بین دلار و بورس وجود دارد را ارزیابی کنند 
و در انتظار رشد قیمت ها در بازار سهام همسو با نرخ دلار 

باشند.
وی اظهار داشت: با توجه به بررسی روند بازار سهام در 
میان مدت باید اعلام کرد که بازار طی یک یا دو ماه گذشته 
در محدوده های ارزنده ای برای سرمایه گذاری وارد شد و 
کلیت بازار با توجه به برگزاری مجامع و برخی از اتفاقات 
قرار  رشد  مناسب  در شرایط  در کشور  داده  رخ  بنیادی 

گرفت.
وی با اشاره به طرح نظرات و صحبت های نادرست در 
مورد بازار سرمایه، گفت: به عنوان مثال گفته شده حبابی 
که در مرداد 99 در شاخص بورس ایجاد شد اکنون دیگر 
تخلیه شده است و با توجه به تورمی که از سال گذشته 
تاکنون در بازار شاهد هستیم معاملات این بازار باید خود 

را باید با تورم تطبیق دهد.
وی خاطر نشان کرد: این ادعا چندان دقیق نیست اما 
باعث شد تا بازار سهام در مسیر صعودی قرار بگیرد و تا 

حدی از ضرر و زیان سهامداران را جبران کند.
این کارشناس بازار سرمایه روند روند حرکت بورس، اظهار 
داشت: پیش بینی دقیقی را نمی توان از بازار ارائه داد اما به 
نظر می رسد با توجه به وضعیت فعلی بازار، شاخص بورس 

بتواند تا کانال یک میلیون و 500 هزار واحد رشد کند اما 
این اتفاق نمی تواند به سرعت در بازار رخ دهد بلکه بازار 

روند صعودی خود را با شتابی ملایم طی خواهد کرد.
 وضعیت فعلی تهدیدکننده معاملات بازار نیست 

در  اخیر  روز  چند  در  که  اتفاقاتی  داشت:  اظهار  وی 
را  بزرگی  های  حرکت  بازار،  و  داد  رخ  بورس  معاملات 
که  شود  باعث  نباید  گرفت،  پیش  در  صعود  سمت  به 
سهامداران به صورت هیجانی وارد بازار شوند و باید این 
مکرر  رشد  به  توجه  با  که  دهند  قرار  مدنظر  را  موضوع 
از رشد چندان  بازار، ارزش معاملات  شاخص بورس در 

بالایی برخوردار نیست.

به گفته کلاهچی، زمانی که شاخص بورس 30 هزار 
واحد رشد می کند، لازم است ارزش معاملات به حدود 
15 هزار میلیارد تومان برسد تا حرکت صعودی بازار روند 

منطقی را در پیش داشته باشد.
وی افزود: اگر قرار باشد حرکت صعودی بازار با رقم 6 
هزار میلیارد تومان به صورت پرشتاب باشد، این اتفاق، 
خطرناک خواهد بود، ضمن اینکه در ادامه حرکت صعودی 
که در دو ماه اخیر رخ داد در روز شنبه و یکشنبه حرکتی 
قوی در معاملات بازار صورت گرفت، این موضوع از همان 
برای مدتی موقت  بازار  زیاد  احتمال  به  داد  زمان نشان 
روندی نزولی را در پیش بگیرد که براساس همین پیش 

قرار  فاز اصلاحی  در  روز گذشته  بورس  بینی، شاخص 
گرفت.

 کلاهچی ادامه داد: سهامداران باید نسبت به این واقف 
باشند که روند اصلاحی بازار نگران کننده نیست و برای 
بازار لازم بود تا بعد از رشدی که تجربه کرد چنین اصلاحی 

را تجربه کند.
کرد: شاخص  بازار سرمایه خاطرنشان  کارشناس  این 
کل و کلیت بازار بعد از رشدی که تجربه کردند نیاز داشت 
این  از  بعد  بورس  تا شاخص  وارد چنین اصلاحی شود 
استراحت دوباره روند صعودی خود را طی کند و بتواند به 

محدوده پیش بینی شده برسد.
وی روند معاملات بورس را در نیمه دوم مرداد ماه بررسی 
کرد و گفت: با توجه به شرایطی که در بازار حاکم است 
ممکن است شاخص بورس برای مدت دو هفته اصلاحی 
باشد اما این پیش بینی چندان دقیق نیست و نمی توان به 
آن اکتفا کرد چراکه ممکن است اتفاقاتی در بازار رخ دهد 
که روند معاملات را تحت تاثیر قرار دهد و و روند اصلاحی 

بازار را خنثی کند.
کلاهچی با تاکید بر اینکه در وضعیت فعلی هیچگونه 
ریسکی تهدیدکننده معاملات بازار نیست، گفت: قیمت 
جهانی و کامودیتی را می توان رو به بالا پیش بینی کرد و 
نیز اعلام کرد که بالا رفتن قیمت های جهانی تاثیر مثبت بر 
معاملات بازار سهام می گذارد و شاخص بورس رو به صعود 

حرکت می کند.
برجام  در  گفت:  پایان  در  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
و تحریم ها اگر گشایشی رخ دهد شاهد اثر مثبت آن بر 
معاملات بازار سهام خواهیم بود، اما اگر اتفاقی هم رخ 
ندهد نمی تواند چندان تاثیر منفی بر روند بازار بگذارد، 
بنابراین در میان مدت و بلندمدت تهدید جدی در بازار 

وجود ندارد.

کارشناس بازار سرمایه:

سهامداران نباید به صورت هیجان زده وارد بورس شوند
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سرمربی تیم فوتبال استقلال می گوید تیمش بازی حساسی مقابل گل گهر 
سیرجان در پیش دارد.

فرهاد مجیدی عصر روزسه شنبه در نشست خبری پیش از بازی این تیم در 
جام حذفی مقابل گل گهر سیرجان گفت: بازی روز چهارشنبه  برای هر دو تیم 

بسیار حساس است. به هر حال نیمه نهایی جام حذفی است و هر تیمی با 
۲ پیروزی به جام دست پیدا می کنم. من با بازیکنان صحبت کردم و امیدوارم 

بتوانیم در بازی پیش رو موفق باشیم و به فینال راه پیدا کنیم.
او درباره پیروزی هایی که برابر تیم هایی قلعه نویی داشته است، خاطرنشان 

کرد: فکر می کنم ۲ بار آن برای فصل قبل بوده است و در هر ۳ بازی که مقابل 
تیم های امیر قلعه نویی پیروز شدیم تیم برتر بودیم و فکر می کنم یک نوع عشق و 

صداقت مربی گری بوده که توانستیم پیروز باشیم.
او درباره داوری بازی پیش رو و صحبت هایی که امیرقلعه نویی در خصوص 
داوری در این نشست خبری داشته است، اظهار کرد: ما هم آنالایزی که ما در 
بازی های گل گهر داشتیم، برای داوری این تیم نکاتی وجود دارد. دغدغه ما هم 
همین است. من نمی خواستم درباره داوری صحبتی کنم. من هم به شدت 

نگران داوری بازی پیش رو هستم.
او ادامه داد: قولی که می دهم این است که ما هم تلاش خود را برای قهرمانی 
می کنیم. من از بازیکنان راضی هستم و شرایط تمرینی تیم خوب است و فکر 

می کنم ما شایسته مقام قهرمانی باشیم.
مجیدی در خصوص وضعیت تمدیدی های استقلال در فصل آینده گفت: 
در مورد آقای دیاباته تصمیمی نگرفتیم چون ایشان با ما قرارداد دارند. من 
خواهشی که از مدیریت باشگاه دارم این است که این تیم حفظ شود. اگر 

بازیکنان من حفظ شوند، استقلال مدعی قهرمانی خواهد بود.
سرمربی استقلال درباره شرایط مهدی قایدی گفت: هنوز درباره قایدی 
تصمیمی نگرفتیم. اگر جایگزینی خوبی برای قایدی پیدا شود، با جدایی او 

موافقت می کنیم. در غیر این صورت او ترانسفر نخواهد شد.
او درباره گمانه زنی هایی مبنی بر این که بهروز کمالوند وی را در بازی برابر 
گل گهر با تماس تلفنی کمک خواهد کرد، گفت: من آقای کمالوند را بعد 
وقتی از بازی های آسیایی که برگشتیم، یک بار در بازی با سایپا دیدم و بعد از 
آن تماسی با ایشان نداشتم. مجیدی در پایان در پاسخ به این سوال که آیا بازی 
در  ۹۰ دقیقه یا ۱۲۰ دقیقه تمام می شود؟ گفت: من فکر می کنم بازی در  ۹۰ 
دقیقه تمام شود.  مجیدی در پاسخ به این سوال که شایعه شده فراز کمالوند قرار 
است از طریق اپل واچ به وی برای بازی فردا کمک بدهد گفت:بعد از بازی های 
آسیایی که برگشتیم در فرودگاه با کمالوند خداحافظی کردم و فقط یک بار دیگر 
او را دیدم که در بازی با سایپا بود. بعد از آن هیچ تماسی هم با او نداشته ام. این 

صحبت ها از کجا در می آید را نمی دانم ولی هیچ تماسی با کمالوند نداشتم. 

فرهاد  مجیدی:

علی موسوی: به شدت نگران داوری بازی با گل گهر هستم

 استقلال باهوش نباشد گل گهر 
دردسرساز می شود

مهاجم اسبق تیم فوتبال استقلال گفت: اگر استقلال با هوش نباشد گل گهر می تواند 
خطرناک و دردسرساز شود چون آنها هم تیم دست و پا بسته ای نیستند.

علی موسوی ، در خصوص دیدار استقلال و گل گهر سیرجان در مرحله نیمه نهایی جام 
حذفی اظهار داشت: استقلال تیمی است که همیشه در طول فصل طرفدارانش از آن 
قهرمانی می خواهند. شاید ۲ جام نه ولی آنها حداقل یک جام را می خواهند و به همین 

دلیل حالا در جام حذفی تیم باید حتما قهرمان شود.
وی افزود: درست است استقلال لیگ را از دست داده اما می تواند در جام حذفی 
قهرمان شود. الان بهترین فرصت برای کادر فنی است که این جام را به طرفداران هدیه 
بدهند. خارج از تقابل قلعه نویی و مجیدی مهم نام و آوازه استقلال است که همیشه 
در جام حذفی پر افتخار بوده و این موضوع به گل گهر سیرجان چربش دارد. البته اگر 
استقلال با هوش نباشد گل گهر می تواند خطرناک باشد چون آنها هم تیم دست و پا 
بسته ای نیستند. مهاجم اسبق استقلال در خصوص تقابل مجیدی و قلعه نویی که در 
این ۲ سال اخیر همیشه به سود سرمربی استقلال به پایان رسیده است عنوان کرد:قبل 
از شروع بازی استقلال همیشه برنده است چون نام و آوازه این تیم باعث ترس حریفان می 
شود. اگر این تیم در لیگ ببازد ۳ امتیاز بیشتر از دست نمی دهد  اما اگر در جام حذفی 

استقلال بلغزد مطمئنا یک جام را از دست می دهد و باید خیلی باهوش باشد.
موسوی تاکید کرد: مسابقه نیمه نهایی حتی مهمتر از فینال است. تمام فکر اعضای 
استقلال باید بازی به بازی باشد. اگر استقلال به فینال صعود کرد و مثلا به فولاد خورد 
فینال خیلی خوبی در پیش داریم اما اگر به ملوان بخورد کار کمی راحت تر است چون 
ملوان تیم سالهای گذشته نیست و در صورت صعود به فینال می شود قهرمانی استقلال 
را پیش بینی کرد. وی در خصوص اینکه باشگاه باید چه سیاستی در فصل نقل و انتقالات 
در پیش بگیرد گفت: توصیه های ما را هیچکس جدی نمی گیرد چون خودشان هر کاری 
می خواهند انجام می دهند. اگر حتی تمامی این بازیکنان بمانند و مصدومانش را هم 
در نظر نگیریم کار در لیگ قهرمانان آسیا سخت است. این تیم باید حفظ و تقویت شود. 
اگر چند بازیکن به استقلال اضافه شود می شود نتایج آبرومندانه ای گرفت. وقتی می 
خواهیم در لیگ قهرمانان بازی کنیم حتما باید بازیکن بزرگ جذب شود. شما ببینید که 
استقلال بازیکن بزرگ و خارجی خریده اما تاثیرگذاری صد در صدی ندارد.کشورهایی 
مثل ژاپن و کره بازیکنان خوبی می خرند و تیم های آنها در لیگ قهرمانان با یکی دو 
بازیکن خارجی کار را برای همه سخت می کنند. به نظرم اگر همین بازیکنان را حفظ 
کنند هنر کرده اند، همین نفرات را حفظ کنند بازیکن جدید از مدیران باشگاه نخواستیم.

بزرگی گرایی در توکیو با صعود به فینال؛

طلای المپیک در انتظار کشتی ایران
»محمدرضا گرایی« فرنگی کار وزن ۶۷ کیلوگرم کشورمان در مرحله نیمه نهایی بازیهای 

المپیک با پیروزی مقابل حریفی از گرجستان به فینال راه یافت.
به گزارش خبرنگار اعزامی ایرنا، پیکارهای کشتی فرنگی بازی های المپیک ۱۰ مرداد 
ماه آغاز و ۱۳ مرداد به کار خود پایان می دهد. این پیکارها از ساعت ۶:۳۰ به وقت ایران 
در سالن ماکوهاری مسه توکیو آغاز می شود. در دو وزن سوم المپیکی کشتی فرنگی تیم 
ایران تنها در وزن ۶۷ کیلوگرم نماینده دارد که محمدرضا گرایی امروز )سه شنبه( به مصاف 
حریفان خود خواهد رفت. گرایی پس از استراحت در دور نخست، در دور دوم جولیان 
آکود از کلمبیا را ۸ بر صفر شکست داد. او در مرحله یک چهارم نهایی با فرانک استابلر 
از آلمان )دارنده ۳ طلا و ۲ برنز قهرمانی جهان/ برنز بازی های اروپایی/ ۲ طلا و یک برنز 
قهرمانی اروپا( روبرو شد. حریف آلمانی در همان دقایق نخست ۴ امتیاز از گرایی گرفت. ۲ 
امتیاز استابلر به دلیل برخورد غیرعمدی دستان گرایی به صورتش بود. در ادامه گرایی با 
کمرگیری و خاک کردن حریف ۲ امتیاز گرفت و حریف آلمانی به بردن نماینده کشورمان 
مجموع امتیازاتش را به ۵ رساند. گرایی در وقت دوم بسیار پرتلاش و پرکار ظاهر شد به 
طوری که موجب خستگی حریف باتجربه آلمانی شد. گرایی یک امتیاز دیگر با بیرون 
بردن حریف آلمانی دریافت کرد و فشار سنگین کشتی سبب شد که استابلر دوبنده گرایی 
را بگیرد و داوران ۲ امتیاز به نماینده کشورمان دادند و امتیازات دو کشتی گیر ۵ بر ۵ برابر 
شد که به دلیل دریافت امتیاز پایانی از سوی گرایی، نماینده کشورمان پیروز این میدان 
سخت شد و به نیمه نهایی راه یافت. گرایی در مرحله نیمه نهایی به ماصف راماز زویدزه 
دارنده نقره امیدهای جهان از گرجستان رفت و با نتیجه ۶ بر یک حریف خود را شکست 
داد و به فینال راه یافت تا طلسم ناکامی نمایندگان کشورمان برای رسیدن به فینال 
شکسته شود. فرنگی کار گرجستانی در سه دقیقه نخست یک پوئن امتیاز از گرایی گرفت. 
در تایم دوم، داوران پوئن امتیاز دوم را به نماینده کشورمان دادند که در خاک فرنگی کار 
گرجستانی پای گرایی را گرفت و ۲ امتیاز دیگر داوران به نماینده کشورمان دادند اما این 
موضوع با اعتراض مربیان گرجستانی مواجه شد که از سوی هیات ژوری پذیرفته نشد و 
گرایی ۴ بر یک از حریف خود پیش افتاد. در ادامه به دلیل خطای حریف گرجستانی او 
یکبار دیگر در خاک گرایی قرار گرفت و این شیر بچه شیرازی حریف خود را به روی پل برد 
و ۲ امتیاز دیگر گرفت تا جمع امتیازات خود را به ۶ برساند. گرایی روز چهارشنبه در مبارزه 

فینال باید به مصاف حریف خود برود.
 

غلامرضا محمدی:

 آزادکاران آماده رقابت هستند
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با اشاره به برنامه آماده سازی ملی پوشان کشتی آزاد گفت: 

کشتی گیران در شرایط بدنی خوبی هستند و امیدواری نتایج درخشانی کسب کنیم.
مراسم قرعه کشی ۲ وزنه کشتی آزاد بازی های المپیک روزسه شنبه برگزاشد و رضا اطری 
در وزن ۵۷ و حسن یزدانی در وزن ۸۶ کیلوگرم حریفان خود را شناختند. ایران در کشتی 
آزاد با ۶ سهمیه کامل در توکیو حاضر شده و امید زیادی برای موفقیت آزادکاران در این 
دوره از بازی های المپیک وجود دارد. »غلامرضا محمدی« سرمربی تیم ملی کشتی 
آزاد در حاشیه مراسم قرعه کشی این ۲ وزن اظهار داشت: تیم کشتی آزاد برنامه های 
آماده سازی خوبی را پشت سر گذرانده و آماده رقابت در آوردگاه توکیو است. ورزشکاران 
این رشته آماده هستند و از فردا کارزار سختی در المپیک داریم.  سرمربی تیم کشتی 
آزاد افزود: روز سه شنبه یک جلسه تمرینی داشتیم و باید منتظر نتایج قرعه کشی برای 
مشخص شدن حریفان حسن یزدانی و رضا اطری باشیم. این ۲ کشتی گیر شرایط خوبی 
را دارند و امید داریم که بتوانیم بهترین عملکرد را در توکیو به ثبت برسانیم. مسابقات 
کشتی آزاد بازی های المپیک توکیو از روزچهارشنبه آغاز خواهد شد.  امین میرزازادده و 

علیرضا نجاتی با شکست برابر حریفان خود نتوانستند به مدال المپیک برسند. 
  

با حضور سه ورزشکار ایرانی؛ 

آلبوم چهره های پارالمپیک 
توکیو 2020 تکمیل شد

کمیته بین المللی پارالمپیک آلبوم نمایندگان ۲۲ رشته ورزشی حاضر در بازی ها توکیو 
را تکمیل کرد که نام سه ایرانی در بین چهره های آن دیده می شود.

به گزارش ایرنا و بنا به اعلام  فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولین و به نقل از کمیته 
ملی پارالمپیک، در فاصله کمتر از یک ماه تا شروع بازی های پارالمپیک توکیو ۲۰۲۰، 
کمیته بین المللی پارالمپیک آلبوم نمایندگان ۲۲ رشته ورزشی حاضر در بازی ها را تکمیل 
کرد. فرآیند رای گیری برای انتخاب این نمایندگان از تاریخ ۲۷ اردیبهشت ماه سال جاری 
روی شبکه های اجتماعی IPC از جمله اینستاگرام، فیسبوک و توئیتر راه اندازی شد و 
دنبال کنندگان کمیته بین المللی پارالمپیک هر هفته دو ورزشکار محبوب خود از بین 
برترین های هر رشته را انتخاب کردند. از بین ۴۴ ورزشکار منتخب در این آلبوم،  تصویر ۳ 
ورزشکار طلایی ایران، مرتضی مهرزاد، ساره جوانمردی و زهرا نعمتی به عنوان نمایندگان 
خورد.  می  چشم  به  نیز  کمان  با  تیراندازی  و  تیراندازی  نشسته،  والیبال  های  رشته 
پارالمپیک توکیو از دوم شهریو آغاز و تا چهاردهم آن ماه ادامه دارد. کمیته ملی پارالمپیک 

قرار است ۶۴ ورزشکار را در بخش تیمی و انفرادی به این دوره از بازی ها ارسال کند.

حضور دونده های قمی در مسابقات 
جهانی دو و میدانی

دو ورزشکار قمی جواز حضور در مسابقات جهانی دو و میدانی را دریافت کردند.
برپایه این گزارش ؛ با برگزاری مرحله پایانی اردوی تیم ملی دو و میدانی جوانان ایران، 
علی قاسم بابایی در ماده ۱۰۰ متر و امیر مقدمی در ماده ۴۰۰متر با مانع، به عنوان 
نمایندگان ایران در این رقابت ها حضور خواهند یافت. علی رضایی، پیشکسوت دو و 
میدانی قم هم به عنوان مربی در کادرفنی تیم ملی حضور خواهد یافت. مسابقات دو و 

میدانی قهرمانی جوانان جهان ۲۴ تا ۳۱ مردادماه در کنیا برگزار خواهد شد.

مجمع انتخابات هیات فوتبال استان قم برای تعیین رئیس جدید این هیات ورزشی طبق برنامه ریزی فدراسیون فوتبال روز 
۲۱ مرداد ماه برگزار می شود.

برپایه این گزارش ، بعد از جلسه فوق العاده مجمع هیات فوتبال استان قم در اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۹ که فدراسیون وقت 
به سرپرستی حیدر بهاروند رای به برکناری کریم بهرامی از ریاست این هیات ورزشی پرمخاطب و البته پرحاشیه و ضعیف داد، 

حالا قرار است مجمع انتخابات این هیات ورزشی روز ۲۱ مرداد ماه برگزار شود.
فدراسیون فوبتال بعد از برکناری بهرامی، در خرداد ماه سال ۱۳۹۹ قدرت الله باقری را به عنوان سرپرست این هیات ورزشی 
منصوب کرد و باقری از آن زمان مسوولیت اداره امور این هیات را عهده دار است، کسی که اکنون یکی از کاندیداهای ریاست 

هیات فوتبال قم نیز به شمار می رود و باید با چهار رقیب دیگر روبه رو شود.
حسن کامرانی فر سرپرست دبیر کلی فدراسیون فوتبال زمان برگزاری مجمع انتخابات رئیس و اعضای هیات رئیسه هیات 
فوتبال استان قم را برای روز پنج شنبه ۲۱ مرداد ماه اعلام کرد و این مجمع با حضور مسوولان این فدراسیون و دیگر اعضاء 
راس ساعت ۱۰:۳۰ دقیقه در قم برگزار خواهد شد. این در حالی است که ثبت نام از افراد واجد شرایط کاندیداتوری ریاست 
هیات فوتبال استان قم در دهه سوم اردیبهشت ماه سال جاری انجام شد و بیش از یک ماه طول کشید که کمیته سه نفره 

بررسی صلاحیت کاندیداها، اسامی نهایی نامزدهای ریاست و اعضای هیات رئیسه این هیات را معرفی کند.
هیات رئیسه هیات شامل چهار نفر اعم از رئیس هیات، دو نفر نایب رئیس شامل نایب رئیس اول و نایب رئیس بانوان و یک 
عضو از بین مدیران عامل باشگاه های لیگ برتر استان قم است و هر یک از نامزدهای پست ریاست باید دو نفر را به عنوان 

نامزدی نایب رئیس اول و بانوان معرفی کنند.
پنج کاندیدای نهایی انتخابات ۲۱ مرداد هیات فوتبال استان قم قدرت الله باقری راغب، حمیدرضا بیگدلی، محسن 
رمضان بیگی، اکبر روح پرور و یدالّله یامولا هستند ، در حالی که برای پست نایب رئیس آمنه رسولی به عنوان نایب رئیس بانوان 

و برای پست نماینده باشگاه ها احمد محسنی از کمیته سه نفره تایید صلاحیت گرفته اند.

پیشکسوت باشگاه استقلال تهران، گفت: استقلال شایسته ترین تیم برای رسیدن به عنوان قهرمانی جام حذفی است، 
تیمی که پرسپولیس را شکست داد باید قهرمان این جام شود.

»ستار همدانی« در گفت وگویی با اشاره به شکست استقلال در آخرین هفته لیگ برتر باشگاه های ایران، اظهار داشت: 
استقلال اگر انگیزه لازم را در بازی با سپاهان داشت به طور حتم در این مسابقه شکست نمی خورد و دست خالی میدان 

را ترک نمی کرد.
وی افزود: شکست استقلال در آخرین هفته لیگ برتر معیار خوبی برای انتقاد از آبی پوشان نیست چرا که تمرکز مجیدی 

و شاگردانش بازی روی بازی با گل گهر سیرجان بود و آنها نمی خواستند مصدوم شوند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: استقلال در نیم فصل دوم لیگ برتر نتایج خوبی گرفت و امتیازات ارزشمندی را 
به دست آورد. شاید اگر روندی را که این تیم در نیمه دوم لیگ داشت از ابتدای فصل انجام می داد الان قهرمانی لیگ به 

نام استقلال ثبت می شد.
همدانی تاکید کرد: امیر قلعه نویی در گل گهر تفکرات حرفه ای را ایجاد کرده و اینکه این تیم را به جمع چهار تیم پایانی 
لیگ برتر رساند و دست به کار بزرگی زده و برای رویارویی مقابل استقلال انگیزه های زیادی خواهد داشت. مجیدی و 

شاگردانش باید حسابی مواظب این تیم باشند و بدانند تا رسیدن به فینال فقط یک گام پیش رو دارند.
بازیکن اسبق در پایان گفت: استقلال شایسته ترین تیم برای رسیدن به عنوان قهرمانی جام حذفی است، تیمی که 

پرسپولیس را شکست داد باید جام را کسب کند.
تیم فوتبال استقلال در آخرین هفته لیگ برتر باشگاه های یاران با نتیجه ۲ بر یک مقابل سپاهان شکست خورد تا با 

کسب ۵۶ امتیاز در جایگاه سوم قرار بگیرد.
استقلال روز چهارشنبه سیزدهم مرداد در مرحله نیمه نهایی جام حذفی به مصاف گل گهر خواهد رفت و در صورتی که 

موفق به شکست دادن این تیم شود راهی فینال این رقابت ها می شود.

مجمع انتخابات هیات فوتبال  قم ۲۱مردادماه برگزار می شود؛

فوتبال قم از بلاتکلیفی خارج می شود
ستارهمدانی: 

تیمی که پرسپولیس را بُرده باید قهرمان جام حذفی شود

سرمربی تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران با بیان این 
که در بازیهای پارالمپیک توکیو زنگ تفریح سایر تیم ها 
نخواهیم بود، گفت: در پارالمپیک توکیو علاوه بر این که 
به دنبال حضور شایسته هستیم و نیم نگاهی هم به کسب 

سکو خواهیم داشت.
ملی  تیم  وضعیت  از  ارزیابی  در  آقاکوچکی  عباس 
بسکتبال با ویلچر در اردوی ششم اظهار کرد: اردوی ششم 
تیم ملی بسکتبال باویلچر مردان با حضور ۱۲ بازیکن 

اعزامی به توکیو از هفتم مرداد در اصفهان آغاز شده و تا 
۱۵ مرداد ادامه دارد، در این اردو تمرکز اصلی بیشتر روی 
کارهای گروهی و مرور تاکتیک های حمله و دفاع است 
تا تیم را کم کم برای شرکت در بازیهای پارالمپیک آماده 

کنیم.
وی گفت: برای آماده سازی بهتر تیم دو بازی تدارکاتی 
با بازیکنان منتخب مخابرات اصفهان در این اردو پیش 
بینی شده تا با بررسی نقاط ضعف بازیکنان و تقویت نقاط 
قوت، هماهنگی لازم را بین بازیکنان داخلی و لژیونرهای 

تیم ایجاد کنیم.
واکسینه  بازیکنان  که  این  وجود  با  افزود:  آقاکوچکی 
شدند، اما برای حفظ سلامتی آنها قبل از برگزاری هر اردو، 
بازیکنان و کادر فنی باید تست PCR بدهند، همچنین 
کلیه فوق برنامه ها را نیز در جریان اردوها کنسل کردیم تا 

مشکلی برای بازیکنان از نظر کرونا ایجاد نشود.
در  را  ایران  تیم  وضعیت  که  پرسش  این  پیرامون  وی 
پارالمپیک توکیو چگونه ارزیابی می کنید، خاطرنشان 
کرد: با آمادگی خوبی که بازیکنان دارند حضور شایسته 
تری نسبت به پارالمپیک ریو خواهیم داشت و ضمن ارتقاء 

جایگاه خود از رتبه دهمی، نیم نگاهی هم به کسب سکو 
در پارالمپیک توکیو داریم. در حقیقت زنگ تفریح سایر تیم 

ها نخواهیم بود.
ویلچر  نظر  از  بازیکنان  وضعیت  درباره  همچنین  وی 
گفت: تمام ویلچرها بازسازی شده و بازیکنانی که نیاز 
به ویلچر نو و استاندارد داشتند با حمایت کمیته ملی 
پارالمپیک، فدراسیون و هیات های استانی اقدام به خرید 
ویلچرهای مدرن و استاندارد کرده اند و مشکلی از نظر 

ویلچر برای شرکت در بازیهای پارالمپیک ندارند.
آقاکوچکی افزود: پس از پایان اردوی ششم ۱۸ مرداد 
کاروان ایران عازم مشهد خواهد شد و سپس از ۲۰ مرداد 
اعزام است در سالن  به  را که وصل  اردوی خود  آخرین 
بسکتبال فدراسیون برگزار می کنیم و ۲۷ مرداد راهی 

توکیو می شویم.
 وی در پایان گفت: مسابقات بسکتبال با ویلچر از ۴ 
انجام  هماهنگی  براساس  که  شود  می  شروع  شهریور 
شده با تیم بسکتبال با ویلچر ژاپن و در صورت مساعد 
بودن شرایط از نظر کرونا یک بازی تدارکاتی پیش از شروع 

مسابقات با تیم ژاپن برگزار خواهیم کرد.

آقاکوچکی:
 بسکتبال باویلچر ایران در پارالمپیک زنگ تفریح نخواهد بود

سرمربی تیم فوتبال گل گهر گفت: لیگ برتر همه را اذیت کرد و از کسانی که 
این لیگ فرسایشی را به پایان رساندند تشکر می کنم.

امیر قلعه نویی عصر روزسه شنبه در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر 
استقلال در مرحله یک هشتم نهایی رقابت های جام حذفی اظهار داشت: 
استقلال تیم بزرگی است و در چند بازی اخیر خود نتایج خوبی کسب کرده 
است. ما هم با فراز و نشیب هایی که داشتیم با بدشانسی و ظلمی که در حق ما 
شد جایگاه خوبی را در پایان لیگ کسب کنیم. باز هم می گویم واقعا به گل گهر 

ظلم شد.
وی افزود: شرایط جام حذفی نسبت به لیگ متفاوت است. امیدوارم فقط و 
فقط مسائل تاکتیکی تاثیرگذار باشد. بازی های گل گهر را هر کس می بیند 
لذت می برد. همه می گویند از بازی گل گهر لذت می بریم. ما لیاقتمان در 

لیگ بیشتر از این ها بود.
سرمربی تیم فوتبال گل گهر اضافه کرد: متاسفانه فقط و فقط به خاطر امیر 
قلعه نویی به تیم شهرستانی با سیصدهزار نفر جمعیت ظلم کردند. ما راهی 
نداریم جز واگذار کردن آنها به خدا. از همه افرادی که لیگ فرسایشی را تمام 
کردند تشکر می کنم. همه از این لیگ اذیت شدند و جا دارد از همه عزیزان 

تشکر کنم.
وی گفت: حرف ما این است عدالت در زمین اجرا شود و فکر نمی کنم توقع 
زیادی است. برخی شاهد این بودند که نا عدالتی علیه ما تبدیل به ظلم شد 
و صدای خیلی ها را درآورد. ممکن بود ما در لیگ چهارم شویم. من می دانم 
سرچشمه این اتفاقات کجاست اما کاری از دستمان بر نمی آید جز اینکه به خدا 

واگذار کنیم و تلاشمان را بیشتر کنیم.
قلعه نویی گفت: داوران ما با این کمبودها واقعا ایثار می کنند. متاسفانه داوران 
قاطعیت لازم را ندارند. خواهش من این است که برخورد کنند. چرا که همه 

در کنار خط داد می زنند و این موضوع ظاهرا به یک امتیاز مثبت تبدیل شده 
است. من به عنوان مربی قرارداد خوب با باشگاه می بندم اما شرایط داوران 
اینگونه نیست. باید به سمتی برویم که داوری فوتبال به یک شغل محسوب شود 
و از همه نظر تامین شوند. چه اشکالی دارد یک داور درآمد ماهی ۲۰ میلیون 
داشته باشد؟ باید لیگ ما حرفه ای و عدالت محور شود. فضای مجازی شرایط 
را به سمتی برده که کارشناس می ترسد حق را بگوید. این مسائل ممکن است 

شرایط را از عدالت دور کند.
وی در مورد اینکه آیا ممکن است بازی فردا به ۱۲۰ دقیقه کشیده شود، اضافه 
کرد:  فوتبال به خیلی از شاخصه ها بستگی دارد. من قول می دهم بازی خوبی 
را شاهد باشیم. دنبال فوتبال زیبا و تماشاگر پسند هستیم اما اگر این ظلم ها 
علیه ما نمی شد شرایط بهتر بود. امیدوارم فردا شرایط خوبی را شاهد باشیم. 

امیدوارم شرایط به سمتی برود که آرامش داشته باشیم.
قلعه نویی ادامه داد: در خصوص هر کس بخواهیم حرف بزنیم باید آماری 
صحبت کنیم. مثلا در هشت سال گذشته آمار شرایط اقتصادی، فرهنگی 
هنری و ورزشی چگونه بوده است؟ اینگونه نباشد که مانند قبل وزارت ورزش 
حیات خلوت دولت باشد. قبلا یک فرد در انتخابات ریاست جمهوری نقش 
داشت بعد که به پستی نمی رسید او را به عنوان رییس سازمان تربیت بدنی یا 

وزیر ورزش انتخاب می کردند. باید نگاه برای ورزش، ورزشی باشد.
سرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان اضافه کرد: وزیر بعدی باید چند شاخصه 
داشته باشد. تجربه کاری، تخصص، مدیریت درست، اگر هم از جنس ورزش 
باشد خوب است. برنامه محور باشد زیرا در ایران چیزی به نام برنامه نداریم و همه 

قانون به شخص مربوط می شود.

سرمربی تیم فوتبال گل گهر :

امیدوارم مقابل استقلال فقط مسائل تاکتیکی تاثیرگذار باشد 



7 چهار شنبه سیزدهم مردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5324
سیاسی

رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه دولت باید مظهر وفاق ملی باشد، گفتند: 
یکی از کارهای مهمی که به مردمی بودن دولت کمک می کند، تعهد به گفت و 
گوی صادقانه و بدون پیرایه های سیاسی با مردم است. باید با مردم صادقانه حرف 

زد، مشکلات و راه حل ها را گفت و توقعات را بیان کرد.
و  تنفیذ حجت الاسلام  الله خامنه ای روز سه شنبه در مراسم  آیت  حضرت 
المسلمین سید ابراهیم رییسی، با مسألت از خداوند متعال برای مبارک گرداندن 
این روز پر امید برای مردم و کشور، حضور ملت در انتخابات ریاست جمهوری را 
کاملًا پر معنا و نماد مردم سالاری دینی خواندند و با تشکر از »رئیس جمهور و دولت 
دوازدهم«، برای آقای رئیسی و همکاران دولت جدید نیز توفیق و عنایت ویژه الهی 

آرزو کردند.
 انتخابات نشانه وجود تنوع گرایش ها سیاسی است

مقام معظم رهبری مراسم تنفیذ را متکی بر قانون اساسی و رسم بنیانگذاری شده 
به دست امام خمینی)رض( برشمردند و افزودند: این مراسم، مظهر موضوع بسیار 
مهم »جابجایی عقلانی، آرام و متین« در قوه مجریه و در واقع در مدیریت کشور 

است.
 ایشان وجود تنوع سیاسی را از دیگر مضامین بسیار مهم مراسم تنفیذ خواندند 
و افزودند: گرایش های مختلف سیاسیِ دولت ها، نشان دهنده تنوع سیاسی در 

کشور و این واقعیت نشانه آزادی و سلامت انتخابات است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به برگزاری انتخابات در سلامت و امنیت کامل، 
از همه دستگاههای برگزارکننده انتخابات و تأمین کننده نظم و امنیت و به طور 
ویژه از ملت عزیز ایران صمیمانه تشکر کردند و افزودند: از مدت ها پیش توطئه 
تحریم انتخابات در محافل سیاست گذاری دشمنان طراحی و دنبال می شد و در 
داخل هم عده ای از روی غفلت و عده ای شاید از روی غرض همین خط را دنبال 
می کردند اما ملت پاسخ قاطع داد و با توجه به اوضاع و احوال، مشارکت خوبی در 

انتخابات داشت.
ورود ملت به مسائل مختلف  کلید اصلی حل مشکلات  است

حضرت آیت الله خامنه ای، جابجایی قدرت در قوه مجریه را امیدآفرین برشمردند 
و گفتند: حضور افراد جدید با اراده های تازه و ابتکارات نو، برای همه به خصوص 

جوانان امید می آفریند که این امیدواری بسیار مغتنم است.
ایشان افزودند: این جابجایی برای صاحبان فکر و نظر و اندیشه نیز فرصتی است 

که با دقت و تأمل، خطاهای دوران گذشته را پیدا کنند و راه حل ارائه دهند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به تکیه بر ارزش های انقلاب در تبلیغات انتخاباتی 
آقای رئیسی تأکید کردند: این مسیر درست باید ادامه یابد چرا که ملت را به حقوق 

اساسی خود می رساند و ایران را در جایگاه شایسته قرار می دهد.
ایشان در همین زمینه افزودند: ارزش های انقلاب مفاهیم موهومی نیست بلکه 
در سخنان امام بزرگوار، به طور روشن و مکرر بیان شده و باید همین سخنان ملاک 

قرار گیرد و دنبال شود.
رهبر انقلاب، ورود ملت به مسائل مختلف را کلید اصلی حل مشکلات خواندند و 
افزودند: پیگیری ارزش های انقلاب موجب افزایش انگیزه های مردم و ورود آنان به 
میدان می شود که این حضور بی بدیل و بی جایگزین، بسیار مغتنم و کارگشا است.
به  پراکنده  و  از یک جمع منفعل  را  تبدیل مردم  آیت الله خامنه ای،  حضرت 
مجموعه ای متحد، پرانگیزه، هدفدار و آرمانخواه، هنر اصلی انقلاب و امام خواندند 
و افزودند: هر عامل و عنصری که بتواند اتحاد، انگیزه و امید ملت را افزون و مردم را 
وارد میدان کند، مغتنم است که ارزش های انقلاب این ویژگی تعیین کننده را دارد.

شعار»دولت مردمی« در واقعیت محقق شود
 رهبر انقلاب با اشاره به شعارهای انتخاباتی آقای رئیسی مبنی بر »مردمی بودن و 
از مردم شنیدن و در میان مردم بودن«، گفتند: مردمی بودن موضوع بسیار مهمی 
است و رییس جمهور محترم و همکارانشان باید تلاش کنند این شعار در واقعیت 
محقق شود و به معنی واقعی و بدون در نظرگرفتن امتیازهای طبقاتی و گروهی، 

در میان همه مردم باشند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطر نشان کردند: البته حضور در میان مردم نباید 
موجب غافل شدن از ارتباط با نخبگان شود و ارتباط و تبادل نظر با نخبگان، لازم 

و مفید است.
رهبرانقلاب با تأکید بر اینکه دولت باید مظهر وفاق ملی و نگاه ملاطفت آمیز به 
عموم مردم باشد، افزودند: یکی از کارهای مهمی که به مردمی بودن دولت کمک 
می کند، تعهد به گفتگوی صادقانه و بدون پیرایه های سیاسی با مردم است. باید 
با مردم صادقانه حرف زد، مشکلات و راه حل ها را گفت و توقعات را بیان کرد و 

کمک های لازم را نیز به مردم تقدیم کرد.
ظرفیت های کشور بسیار فراتر از مشکلات و فوق العاده هستند 

توصیه بعدی حضرت آیت الله خامنه ای به دولت سیزدهم، شناخت ظرفیت های 
فراوان کشور و توجه جدی به آنها بود. ایشان گفتند: این روزها از مشکلات و 
کمبودهای کشور گفته می شود که زیاد هم هستند اما ظرفیت های کشور در 
بخش های آب، نفت، معادن، بازار گسترده داخلی، همسایگان و استعدادها و 

آمادگی های حیرت آور جوانان، بسیار فراتر از مشکلات و فوق العاده هستند.
بر  می توان  ظرفیت ها  این  با  تردید  بدون  کردند:  نشان  خاطر  انقلاب  رهبر 
مشکلات غلبه کرد به شرطی که خوب شناخته و سپس با تلاش خستگی ناپذیر 

و شبانه روزی به کار گرفته شوند.
حضرت آیت الله خامنه ای یکی دیگر از جنبه های مردمی بودن را مبارزه بی امان با 
فساد و مفسد برشمردند و افزودند: آقای رئیسی در مسئولیت قبلی، مبارزه با فساد 
را شروع کرد و اقدامات خوبی انجام داد اما اصل قضیه و بسترها و زمینه های فساد 

در قوه مجریه است که باید با آن به طور جدی مبارزه کرد.
ایشان فرارهای مالیاتی، انحصارهای بی دلیل، فعالیت های ناسالم سوداگرانه و 
سوء استفاده از ارز ترجیحی را نمونه هایی از موارد فساد برشمردند که باید با آنها با 

برنامه و پیگیری، مقابله کرد.
 شرایط کشور اقتضا نمی کند که تشکیل دولت به تأخیر بیفتد

 حضرت آیت الله خامنه ای حل مشکلات اقتصادی را نیازمند برنامه و حرکت 
براساس برنامه کلی طراحی شده دانستند و گفتند: با کارهای روزمره و اقدامات 
حل  بدانند  همه  آنکه  ضمن  کرد  حل  را  مشکلات  نمی توان  پیش بینی نشده 
مشکلات اقتصادی زمان بر است و مسئولان باید همه تلاش خود را به کار گیرند تا 

این زمان هر چه ممکن است کوتاه تر شود.
ایشان سرعت عمل در تشکیل دولت را ضروری خواندند و افزودند: شرایط کشور 
اقتضا نمی کند که تشکیل دولت به تأخیر بیفتد بنابراین رییس جمهور محترم در 
معرفی وزرای پیشنهادی و مجلس نیز در بررسی صلاحیت وزیران شتاب به خرج 

دهند.
نکته پایانی که رهبر انقلاب به آن اشاره کردند موضوع جنگ تبلیغاتی بود. 
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تلاش دشمنان برای تأثیرگذاری و مسلط 
شدن بر افکارعمومی کشورها از جمله مردم ایران از طریق جنگ نرم و جنگ 
تبلیغاتی و رسانه ای گفتند: اگر افکار عمومی یک ملت در اختیار بیگانه قرار گیرد 

آن ملت طبق میل بیگانه پیش خواهد رفت.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به وجود ضعف و کم کاری در کارهای رسانه ای 
و  قوی تر  مسایل  این  در  باید  کردند:  خاطرنشان  کشور  داخل  در  تبلیغاتی  و 

هوشمندانه تر عمل کرد.
حجت الاسلام رییسی:

 پیام مردم در ۲۸ خرداد پیام تغییر وضع موجود بود 
پیام  خرداد   ۲۸ در  مردم  پیام  گفت:  مراسم   دراین  نیز  جمهوری  رییس   
تحول خواهی، عدالت خواهی، مبارزه با فساد و فقر و تبعیض و اجرای سیاست های 

اعلامی نظام مقدس جمهوری اسلامی بود.
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رییسی گفت: شرط ادب و احترام در 
حکم تنفیذ از سوی رهبری انقلاب این بود که دست ایشان را می بوسیدم لکن با 

شرایط موجود این توفیق از من سلب شد.
و شکر  ربوبی می ستایم  آستان  بر  و سر  متعال شاکرم  بر خداوند  افزود:  وی 
نعمت های بیشمارش به ویژه نعمت اعتماد مردم و نعمت رهبری را به جا می 
آورم. خورشید تابناک مردم سالاری دینی بیش از ۴۰ سال پیش در این سرزمین با 
هدایت امام بزرگوار و عظیم الشان مان و با همت والای مردم بزرگ و وظیفه شناس 

طلوع کرد و مدل حکمرانی نوینی به عالم عرضه شد.

رییس جموری تاکید کرد: در این مدل حکمرانی نو امر دین در کنار دنیا، امر 
علم در کنار اخلاق، امر عدالت در کنار پیشرفت، امر عزت در کنار رفاه این مدل به 
عالم عرضه شد تا همگان پیوند معنویت با زندگی انسان معاصر را بدانند و بدانند 
که دین می تواند در متن زندگی انسان معاصر حکومت کرده و تمام شئون زندگی 
انسان را اداره کند و در یک کلام جمهوریت در کنار اسلامیت استقلال در کنار 

آزادی در هم آمیخت. 
رییسی اظهار داشت: دولتمردان و مسوولان مردم عزیز در این ۴۰ سال بسیار 
تلاش کردند در جهت تحقق مردم سالاری در این ۴۰ ساله گام برداشتند، آنجا که 
به رهنمودهای رهبری توجه شد، حوزه پیشرفت ارتقا بود و آنجا که بی توجهی و کم 
توجهی به رهنمودهای رهبری و سیاست های نظام و اقتضای آنجا حوزه مشکلات 
و گله مندی بود، به جاست نسبت به خدماتی که در این ۴۰ ساله انجام شده و 

کسانی که در پیشرفت کشور نقش داشتند صمیمانه سپاسگذاری کنم.
انتخابات ۲۸ خرداد جلوه ای از مردمسالاری دینی بود 

وی با تاکید بر این که  انتخابات ۲۸ خرداد جلوه ای از مردمسالاری دینی بود 
گفت: در این انتخابات مردم علیرغم همه دشمنی های دشمنان و شرایط بهداشتی 
و وضعیت کرونایی و مشکلاتی که بود، حضوری باشکوه داشتند و حماسه ای بزرگ 

خلق کردند؛ حماسه ای که دشمنان را ناامید و دوستان را امیدوار کرد.
رییسی با بیان این که در حماسه ۲۸ خرداد همه مردم نقش داشتند، گفت: باید 
از همه اقشار ملت و گویش ها و مذاهب و به ویژه از فرهیختگان و هم رهبر معظم 
انقلاب و کسانی که مردم را به مشارکت در انتخابات دعوت کردند تقدیر و تشکر 

کرد. 
رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنانش گفت: پیام مردم در ۲۸ خرداد پیام 
تحول خواهی، عدالت خواهی، مبارزه با فساد و فقر و تبعیض بود. پیام مردم در ۲۸ 
خرداد پیام اجرای سیاست های اعلامی نظام مقدس جمهوری اسلامی بود. پیام 
توجه به ارزش های والای انقلاب اسلامی و پاسداری و پاسداشت از خون مطهر 

شهیدان و وصای ارزشمند آنها بود.
وی افزود: پیام ۲۸ خرداد پیام ضرورت رفع مشکلات اقتصادی و اجتماعی 
و فرهنگی جامعه بود. اینها پیام هایی بود که مردم با رای خود از دولت برخاسته 
از مردم خواستند. از دولت جدید می خواهند که عدالت را تحقق بخشد.با فساد 
مبارزه کند و به روابط ناسالم اداری، رانت خواری و هرگونه ضد ارزشی که هیچ گونه 

تناسبی با اساس انقلاب و ارزش های این کشور ندارد، پایان دهد.  
رییسی ادامه داد: در یک کلمه و جمله باید بگویم پیام مردم در ۲۸ خرداد پیام 
تغییر وضع موجود بود و از دولت خواستند شرایط و وضعیت اقتصادی و تورم بیش 

از ۴۴درصد و  رشد نقدینگی ۶۸۰ درصدی را پایان دهد.
رییس جمهوری گفت: بدهی های دولت از سال ۹۴، سه برابر شده اند. علاوه 
بر این علاج کردن وضعیت کسری بودجه ۴۵۰ هزار میلیاردی از جمله مشکلاتی 
هستند که در زندگی مردم اثر گذاشته است و ما امروز وضعیت و شرایط اقتصادی 
مردم را هم به دلیل دشمنی دشمنان و هم به دلیل کاستی ها و مشکلاتی که در 

درون داشتیم، وضعیت مناسبی نمی بینیم.
و دیگر  و مسکن  بیکاری  و فرهنگی، مسئله  اقتصادی  افزود: مشکلات  وی 
مسائلی که امروز مردم نسبت به آن گله مند هستند، همه باید تغییر کند. آنچه که از 
همه بیشتر مشکل ایجاد کرده و علاوه بر اینکه آسیب دیدن سفره مردم و آسیب به 

کسب و کار مردم باید به آن اشاره کرد، آسیب دیدن اعتماد مردم است.
رییسی گفت: مردم دولتی خواستند که این آسیب را جبران کند و اعتماد را به 
مردم بازگرداند و فاصله میان ملت و دولت کاهش دهد چرا که رابطه بین ملت و 
دولت برای همیشه می تواند بسیار گره گشا باشد این رابطه تاکنون بوده و از این 
پس هم باید باشد تا مشکلات حل شود و در مقابل دشمنی دشمنان ایستادگی و 
مقاومت شود. رییس جمهوری عنوان کرد: آنچه مردم از دولت جدید خواسته اند، 
تحول است. این تحول برای کشور اجتناب ناپذیر است باید این تحول اتفاق بیفتد، 
برنامه دولت برنامه تحول است. این تحول مستند به سند بسیار ارزشمند بیانیه 
گام دوم انقلاب اسلامی است، سند ماندگار بیانیه گام دوم مستند اقدامات دولت 
خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: در این سند که رهبری فرزانه انقلاب اسلامی 
بسیار حکیمانه نوشته اند، هم وضع موجود و هم وضع مطلوب به خوبی ترسیم 
شده  است. ما باید وضع موجود و مطلوب را دقیق ببینیم و فاصله وضع موجود با 
مطلوب را کمتر و کمتر کنیم و بتوانیم به وضعیتی برسیم که امروز مورد انتظار مردم 

یعنی تحقق فرازهای بلند بیانیه گام دوم است.
سفره مردم به اقتصاد را شرطی نمی کنیم

رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنانش اظهار کرد: در این تحول ضروری 
لازم است که همه فرهیختگان، اندیشمندان، مسئولان، دغدغه مندان و عزیزان 

نقش آفرینی کنند، همه مردم مشارکت کنند و به میدان بیایند و این کار شدنی 
است. ما حتما به دنبال رفع تحریم های ظالمانه خواهیم بود اما حتماً سفره مردم 
به اقتصاد را شرطی نخواهیم کرد و به اراده بیگانگان گره نخواهیم زد، حتما مسائل 

پیش روی دولت را دنبال می کنیم.
رییسی در ادامه کسری بودجه،بازار سرمایه و ثبات در بازار سرمایه و بورس، کنترل 
تورم و گرانی و کرونا را از مسائل فوری و ضروری عنوان کرد که دولت با آن مواجه 

است. 
از  بسیاری  و  برق  و  آب  مسئله  و  موضوع  کرد:  عنوان  جمهوری  رییس 
دوازدهم  دولت  دولتمردان  همه  به  من  دارد.  وجود  امروز  که  نیازمندی هایی 
خسته نباشید عرض می کنم. اما کارهایی بسیاری است که از امروز پیش پای دولت 
است. ما با نگاه به مسائل پیش رو برنامه تحولی، آنی، فوری و کوتاه مدت تنظیم 
کردیم که حدود ۱۰ مساله محوری وجود دارد که از امروز دولت با آنها مواجه است.
رییسی خاطرنشان کرد: به مردم اطمینان می دهم که هم مسئله خوب شناخته 
شده و هم راهکارهای مسائل شناسایی شده است از نگاه کارشناسان، خبرگان و 
صاحبنظران هم بهره مند شدیم انشالله این مسائلی که امروز پیش پای دولت قرار 

دارد به صورت فوری و آنی و با قوت دنبال می شود.
وی تصریح کرد: برنامه تحولی چهارساله که زمینه برنامه هفتم در کشور خواهد 
بود. اجرای برنامه تحولی ۴ ساله دولت که به زودی در اختیار نخبگان، اندیشمندان 
و صاحبنظران قرار خواهد گرفت و از نظر همگان بهره مند خواهیم شد، زمینه و 

بستر را برای اجرای برنامه توسعه هفتم کشور خواهد بود.
همه  تحولی  برنامه  این  در  که  داریم  امید  ما  شد:  یادآور  جمهوری  رییس 

دغدغه مندان بدون نگاه به خط و جناح و گروه سیاسی اظهار نظر کنند.
همه فرهیختگان و دلسوزان باید در کشور نقش آفرینی کنند 

رییس جمهوری با بیان اینکه همه فرهیختگان و دلسوزان باید در کشور نقش 
آفرینی کنند،  گفت: ما از اصحاب ما می توانیم هستیم. یقین داریم با همه موانع 
و مشکلاتی که پیش رو است، راه برای برون رفت و اراده جدی برای رفع مشکلات 

به حمدالله وجود دارد.
رییسی ادامه داد: ملت عزیز ، جوانان برومند و نیروی انسانی کارآمد ما وضعیت را 

متحول خواهند کرد انشاءالله.
رییس جمهوری با ابراز امیدواری از اینکه نگاه همه صاحبنظران و فرهیختگان 
بتواند وضعیت متفاوتی را در کشور سبب شود، گفت: ان شا الله وضع به نفع مردم 
و به نفع ارزش های انقلاب اسلامی مورد توقع رهبری معظم انقلاب، مردم عزیز، 
خانواده های مکرم شهیدان و ایثارگران و فرهیختگان تغییر کند. همچنین ضمن 
پاسداشت همه خدماتی که تاکنون انجام شده است،  گام های ماندگاری با استفاده 

از همه تجربیات برداشته شود.
اگر برای خدمت به مردم نبود، حضورم در این عرصه معنا نداشت

رییسی ادامه داد: در پایان سخن عرضه می دارم،  پروردگارا تو خوب می دانی 
حضور من در این عرصه به عنوان یک طلبه خدمتگزار با چه انگیزه ای صورت 
گرفت. اگر خدمت به مردم نبود، اگر برای ایجاد گشایش نبود، اگر در یک کلمه 

برای اجرای عدالت نبود،  حضور بنده در این عرصه معنا نداشت.
رییس جمهوری با بیان اینکه از حضور در این عرصه به عنوان خدمتگزار کوچک 
مردم افتخار می کند، عنوان کرد: خدایا تو خوب می دانی و از آشکار و نهان و ازنیت 
و انگیزه ما آگاهی و در این عرصه ما را مدد کن.  خدایا تمام کسانی که در این 
میدان کار مردم را بر عهده دارند، به برکت این ایام و روز مبارک غدیر، به برکت آیه 
کَاةَ وَهُمْ  لَاةَ وَیُؤْتُونَ الزَّ ذِینَ یُقِیمُونَ الصَّ ذِینَ آمَنُوا الَّ هُ وَرَسُولُهُ وَالَّ کُمُ اللَّ مَا وَلِیُّ شریفه إِنَّ

رَاکِعُونَ  ما را مدد کن.
رییسی ادامه داد:  خدایا در این ایام به برکت آنچه امیرالمومنین در نامه ای برای 
مالک اشتر دارند و در روز عید غدیر به مردم آموختند، عهدنامه ای که در همه 
روزگاران به عنوان سند قطعی است و صفات حکمرانی به همه دولتمردان به معنی 
همه کسانی که در جایگاه ها و پست ها به نام نظام جمهوری اسلامی خدمت می 
کنند،  خدایا از این صفاتی که پیامبر در حد حدیث غدیر فرمودند و امیرمومنان از 

این صفات فرمود،  از این صفات ما را برخوردار فرما.
رییس جمهوری خاطرنشان کرد:  خدایا به عزت و جلالت قسمت می دهیم، 
دستان یاری گر ائمه هدی صلوات الله به ویژه وجود مقدس حضرت ولی عصر 
عجل الله تعالی فرجه الشریف را به یاری ما بفرست و گره را به دست حضرت ولی 

العصر)عج( گره گشایی فرما و به ما اخلاص در عمل مرحمت فرما.
وزیر کشور مطرح کرد :

تایید صحت انتخابات ۱۴۰۰ بدون ابطال حتی آرای یک صندوق
وزیر کشور نیزدر این مراسم با اشاره به تایید صحت انتخابات در شورای نگهبان 

بدون ابطال حتی آرای یک صندوق گفت: این موضوع نشان دهنده تلاش قابل 
تقدیر دست اندرکاران برگزاری و نظارت انتخابات است.

 عبدالرضا رحمانی فضلی روز سه شنبه در آیین تنفیذ رییس جمهور سیزدهم 
جمهوری اسلامی ایران در معیت رهبر معظم انقلاب اسلامی با ارایه گزارشی از 
روند برگزاری انتخابات ۱۴۰۰ گفت: بسیار خرسندم گزارشی از روند برگزاری 
انتخابات سیزدهم ریاست جمهوری را به محضر حضرتعالی، مقامات ارجمند و 

ملت رشید و سربلند ایران برسانم.
وی اظهار کرد: مردم سالاری دینی شاخصه و ویژگی مهم نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران است که در آن همه مسوولان و دست اندرکاران امر اداره کشور بدون 

واسطه یا با واسطه با رای مردم انتخاب می شوند.
رحمانی فضلی اضافه کرد: در همین راستا جمهوری اسلامی ایران از ابتدای 
حیات مبارک خود مفتخر به برگزاری چهل مرحله انتخابات سراسری در کشور شده 
است که یازده مورد از انتخابات سراسری و میان دوره ای در ظرف هشت سال اخیر 

در کمال صحت و دقت و نهایت امنیت برگزار شده است.
وزیر کشور گفت: آنچه انتخابات دوره سیزدهم ریاست جمهوری را از دوره های 
و  ظالمانه  تحریم های  شدیدترین  اعمال  می کند،  متمایز  انتخابات  گذشته 
غیرقانونی و به تبع آن ایجاد مشکلات و تنگناهای اقتصادی و معیشتی برای مردم، 
تداوم همه گیری بیماری کرونا و مشکلات عدیده ای ناشی از آن و تبلیغات سوء و 

کم سابقه رسانه های معاندین است.
وی افزود: همزمانی برگزاری ۴ انتخابات سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری، ششمین دوره شورای اسلامی اسلامی، میان دوره خبرگان و میان 
دوره مجلس، و برای برگزاری هرچه باشکوه تر انتخابات ریاست جمهوری برنامه ها 
و فعالیت های گسترده ای پیش بینی و به مرحله اجرا گذاشته شد که به اختصار 

تقدیم می شود.
وزیر کشور تصریح کرد: وزارت کشور به عنوان متولی برگزاری انتخابات از یک 
و  تمهیدات لازم  فراهم کردن  با  انتخاباتی  برگزاری تشکیل ستاد  با  قبل  سال 
رهنمودهای داهیانه رهبر معظم انقلاب و هدایت رییس جمهوری و در هماهنگی 
با شورای نگهبان و با تکیه بر اصول قانون مداری، امانت داری، بی طرفی، امنیت 
کامل، رقابت سالم، مشارکت حداکثری و حفظ سلامت مجریان داوطلبان و رای 
دهندگان کوشید تا ضمن حفظ شور سیاسی کشور، زمینه برگزاری مشارکت پرشور 
در انتخابات را فراهم کند که این مهم با مجاهدت خستگی ناپذیر همکارانم در ستاد 
انتخابات کشور، استانداری ها و فرمانداری ها و بخشداری ها و همچنین همکاری 
و  قضایی  اطلاعاتی،  نظامی  انتظامی،  دستگاههای  نگهبان،  شورای  نزدیک 
همدلی آحاد مردم، همراهی رسانه ها، مشارکت سازنده احزاب و گروه های سیاسی 

و وحدت و انسجام مثال زدنی همه اقوام و مذاهب محقق شد.
وی اضافه کرد: کرونا موجب شد در این دوره از انتخابات برای اولین بار با شرایط 
جدید و تجربه نشده در مقوله سلامت و امنیت انتخابات مواجه شویم. به همین 
منظور با مرور تجربه سایر کشورها و مقررات و قوانین، اقدامات متعددی برای تامین 
سلامت جسمی رای دهندگان و عوامل اجرایی از جمله افزایش شعب ساعات اخذ 

رای و ابلاغ پروتکل های بهداشتی و حذف اثر انگشتان طراحی و عملیاتی شد.
وزیر کشور گفت: در اجرای ماده ۳۱ قانون انتخابات ریاست جمهوری، هیات 
اجرایی مرکزی در وزارت کشور و با عضویت وزیر اطلاعات، دادستان کل کشور، 
عضو هیات رییسه مجلس و ۷ نفر از معتمدین مردمی، تشکیل و با برگزاری ۵ 
جلسه، تصمیمات مناسب و مؤثری در راستای تسهیل روند برگزاری انتخابات اتخاذ 

کرد.  
وی ادامه داد: علاوه براین،  ۱۱۲۹ هیات اجرایی در شهرستان ها و بخش های 
سراسرکشور، برای اجرای انتخابات ریاست جمهوری تشکیل شد که در پایان مورد 

تایید هیات اجرایی مرکزی انتخابات قرار گرفت.
رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: به منظور سهولت در روند اخذ رای، با پیش 
بینی افزایش  ۴۴۵۸ شعبه، انتخابات ریاست جمهوری در ۶۶ هزار و ۸۳۴ شعبه 
اخذ رای در سراسرکشور برگزار شد که نسبت به دوره گذشته، رشدی چشمگیری 
داشت.   وی اضافه کرد: همچنین با همکاری وزارت امور خارجه، بسترهای لازم 
برای حضور هم میهنان مقیمِ خارج از کشور در انتخابات ریاست جمهوری، نیز 
مهیا شد طوری که انتخابات در ۱۰۱ کشور جهان، شامل ۱۳۳ نمایندگی سیاسی 

جمهوری اسلامی و در قالب ۲۳۴ شعبه اخذ رای، برگزار شد.
وزیر کشور با اشاره به هماهنگی با  شورای نگهبان، اظهار کرد: با توجه به این 
هماهنگی ۲۴مرحله از مجموع ۲۵ فرآیند پیش بینی شده برای برگزاریِ تمام 
الکترونیک انتخابات ریاست جمهوری، از جمله احراز هویت الکترونیکی در سراسر 
کشور به صورت مکانیزه انجام و در نتیجه از وقوع بسیاری از تخلفات از جمله: رای 
های تکراری، رأی دادن با شناسنامه های جعلی و فوتی و رأی دادن افراد زیر ۱۸ 

سال و رأی های مکرر پیشگیری شد.
وی افزود:  ضمن آنکه مدیریت مصرف تعرفه در تمام شعب و ارسال نتیجه 

شمارش آرا از شعبه به ستاد انتخابات کشور نیز به صورت بر خط دنبال شد.
انتخابات، ستاد امنیت  با هدف تامین امنیت  اینکه  با بیان  رحمانی فضلی 
انتخابات تشکیل شده است، گفت: علاوه براین، بیش از ۳۰۷ هزار نفر از عوامل 
انتظامی و امنیتی، مسئولیت تامین امنیت انتخابات را عهده دار بودند که علیرغم 
تهدیدات متعدد امنیتی و برآوردهای اطلاعاتی، انتخابات با همکاری نیروهای 
انتظامی، امنیتی، نظامی، قضایی و تلاش شوراهای تامین سراسر کشور، در 

امنیت کامل برگزار شد.  
وی اضافه کرد: به منظور تضمین سلامت انتخابات، از طریق تشکیل هیات 
مرکزی بازرسی انتخابات، و ساماندهی بیش از ۷۰  هزار نفر در قالب بازرس، 
برگزاری سالم و قانونمند انتخابات مورد مراقبت قرار گرفت که این تعداد علاوه بر 

رقم بازرسین شورای نگهبان است.  
رحمانی فضلی با تاکید بر تضمین برخورداری برابرِ نامزدهای ریاست جمهوری 
از امکانات دولتی، گفت: کمیسیون بررسی تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری، 
مطابق قانون انتخابات با همین هدف تشکیل و با برگزاری حدود صد و چهل و 
هشت جلسه در وزارت کشور و سازمان صدا و سیما، نسبت به تنظیم و نظارت بر 

برنامه های تبلیغی نامزدها در رسانه ملی اقدام شد.
به گفته وزیر کشور در این دوره، تعداد ۵۹ میلیون و ۳۱۰ هزار و ۳۰۷ نفر واجد 
شرایط رای دادن بودند که علیرغم وجود مشکلات عدیده، ۲۸ میلیون و ۹۸۹هزار 
و ۵۲۹ هموطن در انتخابات شرکت، و مشارکت قابل قبول، ۴۸۰۸ درصدی را رقم 

زدند.
وی ادامه داد:  حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای دکتر سیدابراهیم رییسی، 
با کسب ۱۸ میلیون و  ۲۱ هزار و ۹۴۵ رای، به عنوان رییس جمهوری اسلامی 

ایران انتخاب شدند.
و  پایان بررسی های خود، صحت  رحمانی فضلی گفت: شورای نگهبان در 
قانونی بودن فرآیند برگزاری انتخابات در سطح کشور، آنهم بدون آنکه حتی آرای 
یک صندوق را باطل نماید، تایید کرد که این امر نشان از سختکوشی و تلاش قابل 

ستایش دست اندرکاران برگزاری انتخابات، در حوزه های اجرا و نظارت است.
رهنمودهای  و  توصیه ها  از  می دانم  لازم  پایان  در  کرد:  تصریح  کشور  وزیر 
راهگشای مقام معظم رهبری، حمایت ها و همکاری های دولت به ویژه ریاست 
محترم جمهور، اعضای محترم شورای نگهبان، هیات اجرایی مرکزی انتخابات، 
هیات مرکزی نظارت، هیات های اجرایی شهرستان ها و بخش ها، ستاد انتخابات 
کشور، ستادهای انتخابات استانداری ها و حوزه های انتخابیه سراسرکشور، پرسنل 
خدوم وزارت کشور، استانداران، فرمانداران و بخشداران سراسرکشور، قوه قضاییه، 
نیروهای انتظامی، نظامی و امنیتی، وزارت اطلاعات، وزارت امور خارجه، تمامی 
نامزدهای محترم و هواداران ایشان، اصحاب رسانه و خبرنگاران، سازمان صدا و 
سیما، و از همه مهمتر، مردم عزیز و شریف که با حضور خود در پای صندوق های 
اخذ رأی انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰، برگ زرین دیگری بر کارنامه پر افتخار خود 

افزودند، صمیمانه قدردانی و سپاسگزاری نمایم.
رحمانی فضلی ادامه داد: همچنین با تبریک مجدد به حضور حضرت حجت 
رییس  سیزدهمین  عنوان  به  رییسی  دکتر  آقای  جناب  المسلمین  و  الاسلام 
جمهوری اسلامی ایران و آرزوی موفقیت های روز افزون برای دولت ایشان، از 
تلاش های هشت ساله حجت الاسلام و المسلمین جناب آقای دکتر روحانی و 

همکاران ایشان، قدردانی و تشکر می کنم.

رهبر معظم انقلاب درمراسم تنفیذ ریاست جمهوری سیزدهم: 

مظهر وفاق ملی باشید و با مردم صادقانه حرف بزنید
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چه زشت است برای مؤمن ، 
به چیزی دل بندد که خوارش 

سازد.
چهار شنبه -سیزدهم مردادماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5324

گزیده تحف العقول، ص 69

واحد  از ۷۶  حاضر  درحال  گفت:  قم  استاندار 
تولیدی صنعتی تحت تملک بانک ها در قم ۷۲ 
واحد را تعیین تکلیف کردیم، و بقیه نیز در دستور 

کار مَحاکم قضایی قرار دارد. 
افتتاح  آیین  در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
صنعتی  شهرک  در  صنعتی  تولیدی  واحد  یک 
واحدها  این  فعالیت  برای  افزود:  قم  محمودآباد 
نیاز است که در سطح ستاد ملی تسهیل و رفع 
در  قم  استاندار  شود.  حمایت هایی  تولید  موانع 
که  هدف گذاری  اساس  بر  داشت:  بیان  ادامه 

داشتیم در سال های ۹۸ و ۹۹ که به نام رونق تولید 
و جهش تولید نامگذاری شده بود؛ باید ۵۰ واحد 
و ۱۰  واحد  برمی گرداندیم که ۶۰  به مدار  را  راکد 
واحد بیشتر از تعداد هدف پیش بینی شده را فعال 
کردیم. استاندار قم یادآور شد: برای سال جاری 
نیز هدف گذاری ما بر روی ۳۸ واحد بوده که در 
چهارماهه نخست، ۱۱ واحد فعال، و به چرخه تولید 
بازگشت. وی همچنین توسعه واحدهای تولیدی 
صنعتی موفق را به عنوان یکی از برنامه هایی که در 
دستور کار استان قرار دارد، مورد توجه قرار داد و 

گفت: در این راستا ۴۵۰ واحد تولیدی موفق را طی 
۲ سال گذشته فعال و یا احداث و ایجاد کردیم. وی 
ادامه داد: امسال نیز هدف گذاری کردیم که برای 
احداث و ایجاد و توسعه ۲۴۰ واحد برنامه اجرایی 
از  دیگری  بخش  در  قم  استاندار  باشیم.  داشته 
سخنان خود با اشاره به عملکرد خوب واحد تولید 
لوازم خانگی در شهرک صنعتی محمودآباد بیان 
کرد: این واحد تولیدی پس از بهره برداری از مرحله 
چهارم توسعه خود به ظرفیت اشتغالی بالغ بر ۲ هزار 

تَن خواهد رسید.

استاندار قم خبرداد:

احداث و فعال سازی 4۵0 واحد تولیدی درسال گذشته 

معاون اقتصادی وزیر کشور گفت: از مجموع 
۴۷ هزار و ۵۰۰ واحد تولیدی صنعتی مستقر در 
شهرک ها و نواحی صنعتی کشور هشت هزار و 

۵۰۰ واحد غیرفعال است. 
آیین  در  سه شنبه  روز  پرست  دین  بابک 
شهرک  در  تولیدی  واحد  یک  از  بهره برداری 
اظهار  سخنانی  طی  قم  محمودآباد  صنعتی 
داشت: درحال حاضر یکهزار و ۱۱ شهرک و ناحیه 
صنعتی در کشور وجود دارد که از این تعداد ۷۲۸ 

مورد فعال می باشد.
وی اضافه کرد: در این شهرک ها و نواحی ۴۷ 
هزار  هشت   که  است  مستقر  واحد  و ۵۰۰  هزار 
کارگروه های  و  است  غیرفعال  آن  واحد   ۵۰۰ و 
استانی تسهیل و رفع موانع تولید نیز پیگیر حل و 

فصل مشکل های این واحدها هستند.
در  قم  به ظرفیت خوب  اشاره  با  وی همچنین 
زمینه تولید لوازم خانگی بیان داشت: واحد تولید 
لوازم خانگی شهرک محمودآباد قم در سال گذشته 
توانسته میزان تولید خود را ۱۰۰ درصد نسبت 
به سال قبل از آن افزایش دهد که این اتفاق خوبی 

در بخش لوازم خانگی به شمار می آید.
قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور 
در ادامه خاطرنشان کرد: در حوزه لوازم خانگی 
توانستیم، بخش اعظم نیاز داخل را با فعالیت های 

واحدهای تولیدی موثر و موفق تامین کنیم.
واحدهای  به احصا  اشاره  با  کشور  وزیر  معاون 
ستاد  در  بانکی  شبکه  تملک  تحت  تولیدی 
تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصریح کرد: ۱۶ 
بانک موجود در کشور حدود یکهزار و ۸۰۰ واحد 
تولیدی را تحت تملک خود دارند، که ۵۸ درصد 
این واحدها تعطیل است. دین پرست یادآور شد: 
این واحدها طبق دستور العمل واگذاری اموال 
مازاد موسسه های اعتباری، مصوب شورای پول و 

اعتبار  باید به چرچه تولید بازگردند.
راه اندازی  و  تکمیل  کشور  وزارت  مقام  این 
واحدهای نیمه تمام را از اولویت های مهم ستاد 
واحد   ۶۹۱ کرد:  بیان  و  دانست  ملی  تسهیل 
تولیدی در کشور دارای پرونده قضایی هستند که 
وضعیت این واحدها در قالب یک کمیته مشترک با 

قوه قضائیه بررسی می شود.

دین پرست بیان کرد: آخرین وضعیت واحدهای 
تولیدی صنعتی مشکل دار و بحرانی نیز از سوی 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور مورد بررسی 

قرار می گیرد.
در سفر قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
کشور عملیات اجرایی مرحله چهارم توسعه واحد 
تولیدی لوازم خانگی شهرک محمودآباد که به تولید 

انواع لوله مسی اختصاص دارد، آغاز شد.
این طرح در هشت هزارمترمربع زمین و ۶ هزار 

 مترمربع زیربنا احداث خواهد شد.
کل سرمایه ثابت ارزی و ریالی پیش بینی شده 

برای این طرح ۱۰ هزار میلیارد ریال است.
ارزش ماشین آلات این واحد ۱۵ میلیون یورو 
معادل سه هزار میلیارد ریال است و هشتصد تَن 

نیز در آن مشغول به کار خواهند شد.
همچنین واحد تولید انواع فنر صنعتی و خودرو 
نیز افتتاح شد که این واحد ظرفیت تولید ۱۵ هزار 
تُن و ۴۲ میلیون عدد را دارد. ظرفیت اشتغال این 
واحد ۲۰۰ تَن است و سرمایه گذاری انجام شده 

برای آن نیز هزار و ۸۸۰ میلیارد ریال است.

معاون اقتصادی وزیر کشور  مطرح کرد:

 ظرفیت خوب قم در زمینه تولید لوازم خانگی 

طرح:مهدی عزیزی

دوباره رکورد زدیم!

بلاتکلیفی 22ساله زمین های اطراف جمکران 
مالکان زمین های اطراف جمکران قم با پلاک ثبتی ۳۱۰؛ ۲۲ سال است که پیگیر زمین های 
خود هستند.به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکزقم، از سال ۱۳۷۸ زمین های اطراف جمکران 
قم با پلاک ثبتی ۳۱۰ در اداره کل ثبت اسناد و املاک به ثبت رسیده و ۲۵۰ نفر نیز برای خرید این 
زمین ها اقدام کرده اند، اما برای دریافت استعلام و خرید و فروش زمین های خود با مشکل مواجه 
هستند.تعدادی از مالکان برای این زمین ها سند دریافت کرده اند، اما در حال حاضر مالکان اولیه 
در حال کشت و کار بر روی این زمین ها هستند. محمدی مدیر کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
نیز با تاکید بر اینکه مشکل در این پلاک در مورد وضعیت زمین ها و بین مالکین است گفت: این 
مشکل متوجه اداره ثبت نمی شود و مالکان باید پس ازتهیه نقشه های هوایی و تعیین حد و حدود 

زمین ها مشکل را رفع کنند تا ما نیز پاسخ استعلام به مالکان را بدهیم.

وزیر کشور :تعطیلی دو هفته ای فعلا منتفی است
وزیر کشور درباره تصمیمات اتخاذ شده در جلسه قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با 
موضوع تعطیلی دو هفته ای، گفت: بنا شد بررسی دقیق تری صورت گیرد و در روزهای آینده در 
ستاد همه مباحث مطرح شود و پس از آن تصمیم گیری کنیم. عبدالرضا رحمانی فضلی در پایان 
جلسه قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا که با موضوع تعطیلی دو هفته ای برگزار شده بود، 
گفت: همه دوستان در این جلسه بحث کردند و نظرات مختلفی مطرح شد همه این موارد نشان 
داد که درست است تعطیلات به عنوان یکی از راه های اقدام و اثرگذاری است اما انجام این کار 
نیازمند مقدمات، برنامه ریزی، اقناع سازی و همراه سازی مسوولان و مردم است.وی افزود: اگر 
به شکل هوشمندانه برنامه ریزی نشود، ممکن است با وجود متحمل شدن هزینه اقتصادی به 
اهداف مد نظر نرسیم. لذا بنا شد بررسی دقیق تری صورت گیرد و در روزهای آینده در ستاد همه 

مباحث مطرح شود و پس از آن تصمیم گیری کنیم.

 نامه اصولگرایان قم به زاکانی برای انصراف 
اصولگرایان قم طی نامه ای به علیرضا زاکانی نماینده قم در مجلس شورای اسلامی نوشتند: 
مردم فهیم و هوشمند قم آن قدر درایت دارند که چنانچه حضرتعالی وارد گود رقابت تصدی پست 
شهرداری تهران شده و برگزیده نشدید، دیگر روی شما به عنوان نماینده ی شهرشان هم حساب 
نکنند. چرا که به همه ثابت کرده اید که پست نمایندگی شهر قم برای شما از اولویتی برخوردار 
نیست و یقینا باید در برابر خداوند و شهدا و تک تک آرائی که به نام تان در صندوق رأی ریخته شد، 

در قیامت پاسخگو باشید. 

سقائیان نژاد گزینه اصلی شورا برای شهرداری قم
دکتر سید محمد مقیمی، معاون دیوان محاسبات کشور که از فرهیختگان قم و یکی از گزینه های 
مطرح برای تصدی پست شهرداری قم است، طی نامه ای به دکتر ملایی عضو شورای اسلامی 
شهر قم از پذیرش مسئولیت شهرداری قم انصراف داد.دکتر مقیمی دارای مرتبه علمی استاد 
تمام است.گفته می شود تعدادی قابل توجهی از منتخبان شورای اسلامی شهر قم موافق ابقای 

دکتر سقائیان نژاد هستند.

رییس جمهور هیچ حکمی صادر نکرده است 
خبرگزاری تسنیم عصر سه شنبه نوشت: ابراهیم رئیسی در نخستین حکمش، محمد مخبر، 
رئیس کنونی ستاد اجرایی فرمان امام را به عنوان معاون اول رئیس جمهور منصوب کرد. دفتر 
رییس جمهور در واکنش به اعلام نام معاون اول وی در برخی رسانه ها اعلام کرد که حجت الاسلام 
والمسلمین سید ابراهیم رئیسی تا این لحظه هیچ حکمی در هیچ حوزه ای صادر نکرده است و 

اخبار رییس جمهور و انتصابات وی از طریق سایت ریاست جمهوری اطلاع رسانی می شود.

مدیرکل حراست شهرداری قم مطرح کرد:

اجرای طرح هوشمندسازی در 
اتوبوس های شهری و آتش نشانی

مدیرکل حراست شهرداری قم گفت: حراست شهرداری قم چهار سال متوالی 
به عنوان حراست برتر در استان و یک سال نیز به عنوان حراست برتر در کشور 
معرفی شده است که این موضوع نشان از برنامه محوری و ضابطه مندی این واحد 

است.
اداره کل حراست شهرداری قم اظهار  به وظایف  اشاره  با  داود اسفیجانیان 
داشت: حفاظت از کارکنان شهرداری و سازمانهای تابعه، حفاظت از کلیه مکانهای 
متعلق به شهرداری و سازمان های تابعه، حراست از اسناد و مدارک محرمانه و 

عادی و حفاظت از آیتی از مهمترین وظایف این اداره کل شهرداری است.
وی یکی از اقدامات شاخص این اداره کل در ۶ سال گذشته را برنامه محوری 
دانست و ابراز کرد: با اهتمام دکتر سقائیان نژاد در تدوین برنامه در همه بخش ها، 
حراست نیز برای نخستین بار برنامهای مدون، یکساله و یکپارچه و منسجم تدوین 
کرد تا همه بخش ها و مناطق بر اساس دستورالعمل واحدی در این حوزه فعالیت 

کنند.
نگاه  داشتن  را  برنامه  این  ویژگی  مهمترین  قم،  شهرداری  حراست  مدیرکل 
پیشگیرانه نسبت به آسیب های موجود در سیستم دانست و تصریح کرد: در 
این برنامه تکمیل سیاست حراست ها در دوران قبل، حرکت به سمت شناسایی 
نقاط ضعف و اصلاح فرآیندها طراحی شد تا گردنه های احتمالی فساد و تخلف را 

بشناسیم و قبل از ایجاد آسیب، مشکل حل شود.
وی با اشاره به لزوم پیشگیری از وقوع مشکل در میان کارکنان شهرداری عنوان 
کرد:یکی از کارهای انجام شده در این سال ها، تشکیل شورای برنامه ریزی در 
حراست های محیطها بود تا قبل از ارجاع فرد به مرکز، بررسی ها اقدامات ابتدایی، 
انجام و تذکرات ارشادی لازم به فرد داده شود؛ همچنین در نشست های دوره ای 
با مدیران ارشد شهرداری گلوگاه های احتمالی را به آنها گوشزد می شود که این 
دغدغه برای حفاظت و حراست از نیروی انسانی، بین مجموعه حراست و کارکنان 

اعتماد ایجاد کند.
عنوان  به  متوالی  قم چهار سال  داد: حراست شهرداری  ادامه  اسفیجانیان 
حراست برتر در استان و یک سال نیز به عنوان حراست برتر در کشور معرفی شده 
است؛ تهیه گزارشهایی جامع با مقدمه، تحلیل و بررسی، آیندهنگری و طرح 
پیشنهاد برای حل مسئله و بیان راهکارهای اجرایی و هدفمند، نقطه اتکا در این 

انتخاب ها بوده است.
وی با بیان اینکه برای اینکه کارکنان بتوانند ارتباط خوبی با حراست برقرار کنند، 
دو ویژگی روابط عمومی خوب و اخلاقمداری در نیروهای حراست تقویت شد، 
یادآور شد: عملکرد دلسوزانه و صرف وقت کافی و شنیدن ساعتها درد دل کارکنان 

و شهروندان و کمک به حل مشکلات توانست این اعتماد و ارتباط را تقویت کند.
مدیرکل حراست شهرداری قم با اشاره به راه اندازی سیستم نظارت و پایش 
الکترونیکی واحدها، اذعان کرد: تقریباً در این ۶ سال علاوه بر دوربینهای موجود، 
۷۰۰ دوربین در مجموعه شهرداری اضافه و مرکز مانیتورینگ نیز تقویت شده و 
نرمافزارها را به روزرسانی کرده ایم که نتیجه آن آزادسازی ۵۰ نیرو در بخش حراست 

بوده است.
وی یکی دیگر از اقدامات انجام شده در مدیریت بهینه را استفاده از سیستم 
موقعیت مکانی دانست و افزود: یکی از اقداماتی که حراست بهصورت جدی 
پیگیر آن بوده و توانسته است آن را اجرایی کند، هوشمندسازی واحد حملونقل 
نصب  با  بخش  این  در  گزارششده  تخلفهای  و  است  عمران  و  توسعه  سازمان 
سیستم جی پی اس روی تمام خودروها کنترل و رفع شد و این طرح بهزودی در 
تمام سازمان ها و مناطق اجرایی می شود و در گام نخست، سازمان اتوبوسرانی و 

آتشنشانی به این سیستم مجهز می شوند.
به گفته اسفیجانیان ثبت مسیر پیمایش، میزان سوخت مصرف شده، زمان 
رسیدن خودروهای آتشنشانی به محل حادثه، ثبت میزان توقف خودروها و نوع 
عملکرد رانندگان اتوبوس در مسیر، مواردی است که با نصب سیستم جی پی اس 

قابل نظارت و بازرسی است.
  

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

ادامه روند تملک باغات شهر
 برای تبدیل به بوستان

از  تعدادی  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
باغات سطح شهر در مناطق مختلف ازجمله باغ بهاءالدینی در منطقه چهار 

شناسایی شده و در مرحله توافق با مالکین هستیم.
پیام جوادیان با بیان اینکه تملکات شهرداری به دو روش انجام می شود که 
یکی به این صورت بوده که سالانه برای آن اعتبار قرار می دهند و بخشی نیز به 
فضای سبز مربوط می شود اظهار کرد: یک حالت تخصیص این اعتبار بر اساس 
نیاز و ضرورت است، به عنوان مثال در بافت فرسوده قطعات ریزدانه خریداری شده 
و تبدیل به فضای سبز می شود که پروسه زمان بری است و بخش دیگر تملکات 

توافقات با مالکین زمین های زراعی و بایر و یا باغات است.
وی با تأکید بر اینکه با توجه به اینکه بافت روستایی جمکران جزو بافت شهری 
شده قطعات زیادی داریم که درصدد توافق با مالکین هستیم تا سهم فضای سبز 
مشخص شده و تبدیل به پارک شود تصریح کرد: یکی دیگر از این توافقات در 
منطقه پنج با عنوان اراضی گلاب است که حدود ۸۰ هکتار وسعت داشته و ۲۰ 

هکتار در مرحله توافق است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه در منطقه 
چهار نیز در باغ بها ءالدینی در مرحله توافق هستیم افزود: در باقی مناطق هم 
برحسب مشکلات مالی یا تعدد مالکین، با مشکلاتی مواجه هستیم، اما در 
حل تلاش برای تملک و تبدیل این عرصه ها به بوستان شهری برای استفاده از 

شهروندان هستیم.
آن ها  توافق  و  هستند  دولتی  هم  اراضی  برخی  البته  کرد:  خاطرنشان  وی 
مقرون به صرفه است که از آن جمله می توان به اراضی بوستان جوان اشاره کرد که 
امسال با تکمیل طرح نهایی خواهد شد و سال گذشته تأییدیه های لازم اخذشده و 

باید امسال فرآیند اصلی تهیه طرح و انعقاد قرارداد طی شود. 
جوادیان گفت: در بوستان حصارسرخه نیز در نزدیکی تپه های اعلی ئیر به 
وسعت ۶۰ هکتار در مسیر تملک هستیم تا بتوانیم کمربند سبز شهر را تکمیل 

کنیم.
 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

کاهش درآمدهای سازمان ترافیک 
شهرداری قم با شیوع کرونا

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به تصویب لایحه 
تفریغ بودجه سال ۱۳۹۹ این سازمان در شورای اسلامی شهر، از کاهش درآمدها 

در سال گذشته خبر داد.
قاسم طالبی با بیان اینکه با توجه به کاهش درآمدهای پارکینگ های عمومی در 
سطح شهر معادل با ۸۲ درصد بودجه اصلاحی و ۶۷ درصد بودجه پیش بینی شده 
بود، ابراز کرد: به همین علت منابع درآمدی این سازمان به میزان قابل توجهی 
کاهش یافت، اما با استفاده از ظرفیت و توانایی های مجموعه های فعال در سازمان 
توانستیم بدون اخلال در روند خدمات رسانی به فعالیت های حوزه تخصصی خود 

ادامه دهیم.
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: در همین راستا 
اجرای موفق هوشمند سازی و استفاده از انرژی خورشیدی در تقاطع های سطح 
شهر که به عنوان موردی تقاطع معصومیه)س( در خیابان امامزاده ابراهیم )ع( 

انجام شد.
طالبی خاطرنشان کرد: از زمان شیوع ویروس کرونا سختی های بسیاری ازجمله 
کاهش درآمد و افزایش قیمت مواد مصرفی و اجناس موردنیاز بر سازمان ترافیک 
تحمیل شد اما با برنامه ریزی و با همت ظرفیت و استعداد داخلی و حمایت های 
معاون حمل ونقل و ترافیک و شهردار محترم قم توانستیم با کمترین آسیب در 

میزان و کیفیت ارائه خدمات به شهروندان و زائرین ادامه دهیم.

رئیس پلیس فتا تهران بزرگ خبرداد:

دستگیری کلاهبردار بزرگ حوزه رمز ارز 
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ از دستگیری مجرم سایبری خبر داد که با ایجاد یک سایت احراز هویت 

حساب های کاربری ارزهای دیجیتال در یک صرافی خارجی از شهروندان کلاهبرداری می کرد. 
سرهنگ داود معظمی گودرزی در تشریح این خبر گفت: با مراجعه یکی از شهروندان به این پلیس مبنی 
بر کلاهبرداری تحت عنوان »احراز هویت حساب کاربری ارزهای دیجیتال«، موضوع در دستور کار پلیس 

فتا پایتخت قرار گرفت.
وی ادامه داد: شاکی در اظهارات خود عنوان داشت باتوجه به اینکه حساب کاربری ام که در آن معادل 
سی میلیارد ریال ارز دیجیتال داشتم دچار مشکل شده بود، در فضای مجازی جستجو کردم و با یک سایت 
که در زمینه مشاوره در خصوص رمز ارزهای مختلف و حل مشکلات ورود به پروفایل و احراز هویت کاربران 

ایرانی در صرافی های خارجی فعالیت داشت، آشنا شدم.
سرهنگ گودرزی اظهار داشت: شاکی در ادامه توضیح داد باتوجه به اینکه سایت مورد نظر نماد اعتماد 
الکترونیک نیز داشت بدون اطمینان از اصالت نماد وهویت مدیران آن جهت رفع مشکل حساب کاربری 
خود تمام مشخصات و مدارک هویتی خود را به همراه ایمیل، نام کاربری و رمز عبور خود برایشان فرستادم 
و مبلغی را نیز جهت کارمزد واریز کردم اما بعد از گذشت دو روز از طرف این سایت با بنده تماس گرفتند و 
اذعان داشتند امکان احراز هویت حساب کاربری بنده وجود ندارد، در نهایت با بررسی بیشتر متوجه شدم 
نام کاربری و رمز عبور بنده تغییر کرده و تمام ارزهای دیجیتال داخل آن حساب کاربری سرقت شده است.
رئیس پلیس فتا پایتخت گفت: با پی جویی سرنخ های دیجیتال مجرمانه و استفاده از روش های نوین 
کشف جرایم سایبری و علیرغم استفاده از روش های پنهان ساز هویتی، ضمن احراز هویت واقعی متهم، 
شیوه و شگرد مجرمانه وی تیم عملیاتی این پلیس پس از تشریفات قضایی مجرم را در محل اختفای خود 
در یکی از محله های شمالی تهران بزرگ دستگیر و به همراه تجهیزات هوشمند به پلیس فتا منتقل کردند.  
گودرزی با بیان اینکه تاکنون بیش از ۵۰ نفر مالباخته شناسایی شده اند و تحقیقات همچنان در راستای 
شناسایی تمام شکات و کشف زوایای پنهان پرونده ادامه دارد، عنوان داشت: متهم پس از انتقال به پلیس 
فتا و مواجهه با ادله دیجیتال جمع آوری شده توسط پلیس به جرم خود اقرار کرد و اظهار داشت یک سایت 
احراز هویت حساب های کاربری ارز دیجیتال یک صرافی معتبر خارجی ایجاد کردم و با درج نماد جعلی 
اعتماد الکترونیک جهت جلب اعتماد مراجعه کنندگان، اطلاعات محرمانه و مدارک هویتی افراد را دریافت 
و پس از سرقت تمام ارزهای دیجیتال موجود در حساب های کاربری آنها، اکانت شان را نیز از دسترس 
خارج می کردم. وی با تاکید بر استفاده از یک ایمیل منحصر به فرد و گذرواژه ای قوی برای کیف پول و 
حساب های کاربری ارزهای دیجیتال افزود: اکثر مشکلات کاربران فقط به دلیل نا آشنا بودن افراد با این 
موضوع و در نتیجه عدم رعایت نکات امنیتی مربوط به آن است. در صورت بی توجهی به تنظیمات امنیتی 
کیف پول ها و عدم نگهداری درست رمز های خصوصی و عمومی خود و ... افراد با خطرات امنیتی جدی 

مواجه می شوند و احتمال اینکه سرمایه های خود را از دست بدهند، وجود دارد.
 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

7۵٨ بیمار مبتلا به کرونا درقم بستری هستند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت منتهی به دوازدهم مردادماه ۱۴۰۰، کرونا 10 
خانواده را در این استان عزادار کرد.  به گزارش عصر سه شنبه ایرنا از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید ۱۹ در قم، افزود: در ۲۴ ساعت منتهی به دوازدهم 
مردادماه ۱۴۰۰، 178 نفر با علایم ابتلا به کرونا پذیرش و از این تعداد 1۶۶ نفر بستری شدند.وی اضافه 
کرد: در این مدت 1۴۴ بیمار بهبود یافته نیز مرخص شدند. وی ادامه داد: در حال حاضر 7۵8 بیمار 
مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که 1۶۴ نفرشان بدحال هستند. قدیر گفت: در ۲۴ 
ساعت منتهی به دوازدهم مردادماه ۱۴۰۰، یک هزار و ۵28 تست از شهروندان قم گرفته شده است که 
۴۶۵ مورد مثبت بوده است. به گفته وی، تاکنون 1۴۶ هزار و 322 دوز واکسن کرونا به شهروندان قم 

تزریق شده است.
 

 فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 80 میلیارد ریال کالای قاچاق در قم 
فرمانده انتظامی استان قم گفت :پلیس مبارزه با قاچاق کالای استان قم در مبادی ورودی شهر ۸۰ 

میلیارد ریال کالای قاچاق کشف و ضبط کرد.
سردار میرفیضی اظهارداشت  اقلام مکشوفه در دو دستگاه تریلر جاسازی شده بود که روزسه شنبه پس 
از اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی پلیس کشف شد و متهمان پس از تشکیل پرونده به مراجع قضایی معرفی 
شدند. وی افزود: از ابتدای امسال مجموعه کشفیات در حوزه قاچاق کالا ۵۰۰ میلیارد برآورد شده که این 

میزان نسبت به مدت مشابه پارسال ۲۴۵ درصد افزایش داشته است.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد که هیچ گونه مجوزی برای 
برگزاری مراسم در تالارها در سطح استان قم صادر نشده است. 

سیامک محبی معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در جلسه کمیته صیانت 
از حقوق مردم در سلامت و امنیت غذایی که در سالن امام جواد )ع( استانداری قم، 
گفت: پیکره بهداشت و درمان ضربه خورده است و باید همه دست به دست هم داده 

تا از این شرایط خارج شویم. 
وی ادامه داد: میزان رعایت دستورات بهداشتی به شدت کاهش یافته و متاسفانه 

برخی از قوانین کرونایی نیز در سطح استان ضمانت اجرایی ندارد. 
 محبی گفت: روال دانشگاه از ابتدا بر این بوده که آمار و اطلاعات دقیق را در اختیار 
مردم قرار دهد و تاکید می کنیم که همشهریان عزیز باید مراقب بوده و دستورات 
بهداشتی را رعایت کنند.  دکتر محبی افزود: ما هیچ گونه مجوزی در خصوص 
برگزاری مراسم در تالارها نداده ایم و مخالف هر اقدامی مغایر با سلامت مردم هستیم. 

در پیک کرونایی نیازمند همکاری همه دستگاه ها هستیم
محمدرضا قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی نیز در این جلسه با تاکید بر اهمیت 
همکاری همه جانبه همه دستگاه ها در راستای مدیریت کرونا گفت: نیازمند همکاری 
همه دستگاه ها هستیم و نباید دستگاه های دیگر احساس کنند در پیک کرونایی، 
مسئولیتی ندارند.  وی بیان داشت: دانشگاه علوم پزشکی قم وظایف بسیاری بر 
عهده دارد و کادر بهداشت و درمان در مراکز درمانی و بهداشتی با ایثارگری در حال 
خدمت رسانی به مردم هستند و انتظار است که مابقی دستگاه ها نیز وظایف خود 
را اجرایی کنند.  رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به دایر کردن فضایی برای 
بستری موقت بیماران گفت: روز گذشته ۶۰۰ بیمار کرونایی در قم از خدمات بستری 
موقت بهره بردند و این تدبیری بود که در جلوگیری از اشغال تخت های بیمارستانی 
جلوگیری کرد.  دکتر قدیر ادامه داد: برنامه ریزی ها در راستای ممنوعیت عمل های 
غیرضروری در مراکز درمانی انجام شده تا بتوانیم خدمات مطلوب تری به بیماران 

کرونایی ارائه دهیم. 

شکسته شدن رکورد تزریق واکسن در استان قم 
 دکتر قدیر با اشاره به اینکه امروز با تزریق ۹ هزار دوز واکسن، رکورد تزریق واکسن 
در استان  شکسته شد افزود: با فراهم شدن زیر ساخت ها و ورود محموله های واکسن 
داخلی و خارجی، استان قم نیز به استاندارد های کشوری تزریق واکسن در کشور 
رسید. وی نیاز استان برای سرعت بخشیدن به فرایند واکسیناسیون را ۱۷ مرکز عنوان 
کرد و افزود: تاکنون ۱۰ مرکز در استان قم راه اندازی شده است و با افزایش مراکز 

تجمیعی فرایند واکسیناسیون در استان قم سرعت می گیرد.
دکتر قدیر از برنامه ریزی برای تزریق روزانه یک درصد جمعیت در استان قم خبر داد 
و افزود: با توجه به جمعیت  یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفری استان قم باید روزانه به طور 

میانگین بین ۸ تا ۱۰ هزار دوز واکسن در روز برسد. 
پزشکان در مطب بار بیمارستان ها را کم می کنند

سید حسن عادلی رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم نیز در این جلسه گفت: 
مطب ها نیز شلوغ است و مردم در مطب پزشکان متخصص عفونی، داخلی و ریه 
حضور داشته و خدمات می گیرند.  وی گفت: برخی از همکاران ما در استان تعداد 
زیادی از بیماران را ویزیت می کنند تا بار از روی مراکز دولتی برداشته شود و گاها تا 
۹ ساعت در مطب ها حضور دارند تا بیماری سرگردان نباشد.  رئیس سازمان نظام 
پزشکی استان گفت: باید اقدام عاجل در راستای مقابله با پیک کرونایی صورت گیرد 

و همه بخش های بیمارستانی دولتی و خصوصی درگیر شوند. 
دکتر عادلی در پایان گفت: ازدحام در مطب ها بالاست و یکی از دلایل آن نیز عدم 
سواد سلامت است به گونه ایکه برخی از بیماران به هر شب به مطب یک متخصص 
می روند، در صورتی که باید این عزیزان بدانند دوره درمان باید طی شود و نیاز نیست 

که هر شب به یک مطب رفته و موجب ازدحام شوند. 
در کنار دانشگاه علوم پزشکی هستیم

بیژن سلیمان پور معاون استاندار قم نیز در این جلسه با قدردانی از جامعه سلامت 
گفت: وظیفه داریم که در کنار مجموعه بهداشت و درمان باشیم و باید همگان در این 

زمینه وارد شوند.
وی گفت: در مقوله درمان و عدم رعایت مسائل بهداشتی توسط دستگاه های 

دولتی باید تعارف را کنار بگذاریم و اگر دستگاهی رعایت نمی کند، اعلام کنیم.
دادستانی قم از محدودیت های کرونایی حمایت می کند

معاون دادستان قم در جلسه کمیته صیانت از حقوق مردم در سلامت و امنیت 
غذایی با اشاره به لزوم رعایت مقررات بهداشتی و محدودیت های کرونایی افزود: اگر 

در جایی نیاز به حمایت قضایی باشد دریغ نمی کنیم.
علی اصغر سلطانی معاون دادستان قم گفت: باید جلوی عادی انگاری در موضوع 

کرونا گرفته شود و اجازه ندهیم سلامت مردم به خطر بیفتد. 
وی تصریح کرد: درک دغدغه معیشتی بیش از ۶۰ هزار واحد صنفی در قم مهم 
است ولی در کنار آن حفظ جان مردم هم بسیار مهم و ضروری است و عدم تمکین 

صنوف به رعایت مقررات قابلیت پیگیری دارد. 
معاون دادستان قم گفت: برخی تبلیغات علیه واکسن و یا پروتکل های درمانی و 
بهداشتی در فضای مجازی وجود دارد که باید پاسخ داده شود و ضمن تنویر افکار 
عمومی و با آگاه سازی به موقع اجازه ندهیم که برخی مغرضانه در راستای تخریب 

ذهن مردم گام بردارند. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد :

مجوزی برای برگزاری مراسم در تالارها صادر نشده است
مخالف هر اقدامی مغایر با سلامت مردم هستیم

محدودیت   اعمال  وجود  با 
مصرف  میزان  کرونایی،  های 
از  امسال  تیرماه  در  بنزین، 
مصرف  لیتر  میلیون   ۱۰۷
رکورد  و  رفت  فراتر  روزانه  
کشور  در  بنزین  مصرف 

شکست.


